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بــا اصلاح اخیر قانون »حمایت از صنایع پایین دســتی نفت خام و میعانات گازی با 
استفاده از سرمایه گذاری مردمی« در مجلس، انتظار می رود دولت سیزدهم زمینه اجرای 

آن را هرچه سریع تر فراهم کند.
همواره تأمین منابع مالی پروژه های بزرگ  یکی از دغدغه های دولت ها بوده اســت 
که متاســفانه  در اجرای این وظیفه مهم و طراحی سازوکارهای تأمین مالی پروژه های 

بزرگ موفق نبوده اند.
در این رابطه از جذب سرمایه  مردم و مشارکت بخش خصوصی غفلت شده است. در 
حالی که ایجاد سازوکاری برای وصل کردن سرمایه های مردمی به این پروژه ها اهمیت 
بالایی دارد تا آنجا که رهبری هم در بیانات خود بر احیای ســرمایه گذاری های کلان و 

استفاده از امکانات فراوان و نقدینگی بخش خصوصی تاکید کردند.
از جمله پروژه هایی که به دلیل مشکل تأمین منابع مالی در این سال ها پیش نرفته 
اســت، پروژه های پالایشگاهی و پتروپالایشگاهی است. به همین دلیل با درنظر گرفتن 
شرایط ویژه کشور که با سه مسئله تحریم ها، نقدینگی سرگردان و کمبود منابع دولتی 
برای پیش برد پروژه های بزرگ پتروپالایشی در کشور درگیر است، کارشناسان اقتصادی 
طرح اعطای تنفس هزینه خوراک )عدم دریافت هزینه خوراک تحویلی به پتروپالایشگاه 
به صورت موقت( از سوی حاکمیت به بخش غیردولتی سازنده پتروپالایشگاه ها را به مجلس 
دهم ارائه کردند. این طرح در قالب قانون »حمایت از صنایع پایین دســتی نفت خام و 
میعانات گازی با استفاده از سرمایه گذاری مردمی« تیرماه ۱۳۹۸ در مجلس تصویب و 

آئین نامه اجرایی آن هم در دی ماه همان سال ابلاغ و وارد فاز اجرایی شد.
اجرای این قانون به دلیل تفســیرهای متفاوت از آن، در مرحله صدور مجوز تنفس 
خوراک از سوی صندوق توسعه ملی متوقف ماند. به همین دلیل مجلس یازدهم اقدام 
به اصلاح قانون کرد که این اصلاحیه اکنون ابلاغ شده و انتظار می رود دولت سیزدهم 
در اولین فرصت آیین نامه اجرایی قانون اصلاح شده را تدوین و تصویب کند تا فرایند 

احداث پتروپالایشگاه کلید بخورد.
طبق قانون تصویب شده، شرکت مجری طرح حداقل ۳۰ درصد از هزینه سرمایه گذاری 
لازم را مستقیم تأمین می کند و باید حداقل ۳۰ درصد از سهام طرح را از طریق عرضه 
سهام یا از طریق صندوق سرمایه گذاری پروژه در چارچوب قوانین مربوط یا انتشار اوراق 
بهادار قابل تبدیل به سهام با واگذاری به مردم تأمین کند. الزام به واگذاری حداقل ۳۰ 
درصد از پروژه به مردم، قدم مهمی در استفاده از سرمایه های غیردولتی و حاکمیتی در 

پیشبرد طرح های بزرگ و زیرساختی است.
بندهای پنج گانه از قانون »حمایت از صنایع پایین دستی نفت خام و میعانات گازی 
با استفاده از سرمایه گذاری مردمی« که موجب رفع موانع و جذابیت سرمایه گذاری در 

چنین پروژه هایی هستند شامل موارد زیر می شود.

۱- تنفس خوراک: مهم ترین ایده این قانون، تنفس خوراک است که نوعی مشوق و 
تسهیلات غیرنقد است. تنفس خوراک یعنی پالایشگاه پس از بهره برداری هزینه خوراک 
نفت خام ورودی را پرداخت نمی کند، تا آنجایی که کل هزینه سرمایه گذاری آن پروژه 
به یکباره برگشــت داده شود. ســپس این مبلغ به صورت یک وام ۸ ساله با سود چهار 
درصد به صندوق توسعه ملی بازگشت داده می شود. طرح های پتروپالایشی توسعه ای یا 
بهینه سازی پالایشگاه های موجود که مجوز استفاده از شرایط قانون را دریافت کرده اند، 
مشمول استفاده از این تسهیلات هستند. تنفس خوراک موجب کاهش دوره بازگشت 
هزینه سرمایه گذاری شده در طول دوره ساخت از حدود ۱۰ سال به یک سال می شود. 
علاوه براین تنفس خوراک موجب بهبود بازده داخلی پروژه و ایجاد تضمین سرمایه گذاری 

به دلیل بازگشت سرمایه در همان سال اول است.
۲ - اقتصاد آزاد پتروپالایشــگاه ها: اجازه صادرات فرآورده های پتروپالایشگاهی برای 
طرح هــای موضوع این قانون نیز از جمله مفاد مهم و نقاط قوت قانون اســت که برای 
اولین بار در کشــور رخ داده  اســت؛ چراکه همه پالایشــگاه های فعلی کشور در فروش 
فرآورده های اصلی و برخی از فرآورده های ویژه به وزارت نفت وابسته هستند. این ماده 
از قانون با توجه به تأثیری که در ارزآوری واحدهای پتروپالایشی دارد، موجب جذابیت 

برای سرمایه گذاران می شود.
۳- تبدیل محصولات سنگین: یکی از دلایل حاشیه سود پایین پالایشگاه های داخلی 
حجم بالای تولید فرآورده های سنگین در آنهاست. به موجب این قانون تمام محصولات 
سنگین پالایشی که قیمت آنها کمتر از نفت خوراک باشد باید کمتر از 7 درصد وزنی 
کل فرآورده های تولیدی طرح باشــد. بنابراین سرمایه گذاران طرح ها در پروژه ای سهیم 
هســتند که با تبدیل محصولات انتهایی به فراورده های با ارزش افزوده بیشــتر حاشیه 

سود بالاتری دارد.
۴- مکان یابی: یکی دیگر از الزامات قانونی شرط قرارگیری در نوار ساحلی ۲۰ کیلومتری 
جنوب کشور است. مزیت احداث پتروپالایشگاه در این مناطق دسترسی به منابع تأمین 
خوراک، بازارهای صادراتی و همچنین آب صنعتی مورد نیاز است که هرکدام در کاهش 

هزینه های جانبی واحد پس از بهره برداری تاثیر دارند.
۵- امکان دریافت تنفس خوراک فاز به فاز: در صورتی که شرکت مجری طرح، پروژه 
را در فازهای مختلفی طراحی کرده باشــد می توانــد پس از تأیید وزارت نفت در مورد 
بهره برداری از هر فاز، تنفس خوراک متناســب با همان فاز را دریافت نماید. با توجه به 
اینکه بعضی از طرح های پالایشگاهی و پتروپالایشگاهی مانند پالایشگاه ستاره خلیج فارس 
در چند فاز طراحی می شوند، اعطای تنفس خوراک مرحله ای به آنها اولاً موجب تمرکز 
سرمایه گذاران بر فازهای اولیه و سرعت احداث آنها برای دریافت سریع تر تنفس خوراک 

مرحله اول می شود و ثانیاً می تواند تأمین مالی فازهای آتی را تسهیل کند.

پیشنهادبخش خصوصی 
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 الزام استفاده از ماسک 
در آمریکا

به نقل از روابط عمومی پروژه، آناهیتا درگاهی به عنوان سومین 
بازیگر، به فیلم سینمایی »بی مادر« به کارگردانی و نویسندگی 

سیدمرتضی فاطمی پیوست.
پیش از این حضور امیر آقایی و پژمان جمشیدی در نخستین 

ساخته سینمایی سیدمرتضی فاطمی قطعی شده بود.
»بی مادر« اواخر تابستان در تهران کلید می خورد.

این فیلم سینمایی که با سرمایه گذاری صالح مؤذن زاده و در 
»کانون فیلم نسیم« تولید می شود، برای حضور در چهلمین 

دوره جشنواره فیلم فجر آماده می شود.

 با پایان مراحل پس تولید سریال ۴۰ قســمتی »افرا« این 
ملودرام خانوادگی از جمعه ۵ شهریور ساعت ۲۲:۱۵ روی 

آنتن می رود.  
مطابق روال پخش سریال های شبانه در شبکه یک، مجموعه 
»افرا« هفته ای ۶ شــب ســاعت ۲۲:۱۵ پخش می شود و 

پنج شنبه شب ها نیز خلاصه هفتگی آن پخش خواهد شد.
مجموعه نمایشــی »افرا« به کارگردانی بهرنگ توفیقی و 
تهیه کنندگی مشترک مجید مولایی و محمد کامبیز دارابی 

در گروه فیلم و سریال شبکه یک تولید شده است.
در این سریال مهدی سلطانی، پژمان بازغی، مینا وحید، روزبه 
حصاری، فریبا متخصص، اسماعیل محرابی، پیام دهکردی، 
علیرضا آرا، نســرین بابایی، محمد صادقی، هامون سیدی، 
سارا باقری، مهرداد بخشی، آریا دلفانی، فهیمه مؤمن و بهمن 

صادق حسینی و... ایفای نقش کردند.

سپرده گذاری حدود ۱.۵ میلیارد دلار از منابع صندوق توسعه ملی که در راستای 
تکلیف برای حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار بود، به پایان رسید و حدود 

۱۴۶ هزار طرح از این محل تامین مالی شده است.
  صندوق توسعه ملی از ســال ۱۳۹۴، برای انجام بخشی از تکالیف قانونی خود 
جهت تامین مالی طرح ها نسبت به سپرده گذاری ریالی اقدام کرد که تا پایان 

سال گذشته این سپرده گذاری به بیش از ۶۲ هزار میلیارد تومان رسیده بود.
اما با مصوبه سال ۱۳۹۶ در رابطه با قانون حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار 
در مناطق روستایی و عشایری مقرر شد که صندوق معادل ریالی ۱.۵ میلیارد 
دلار را برای اجرای این قانون به صورت قرض الحسنه در موسسات مالی که تعیین 

شده بودند سپرده گذاری کند.
این در حالی است که بررسی آخرین وضعیت اجرای قانون حمایت از اشتغال 
در عملکرد صندوق توسعه ملی نشان می دهد که صندوق در پنج مرحله و در 
سال های ۱۳۹۶ تا پایان سال ۱۳۹۹ نسبت به ســپرده گذاری حدود ۹7۰۰ 
میلیارد تومان معادل ۱.۵ میلیــارد دلار در بانک ها یا صندوق های منتخب در 
قانون اقدام کرده است.  در سال گذشته که مرحله پنجم تخصیص اعتبار قانون 
حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال انجام شده، دســتور برداشت و تسعیر مانده 
مصرف نشــده این اعتبار که حدود ۲۴۵ میلیون دلار بوده از حساب صندوق 

توسعه ملی به بانک مرکزی صادر شده است.

فعالان اقتصادی ایران می توانند در افغانستان کالا تولید کرده و سرمایه گذاری 
کنند یا حتی تولیدکنندگان این کشور کالاهای خود را به ایران صادر کنند.

کشور افغانستان هم  زبان و هم  مذهب با ایران است و از سال های دور، دو 
کشور ارتباط عاطفی با یکدیگر داشتند و ایران همواره ثابت کرده که به کشور 
و مردم افغانستان علاقه مند است و در حوزه روابط انسانی بارها کمک شده تا 
مشکلات آنها به حداقل برسد. در حوزه بازرگانی و تعامل تجاری مشترک با 
ایران، مسئولان دولت افغانستان بارها اظهار علاقه کردند و نویدهایی هم در 
همکاری مشــترک دادند. لذا تشویق به همکاری با این کشور همسایه باعث 
شد که اتاق مشترک و تخصصی ایران و افغانستان در ایران ایجاد شود تا تجار 
ایرانی در شرایط بهتری بتوانند موضوعات بازرگانی و همکاری های اقتصادی 
را دنبال کنند. از این رو هیأت های مختلفی از کشور افغانستان به ایران آمدند 
تا تعریف درستی از روابط مشترک صورت گیرد اما با وجود اشتیاق هایی که 

به نظر می رسید، همکاری ها از صحبت و وعده تجاوز نکرد.
زمانی که حامد کرزای، رئیس جمهوری افغانســتان شــد دوباره موضوع 
همکاری های مشــترک با ایران مورد تأکید قرار گرفت. بر این اســاس اتاق 
مشــترک بازرگانی را در افغانستان ایجاد کردیم تا زمینه ارتباط تجاری بین 

ایران و افغانستان فراهم شود و  تجار دو کشور بتوانند همکاری کنند.
 در ایــن اتاق هیأتی از تجار افغان را گــرد هم آوردیم تا بتوان وعده های 
داده شده را عملیاتی کرد. برای آنکه اتاق مشترک در افغانستان رونق بگیرد 
تلاش های گسترده ای انجام شد و حتی بنده نسبت به تأمین امکانات برای آن 
اقدام کردم اما بازهم هیچ همکاری صورت نگرفت و عملًا زحمت های کشیده 
شده بی نتیجه ماند. حال معلوم نیست  که تجار افغان مخالف روابط مشترک 
بودند یا دولت های ســابق و اســبق. در این میان بنده زمانی که اشرف غنی، 
رئیس جمهوری افغانستان شد درباره تعامل و همکاری های مشترک گفت و گو 
کردیم ولی دوباره این امر نتیجه ای نداشت و سطح همکاری مشترک افزایش 
پیدا نکرد یا حداقل آن چیزی نشــد که در تجارت بین دو کشــور انتظار آن 

را داشتیم.
عدم افزایش سطح تجارت و همکاری مشترک در شرایطی است که دو کشور 
همسایه هستند و می توانند به خوبی از مزیت و پتانسیل های یکدیگر استفاده 
کنند. فعالان اقتصادی ایران می توانند در افغانستان کالا تولید کنند یا حتی 

تولیدکنندگان این کشور کالاهای خود را به ایران صادر کنند.
در تمام این سال ها ایران میهمان نواز خوبی بوده است و همیشه افغان ها 
در ایران مورد احترام بودند. در حال حاضر که طالبان قدرت را به دست گرفته 
است در مصاحبه و صحبت هایشان می شنویم که می خواهند سطح مبادلات 
تجاری خود را با کشورهای اسلامی و همسایه افزایش دهند و تأکید کردند 
که این رویه به نفع کشورهای مسلمان و همسایه است. البته معلوم نیست که 
گفته های عنوان شده را می خواهند عملیاتی کنند یا خیر؛ و اگر بخواهند در 
این مسیر حرکت کنند ایران پتانسیل خوبی در همکاری و سرمایه گذاری در 
افغانستان دارد و البته به شرط اینکه امنیت جانی و رفاه سرمایه گذاران ایرانی 
از سوی طالبان تأمین شود.طی سال های گذشته میزان تجارت رسمی ایران 
و افغانستان بسیار ناچیز بوده و این امر برای دو کشوری که قرابت فرهنگی 
دارند بسیار نامناسب است. البته مبادلات غیر رسمی و قاچاق بین دو کشور 
وجود دارد که امیدوارم این امر شکل رسمی به خود بگیرد و سطح همکاری ها 

ضمن شفاف شدن، پررنگ تر شود.

روزنامه سراسری 
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 آناهیتادرگاهی در 
»بی مادر« 

پخش سریال » افرا« از ۵ 
شهریور از شبکه یک

سپرده گذاری 1.۵ میلیارد 
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روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران

ایده روز 
دوشنبه  1400/06/01

شماره : 1169

ســعیده محمد  -   ایــده روز  | برنامه 
پیشنهادی اتاق ایران درباره سیاست گذاری 
اقتصادی در دولت سیزدهم منتشر شد پیش 
از این اولویت های اصلی اقتصادی، در قالب 
سه بسته پیشنهادی به دولت ارائه شده است.

اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی 
ایران در آغاز به کار دولت سیزدهم با انتشار 
گزارشــی با عنوان »برنامه پیشنهادی اتاق 
ایران در سیاست گذاری اقتصادی به دولت« 
اولویت های اصلی اقتصادی را برای مدیریت 
شــرایط حاضر کشــور، در قالب سه بسته 
پیشنهادی مشخص به دولت ارائه کرده است.

در بخشی از این گزارش آمده است، اقتصاد 
در چنــد دهه اخیر به ویژه ده ســال اخیر با 
تورم بسیار بالا، رکود اقتصادی و اشتغال زایی 
بســیار پایین و بی کیفیت و گسترش فقر و 
نابرابری مواجه است و معمولاً سیاست گذار 
اقتصادی با اتخاذ سیاست های مُسَکن گونه، 
علاج ریشــه ای مشکلات را به آینده موکول 
کرده است. برون رفت از این شرایط نیازمند 
اصلاحات اساســی در سیاســت گذاری ها و 
ساختارها است. البته اقتصاد در حرف اولویت 
 اول کشــور است اما نه سیاست داخلی و نه

 سیاســت خارجی در خدمت حل مشــکل 
اقتصادی نیست.

در بخشــی از این گزارش عنوان شــده: 
دیدگاه های واقع گرایانه ای درباره خودکفایی 
و حمایــت زا تولیــد داخل وجــود ندارد. 
دیدگاه های کنونی موجب شده تا سهم ایران 
از اقتصاد جهانی نسبت به 40 سال قبل نصف 
شده و در حال حاضر جایگاه کشور به انتهای 
زنجیره ارزش آسیایی )تأمین کننده انرژی و 

مواد اولیه( تقلیل یابد.
همچنین تصریح شــده: نــگاه نظام مند، 
علمی و همه جانبه به مسائل اقتصادی کشور 
وجود ندارد و مردم و فعالان اقتصادی، تاوان 

آزمون وخطای سیاست گذاری انواع نحله های 
فکــری را می دهند. از یک ســو اختلال های 
قیمتی، تخصیص منابع را به شدت مخدوش 
کرده است و منشاء شکل گیری انواع گروه های 
رانت جو و فسادهاست و از سوی دیگر، به آثار 
اقتصادی،  سیاست گذاری های  غیراقتصادی 

وقعی نهاده نمی شود.
این گزارش، با تشــریح وضــع موجود، 
راه حل ها را در ســه حوزه »ثبات بخشی به 
اقتصاد و ارتقای سطح اعتماد فعالان بخش 
خصوصی«، »درمان کم رشدی تولید به عنوان 
عامل کوچک شدن سفره مردم و سهم ایران 
از اقتصــاد جهانی«، »بهبــود تقاضای مؤثر 
در اقتصاد با گســترش تأمیــن اجتماعی و 
هدفمندســازی برنامه هــای حمایتی« ارائه 
کرده و معتقد اســت که درهم تنیدگی این 
سه راهکار ســبب می شود که امکان اصلاح 

یکی بدون اصلاح هم زمان موارد دیگر میسر 
نباشد. بر این اساس، برنامه پیشنهادی اتاق 
ایران به دولت جدید در ســه بسته سیاستی 

به شرح زیر ارائه شده است.
الف( بسته ثبات بخشی به اقتصاد و ارتقای 

سطح اعتماد فعالان بخش خصوصی
ب( بســته اصلاح نظــام قاعده گذاری با 

تأکید بر حمایت از سرمایه گذاری مولد
ج( بســته حمایــت از خانوارها و بهبود 

تقاضای مؤثر در اقتصاد
با عنایت به آنکه در زمان تدوین گزارش، 
اقتصاد کشــور دچار مشــکلات ساختاری 
متعددی اســت کــه ســابقه همزمانی این 
مشــکلات در کشور و احتمالاً در کشورهای 
دیگر، کم ســابقه اســت. مهم تریــن راهکار 
حمایــت و مانع زدایی از تولید و اشــتغال، 
حضــور بــا منطــق و قدرتمنــد دولت در 

طراحی و مقررات گــذاری بازارها و همزمان 
 خــروج دولت از تصدی گری و قیمت گذاری

 در اقتصاد است.
لذا اتاق ایران، همزمان با ارائه ســه بسته 
پیشــنهادی خود تأکید کرده اســت، درک 
چرایــی و راه های برون رفت از این شــرایط 
ضروری اســت. ازاین رو، داشــتن جسارت 
در انتخاب یک تیــم اقتصادی متخصص و 
هماهنگ از ضروریات اصلی پیش روی دولت 
جدید است. اجرای اصلاحات اشاره شده، بدون 
مخالفــت ذینفعان نخواهد بود. البته در این 
مسیر دشوارترین کار دولت جدید بازگردان 
امید به مردم برای بهبود وضعیت اقتصادی و 

اعتماد به سیاست گذاران است.
گروه هــای ذینفعی که طی این ســال ها 
از عدم شــفافیت و چند نرخی بودن ها بهره 
گرفته اند، قطعاً به مخالفت با این گونه طرح ها 

خواهند پرداخت که لازم است دولت جدیدی 
که قصد اصلاحات اقتصادی دارد آماده مقابله 

با این موضوع باشد.
پذیرش منطق اصلاحات و همچنین تحمل 
دشواری های احتمالی که در کوتاه مدت روی 
می دهد توســط عموم مردم و کارشناســان 
شــرط کافی برای موفقیت است و ازاین رو، 
دشوارترین کار دولت جدید بازگردان امید به 
مردم برای بهبود وضعیت اقتصادی و اعتماد 

به سیاست گذاران است.
در این گزارش درباره ریشــه مشــکلات 
از نگاه اتاق ایران عنوان شــده: چند مشکل 
کلیــدی وجود دارد که عدم توجه به آن ها و 
عدم رفع آن ها موجب شده است تا مشکلات 
اقتصادی کشور تداوم یابد و به رغم روی کار 
آمدن دولت ها با گرایش های گوناگون جناحی 
و فکری، اقتصاد کشور قابلیت استفاده مؤثر 
از مزیت های بالقوه خود مانند نیروی انسانی 
جــوان و اغلب تحصیل کــرده، منابع نفت و 
گاز فــراوان، ظرفیت غنــی معدنی، حجم 
بازار گســترده داخلی و پیرامونی و موقعیت 

ژئوپلیتیکی کم نظیر نداشته باشد:
1-فقدان اجمــاع در الگوی اداره اقتصاد 

کشور
2-فقدان اجماع درباره اولویت های کشور

3-دیدگاه هــای غیــر واقع گرایانه درباره 
خودکفایی اقتصادی

4-فقدان نظام مند، علمی و همه جانبه به 
مسائل اقتصادی کشور

اصلی  بین دســتگاه های  5-ناهماهنگی 
سیاست گذاری اقتصادی و پخش بودن قدرت 

اجرایی در شوراهای عالی متعدد
6- فقــدان ترکیب خردمندانه از دولت و 

بخش خصوصی در اقتصاد کشور
7-استفاده از درآمدهای نفتی برای پوشش 

ناکارآمدی های مدیریتی.

پیشنهاد بخش خصوصی برای سیاست گذاری اقتصادی

خط فقر در سال 99 از رشد 38 درصدی نسبت به 
ســال قبل از آن برخوردار بوده و دلیل اصلی آن تورم 

بالا در دو بخش خوراک و مسکن بوده است.
برای نخســتین بار به شکل رســمی وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی در گزارشی با عنوان »پایش فقر«، 
خط فقر رسمی کشور را منتشر کرد. گزارش پایش فقر 
در سال 99 نشــان می دهد که خط فقر سرانه به طور 
متوســط با 38 درصد رشد نسبت به سال قبل از آن، 
به یک میلیون و 254 هزار تومان رســیده است. تورم 
بالای بخش خوراکی ها و آشامیدنی ها و همچنین بخش 
مسکن در سال 1399 که عمده هزینه های خانوار فقیر 
را تشــکیل می دهد، از دلایل اصلی این افزایش است. 
همچنین خط فقر برای یک خانواده سه نفره 2 میلیون 
و 758 هزار تومان و برای خانواده چهارنفره، 3 میلیون 

و385 هزار تومان برآورد شده است.
یادمان باشد که این محاسبه در شرایطی انجام شده 
که میانگین نرخ تورم در سال 99 ، 36.4 درصد بود و 
امسال که این میزان به بیش از 44 درصد رسیده همه 

این شاخص ها در وضع بدتری قرار خواهند گرفت.
براساس این گزارش، نرخ فقر در سال 1398 حدود 
32 درصد محاسبه شد که این وضعیت در سال 99 بدتر 
از قبل بوده اســت اما در این گزارش عدد آن مشخص 
نشده است. همچنین تعداد افرادی که درآمدی کمتر 
از خط فقر در سال 98 داشته اند، به بیش از 26 میلیون 
رسیده است؛ یعنی حدود یک سوم جمعیت و به بیانی 

دیگر یعنی از هر ســه نفرایرانی در این سال، یک نفر 
زیر خط فقر، درآمد داشته است.

 سیستان وبلوچســتان فقیرترین و تهران 
ثروتمندترین استان ها

وزارت رفاه در گزارش خودش برای مقایســه میزان 
فقر در ســطح منطقه ها  از شاخص نسبت هزینه گروه 
خوراک به کل هزینه ها اســتفاده کرده اســت. در این 
بررسی هرچه ســهم گروه خوراک و آشامیدنی از کل 
هزینه ها در منطقه ای بیشتر باشد، آن منطقه از سطح 

رفاهی پایین تری برخوردار است.
بــر این اســاس در ســال 99 ســهم خوراکی ها و 
آشامیدنی ها از کل هزینه ها به 23.4 درصد رسیده که 
نسبت به سال 98 که 22.1 درصد بوده، افزایش یافته 
اســت. این یعنی سطح رفاه خانوار در سال 99 کاهش 
یافته است. در ســال 98 دهک اول حدود 33 درصد 
هزینه های خود را به تامین اقلام خوراکی و آشامیدنی 
اختصاص داده است؛ این در حالی است که دهک دهم 
تنها 26 درصد هزینه های خود را صرف اقلام خوراکی 

و آشامیدنی کرده است.

شواهد بین استانی نیز مشخص کننده و تاییدکننده 
وضعیت فقر در کشــور اســت. بر اساس این شاخص 
استان سیستان وبلوچســتان از نظر میزان فقر نسبت 
به بقیه استان ها وضعیت بغرنج تری دارد به طوری که 
در بین 20 شهرستان محروم ایران، 11 شهرستان در 
استان سیستان وبلوچســتان قرار دارند. همچنین سه 
شهرستان استان کرمان در جرگه 20 شهرستان محروم 
قــرار گرفته اند. این در حالی اســت که تهران بهترین 
وضعیت را در زمینه میزان فقر دارد. همچنین دهک اول 
درآمدی در استان سیستان وبلوچستان با 6/ 50 درصد، 
بیشترین نسبت هزینه های خوراکی به کل هزینه ها را 
دارد. در مقابل دهک اول درآمدی در اســتان گیلان با 
9/ 25 درصد، کمترین نسبت هزینه های خوراکی به کل 
هزینه ها را بین دهک های اول درآمدی در استان های 

مختلف به خود اختصاص داده است.

  مسیر نزولی درآمد سرانه
در این گزارش به درآمد سرانه ایرانی ها در دهه 90 
هم اشاره شده است. منظور از درآمد سرانه، میزان تولید 
ناخالص داخلی تقسیم بر جمعیت کشور است که از سال 
1390 روندی کاهشــی داشته؛ به طوری که خانوارهای 
ایرانی در سال 98 نسبت به سال 90 حدود 34 درصد 
یعنی یک سوم درآمد ســرانه خود را از دست داده اند؛ 
پس می توان گفت که ایرانیان طی دهه 1390 به طور 

پیوسته با کاهش رفاه مواجه بوده اند.

به گفته توکلی دولت آینده باید در حوزه کاهش فقر و برای حل مشکلات 
کارگران برنامه منســجم علمی و اقتصادی ارائه دهد؛ باید در این زمینه از 

هرگونه شعارها و رفتارهای پوپولیستی خودداری شود.
اقتصاد ایران روزهای ســختی را پشت سر گذاشته است؛ گسترش فقر، 
بیکاری، رکود و تورم در کنار تحریم و شیوع ویروس کرونا به این سختی ها 
دامن زده است. اگرچه فقر همه مردم و طبقات اجتماعی را آزرده ولی شاید 

کارگان روزهای تلخ تری را سپری کرده باشند.
خالد توکلی، جامعه شــناس توســعه در گفت وگو با »پایگاه خبری اتاق 
ایران« در پاسخ به این سؤال که فقر چه بر سر کارگران ایرانی آورده است؟ 
می گوید: کارگران – به ویژه روزمزدها و بخشــی از کارگران فعال در بخش 
خصوصی – بیش ازپیش فقیر شــده اند و حتی ممکن اســت کار خود را از 
دســت دهند. در این وضعیت، ســبد مصرف کارگران هم کیفیت خود را از 

دست می دهد هم کمیت آن با چالش جدی مواجه می شود.
توکلی می گوید: برخلاف کشــورهای صنعتــی که در آن ها طبقه کارگر 
تعریف مشخص و کارگران وضعیت ذهنی و عینی تقریباً مشابه و مشترکی 
دارند، در ایران، وضعیت کارگران، پیچیده تر اســت. کارگران ایرانی در یک 
وضعیت مشــابه عینی و ذهنی به ســر نمی برند، درنتیجه در برابر مســائل 
اجتماعــی موضع مشــترکی ندارند و نوع و میزان تأثیرپذیری شــان نیز از 
رویدادهای جامعه متفاوت اســت. ازاین رو باید از گروه های مختلف کارگری 
ســخن گفته شــود و وضعیت هر کدام به طور مجزا موردبررســی و تحلیل 

قرار گیرد.
او کارگران ایرانی را به سه دسته تقسیم می کند: گروه اول شامل کسانی 
می شــود که در کارخانه های وابسته به دولت مشغول به کار هستند؛ گروه 
دوم عبارت از کســانی هستند که در کارگاه ها و بنگاه های بخش خصوصی 
استخدام شــده اند و گروه سوم کارگران کسانی هستند که به صورت روزمزد 

و موقت در بنگاه های خصوصی یا دولتی کار می کنند.
او ادامه می دهد: این ســه گروه شرایط عینی مشابهی ندارند و به همین 
دلیل ممکن است تحلیل آن ها از شرایطی که در آن قرارگرفته اند، متفاوت 

از همدیگر باشد.
توکلی تصریح می کند: کارگرانی که در مؤسســات دولتی مشغول به کار 
هستند نسبت به دیگر کارگران از امنیت شغلی بیشتری برخوردارند؛ ممکن 
اســت تشکل کارگری داشته و در برخی از موارد از حمایت این تشکل ها و 
قانون کار برخوردار باشند. وجود تشکل کارگری، اگرچه زیاد مستقل نیستند، 
موجب می شود کارگران نسبت به حقوق صنفی خود آگاهی بیشتری داشته 
باشــند و برای برخورداری از آن تلاش نماینــد. کارگرانی که در بنگاه های 
خصوصی مشغول به کار هستند نسبت به کارگران روزمزد، وضعیت بهتری 
دارنــد و در اداره کار و مجامع امور صنفی، تا حدی از حقوق کارگری آن ها 

حمایت می شود.
توکلی از تأثیر ویروس کرونا بر زندگی کارگران و گسترش فقر می گوید: 
ویروس کرونا به شیوه های گوناگون بر زندگی کارگران تأثیر گذاشته است. 

علیرغم آسیب پذیری کارگران در محیط کار، آمار و ارقام مشخصی از تلفات 
و ابتلای کارگران به بیماری کووید 19 منتشرنشده است.

او دربــاره فقدان آمارها می گوید: فقدان آمارها نشــان دهد چه تعداد از 
کارگران به این بیماری مبتلا گشته اند، بدان معناست که عزم و اراده جدی 
برای حمایت از کارگرانی که روزبه روز فقیرتر می شــوند و کرونا این روند را 
سرعت و شدت بخشیده است، وجود ندارد. کرونا تنها به جسم آن ها آسیب 
وارد نکرده بلکه مســائل اجتماعی و اقتصادی مهمی را بر این افراد و اقشار 
تحمیل کرده اســت. در این مدت فقر، گســترش بیشتری یافته است و به 

لحاظ اقتصادی، وضعیت زندگی مردم را بدتر کرده است.
توکلــی تصریح می کند: کارگرانی کــه در بنگاه ها و کارخانه های دولتی 
مشغول به کار هستند، اگرچه مانند دیگر کارگران در زیر خط فقر قرار دارند 
اما نسبت به کارگران دیگر از ثبات و امنیت شغلی بیشتری برخوردارند. در 
مقابل، کارگران روزمزد در سخت ترین شرایط ممکن قرار دارند و هم بر اثر 
تورم لجام گسیخته شغل و پیشه خود را از دست داده اند و هم امکان ابتلای 

به بیماری کووید 19 در میان آن ها بیشتر است.
او گفتــه خــود را دربــاره کارگرانی که در بخش خصوصــی به فعالیت 
مشغول اند، ادامه می دهد: به دلایل مختلف ازجمله کاهش تقاضا برای تولیدات 
و درنتیجه تعطیلی کارخانه ها، کارگان شــغل خود را از دست داده اند و اگر 
در کار دیگری مشــغول نشــوند کیفیت و کمیت سبد مصرف آن ها کاهش 
محســوس می یابد.توکلی می گوید: در شــرایطی که فقر گسترده تر شده و 
ســبد کارگران خالی تر و سفره هایشان گسترده تر شــده، دولت آینده باید 
برنامه منسجمی برای این حوزه و رفع فقر داشته باشد. از رفتارهای شعاری 
و پوپولیســتی خودداری کرده و برای رفع فقر، بیکاری و فساد برنامه ریزی 
علمی و اقتصادی داشته باشند. شعار پوپولیستی بدون پشتوانه علمی دردی 

از کارگران دوا نمی کند.

خط فقر بیش از یک سوم ایرانی هادر سال 99 

دولت برای رفع فقر برنامه منسجمی داشته باشد

سید عباس حسینی
مدیرعامل هلدینگ سیمان تهران

بازتعریف ساختار توزیع در ایران؛ آب در 
خوابگاه مورچگان

تردیدی نیست که دولت آیت الله رییسی در شرایط اقتصادی بسیار ویژه ای 
فعالیت خود را آغاز کرده است.

اقتصاد ایران یکی از ســخت ترین دوره های تاریخی خود را سپری می کند 
و برون رفت از این وضعیت خواســته ی افکارعمومی، فعالان اقتصادی و البته 
سیاستگذاران است و اگر چنین نبود شعارهای اقتصادی به محوری ترین شعار 
اعلامی کاندیداها در انتخابات ریاست جمهوری تبدیل نمی شد.  نگاهی به گزارش 
اخیر بانک مرکزی در خصوص نرخ رشد بخش صنعت نگرانی ها در این حوزه را 
تشدید می کند. بر اساس این گزارش نرخ رشد صنعت در خرداد ماه سال جاری 
7.7 درصد بوده اما در تیرماه این رشــد در محدوده 2.5 درصد در نوسان بوده 
است.برآوردهای بانک مرکزی نشان می دهد صنایع فلزات اساسی و کانی های 
غیرفلزی،دو گروهی هستند که رشد شاخص تولید آنها در خردادماه مثبت بوده 
ولی در تیرماه منفی شده است. به نظر می رسد بخشی از این اتفاق به قطع برق 
و کاهش حجم برق تخصیصی به واحدهای تولیدی سیمان و فولاد بازمی گردد.

شاید یکی از بحران ترین حوزه ها در اقتصاد ایران بخش انرژی باشد. یکی از 
بزرگترین دارندگان ذخایر انرژی جهان حالا با کمبود آشکار انرژی روبروست، 
آن هم در شرایطی که تحریم های نفتی، سهم ایران از بازار جهانی نفت را کاهش 
داده است. قصد اینجا، اما تمرکز بر بحران تولید نیست چرا که ابعاد این بحران 
برای تصمیم گیران و سیاستگذاران روشن است؛اما بحران توزیع در ایران بحرانی 
به شدت جدی و فلج کننده برای تولیدکننده ومصرف کننده است و حل آن از 

ضروریات اساسی اقتصاد در شرایط کنونی تلقی می شود .  
سیدرضا فاطمی امین در برنامه های اعلامی خود بیست اولویت برای وزارت 
صنعت، معدن و تجارت برشمرده است. یکی از این اولویت ها به طور مشخص 
به مساله توزیع بازمی گردد اما در میان این بیست اولویت، دو اولویت دیگر نیز 
به صورتی غیرمستقیم، حل مشکل توزیع را در ایران نشانه می رود. در برنامه های 
وزیر پیشنهادی، »افزایش کارآیی نظام توزیع کالا و خدمات«، »مدیریت بازار 
و تامین کالاهای اساســی« و »رصد و رهگیری کالاهای هدف و قاچاق پذیر« 
از جمله اولویت هایی است که بدان اشاره شده است که هر سه هدف ،  به طور 

مستقیم و غیرمستقیم، با حل بحران توزیع محقق خواهد شد.
بند 23 سیاســت های کلی اقتصاد مقاومتی ابلاغ شده از سوی مقام معظم 
رهبری نیز بر اصلاح نظام توزیع بر »شفاف ســازی و روان سازی نظام توزیع و 

قیمت گذاری و روزآمدسازی شیوه های نظارت بر بازار« تاکید دارد.
نظــام توزیع کالا مجموعه فرآیندهای موجود بیــن تولید تا مصرف را در 
برمی گیرد. این مجموعه شــامل نگهداری، حمل ونقل، پخش، عمده فروشی و 
خرده فروشــی اســت اما در راس همه این ها نظام مدیریت فرآیندهای مذکور 
اهمیت دارد.در صدر این یادداشت اشاره ای به بحران انرژی در ایران شد حالا 
لازم است رصدی دقیق انجام شود تا معلوم گردد چه میزان از این بحران ناشی 

از ناکارکردی ساختار توزیع انرژی در کشور است.
در سال های اخیر با هدف به سازی نظام توزیع، سامانه های متعددی از جمله 
سامانه جامع انبارها و مراکز نگهداری کالا، سامانه شناسه کالا، سامانه سنجش 
اعتبار، پرتال ارزی یا نظام یکپارچه معاملات ارزی نیما،سامانه جامع حمل ونقل 
و سامانه جامع امور گمرکی در قالب سامانه جامع تجارت راه اندازی شده اند. به 
نظر می رســد وقت آن رسیده است اثربخشی این سامانه های جدید و کارکرد 

آنها در تجارت کشور مورد بازبینی قرار گیرد.
 تجربه ناگوار و تلخ ســال های اخیر در مدیریت کالاهای اساســی با وجود 
تخصیص ارز 4200 تومانی، به هم ریختگی بازار مرغ و گوشت و کمبود نهاده های 
دامی درعین تخصیص ارز ترجیحی و کمبود سیمان و میلگرد در ماه های اخیر 
به واســطه کاهش حجم تولید، نشــان از اهمیت این بازبینی و بررسی دوباره 

کارکرد سامانه ها دارد.
 تاسف بار اینجاست که تولیدکننده و مصرف کننده در غیاب مدیریت دقیق 
حوزه توزیع هر دو به زیان کنندگان بالقوه در ساختار اقتصادی کنونی تبدیل 
می شوند و تحلیل رفتن بخش صنعت در ایران، در صورت تداوم این وضعیت 

گریزناپذیر خواهد بود.
با توجه به گذشت چهار دهه از انقلاب اسلامی و تجربه توزیع کوپنی کالاهای 
اساســی، مصرفی و حتی سرمایه ای در دهه شصت و نیمه دهه هفتاد، انتظار 
می رفت بلوغ نظامات بازرگانی ایران زودتر از این ها رخ می داد اما هنوز بحران 

این بخش به شکل ملموس و کاربردی حل نشده است. 
لازم به ذکر اســت نظام مندی شبکه توزیع تنها الزام بخش صنعت نیست، 
اتفاقا بررسی نشان می دهد یکی از اصلی ترین مشکلات بخش کشاروزی در این 
حوزه نهفته است و فاصله عظیم و عجیب قیمت محصولات کشاورزی از تولید 
تا مصرف سبب شده است بنیه مالی کشاورزان دائما در این ساختار تحلیل رود 
و از سوی دیگر مصرف کنندگان نیز به واسطه بالا بودن بیش از حد قیمت ها 

مجبور به کاهش حجم مصرف خود باشند.
قائم مقام وزیر صمت در امور بازرگانی نیز با بیان اینکه خراب شدن محصولات 
کشاورزی به دلیل قیمت پائین همه ساله، بارها تکرار می شود، علت اصلی این 
مشــکل را ناشــی از نامتناسب بودن رشد کمی و کیفی نظام تولید صنعتی و 

کشاورزی با نظام توزیع دانست. 
از سوی دیگر تجربه کرونا نیز نشان داد بحث نظام مندسازی شبکه توزیع، 

جزو اولویت های اساسی نظام بهداشت و درمان کشور است.
در این فضاست که دلالان دارو، دلالان ارز، دلالان موادغذایی، دلالان سیمان، 
دلالان خودرو، دلالان مسکن، دلالان آهن و دلالان سایر اقلام فضای اقتصادی 
ایران را تســخیر می کنند و هر جا ســودی هست، آن را نصیب جیب هایشان 
می کنند.اتاق بازرگانی ایران گزارشی مبسوط در این خصوص ارائه و در آن تاکید 
کرده است: »عدم شفافیت و نبود قانون جامع در کشور از جمله چالش های نظام 
توزیع در ایران است. تعدد مراکز برنامه ریزی و تصمیم گیری نیز چالشی غیرقابل 
انکار اعلام شــده است چرا که اتاق اصناف، وزارت صمت، شرکت های پخش، 
وزارت اقتصاد، بانک مرکزی، وزارت جهادکشــاورزی و وزارت راه و شهرسازی 
از جمله مراکز دخیل در این امر هستند.«از سوی دیگر اشاره به چند آمار به 
صورت گذرا می تواند عوارض ناشــی از وضعیت کنونی را روشن تر نماید. سهم 
حمل ونقل از قیمت تمام شده کالای نهایی در کشور حدود 12 درصد است که 
این سهم در جهان در محدوده6 درصد برآورد شده است. از سوی دیگر سهم 
هزینه های لجستیکی از قیمت تمام شده کالای نهایی در ایران 19.4 درصد است 
در حالی که این رقم در سایر کشورهای جهان به 9.7 تا 11.3 درصد می رسد.

انبارداری و نگهداری کالا نیز در ایران هزینه بالایی دارد. سهم هزینه انبارداری 
و نگهداری، از قیمت تمام شــده کالای نهایی در ایران حدود 6.6 درصد است 
در حالی که این رقم در سایر کشورهای جهان حدود 3.3 درصد ارزیابی شده 
است.)اتاق بازرگانی- اسفند1399(همه این عوامل در کنار عدم شفافیت، امکان 

مانور دلالان و بالا رفتن هزینه نهایی کالا را فراهم می سازد.

 قیمت مسکن ملی اعلام شد
معاون وزیر راه و شهرسازی با اشاره به نرخ مبنای قرارداد ساخت مسکن ملی در شهرهای جدید اظهار داشت: در حال حاضر مبنا همان نرخی است که در ابلاغیه شورای عالی مسکن اعلام شده که حدود دو میلیون و 700 هزار تومان برای 

هر مترمربع است، اما پروژه مسکن ملی هم مانند تمام پروژه ها مشمول تعدیل قیمت سازمان برنامه و بودجه می شود که طبق بند تبصره هشت قانون برنامه و بودجه در صورت تعدیل قیمت شرکت عمران امکان هزینه کرد را دارد.
حبیب اله طاهرخانی درباره روش تأمین اعتبارات احداث مسکن و فضاهای عمومی، آموزشی درمانی و خدماتی نواحی مسکونی در شهرهای جدید اظهار داشت: در مجموعه شهرهای جدید مدل مالی نوینی پیاده سازی و اجرا شد تحت 
عنوان مشارکت از طریق بخش خصوصی در مرکز محلات و نواحی شهر.در این مدل تأمین مالی، بسته های مختلف سرمایه گذاری آماده شد که هر یک از این بسته ها حاوی واحدهای مسکونی، مرکز و واحدهای تجاری، فضای درمانی، فضای 

آموزشی، فضای فرهنگی و سرای محله، فضای سبز و کلانتری بود که به فراخوان گذاشته می شد و شرکای بخش خصوصی انتخاب و ساخت پروژه کلید می خورد.
وی تاکید کرد:  در این مدل مالی بدون اینکه از محل اعتبارات دولتی کمک بگیریم، تأمین خدمات انتفاعی و غیرانتفاعی سایت های مسکن مهر به سرعت انجام می شود.

معاون وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه 15 هزار واحد مسکونی در مجموعه شهرهای جدید با سرمایه گذاری و مشارکت بخش خصوصی در حال ساخت است، گفت: تنها در سه سال اخیر سرمایه گذاران بخش خصوصی مشارکت، بیش از 
13 هزار میلیارد تومانی برای احداث پرژه های زیرساختی و خدمات روبنایی شهرهای جدید سرمایه گذاری کردند. 

مدیرعامل شرکت عمران شهرهای جدید با تاکید بر بررسی صلاحیت فنی و مالی شرکت های بخش خصوصی و جذب سرمایه گذاری شرکت های برتر اظهار داشت: در مجموعه شهرهای جدید حتی مدارس و درمانگاه ها هم عموماً در قالب 
پروژه های مشارکتی ساخته شد.
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روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران

ایده روز 
دوشنبه  1400/06/01

شماره : 1169

 لزوم به روزرسانی فناوری و تزریق نوآوری در صنعت خودرو
 مدیرعامل فرابورس ایران گفت: صنعت خودرو کشور نیازمند به روزرسانی، تزریق 
ابزارهای جدید تامین مالی و نوآوری اســت و این موارد ضرورت امروز این صنعت 

را تشکیل می دهند.
»امیر هامونی« در میز صنعت خودرو و قطعه سازان که با حضور رییس سازمان 
بورس در محل این ســازمان آنلاین برگزار شد، افزود: تحقیق و توسعه در صنعت 
خودرو پیشتر موضوعی راهبردی بوده که امروزه در دنیا برای بهبود و پیشرفت در 
این صنعت و ایجاد نوآوری و به روزرسانی آن از سرمایه های جسورانه شرکتی بهره 

می برند و در ایران نیز باید به این سمت حرکت کنیم.
وی اظهار داشت: با تزریق نوآوری، افزایش کیفیت و به روزرسانی فناوری و استفاده 
از ابزارهای مختلف تامین مالی در بازار ســرمایه نظیر صندوق های سرمایه گذاری 
جسورانه، صندوق های سرمایه گذاری خصوصی، شتاب دهنده های صنعت خودرو و 
غیره، موضوع تامین مالی و وابستگی قطعه سازان به خودروسازان داخلی کم شده و 

حتی می توانند محصولات خود را به شرکت های بزرگ دنیا نیز بفروشند.
هامونی به تفاهم نامه فرابورس و بورس دمشــق اشــاره کرد و افزود: طبق این 
تفاهم نامه شرکت های ایرانی که در سوریه تولید می کنند می توانند سهام خود را 

در بورس دمشق معامله کرده و فرابورس نیز کار آنان را تسهیل کند.
به گفته مدیرعامل فرابورس ایران، مراودات فرابورس با بورس دمشــق در حال 
انجام است، بنابراین با فعال کردن این حوزه، شرکت هایی که در دمشق تولید دارند 
برای تامین مالی می  توانند از ظرفیت های بورس سوریه برای پذیرش استفاده کنند.

وی به اوراق گام اشاره کرد و گفت: طی جلسه ای با بانک مرکزی، بانک های رفاه 
و مسکن آمادگی خود را برای انتشار اوراق گام اعلام کردند تا بتوانند برای صنعت 

خودرو و سایر صنایع و زنجیره ارزشی گام هایی مهم بردارند.

 احتمال ریزش دوباره قیمت طلا
بعضی از تحلیلگران بازار جهانی طلا می گویند ناکامی این فلز ارزشمند برای عبور 
از مرز ۱۸۰۰ دلار، ممکن است طلا را در معرض یک ریزش قابل توجه دیگر قرار دهد.

دانیل پاویلونیس، کارگزار ارشــد کالا در شرکت آر جی او فیوچرز در این باره 
گفت: با وجود این که اونس طلا پس از ریزش دو هفته پیش، به سرعت در بالای 
۱۷۰۰ دلار تثبیت شد اما تقاضای کافی برای خرید وجود ندارد تا قیمت این فلز 
ارزشمند بالاتر برود. طلا درست روی یک خط نزولی قرار گرفته و نزول بیشتری 
پیدا خواهد کرد. مشکل اینجاست که نقره هم خیلی ضعیف است و تصور می کنم 
طلا این فلز را دنبال خواهد کرد. طلا در موج نزولی بعدی تا ســطح ۱۶۷۰ دلار 

عقب نشینی خواهد کرد. 
جیمز نایتلی، مدیر اقتصاد بین الملل موسسه ING در این باره به کیتکونیوز گفت: 
بحث اصلی »سیاست اقتصادکلان در یک اقتصاد نابرابر« خواهد بود اما توجه اصلی 
بازار به بحثها پیرامون تعدیل برنامه خرید اوراق قرضه بانک مرکزی آمریکا خواهد 
بود. همه نگاهها به صحبتهای جروم پاول، رییس بانک مرکزی آمریکا دوخته شده 

که صبح جمعه به شکل کنفرانس ویدیویی سخنرانی خواهد کرد.
نایتلی گفت: ما شــاهد آن هستیم که بانک مرکزی آمریکا حداقل در گزارش 
نشست سیاست پولی ماه گذشته خود در این باره صحبت کرده است. این امر می 
تواند به ریزش قیمت طلا در آستانه نشست جکسون هال منتهی شود. این نشست 

ممکن است مشکلاتی هم برای بازارهای سهام ایجاد کند.
اما بعید به نظر می رسد بانک مرکزی آمریکا سیاست پولی خود را بیش از حد 
سریع تحکیم شود به خصوص که ریسک ناشی از شیوع کرونای دلتا جدی است.

بارت میلک، مدیر استراتژی جهانی تی دی سکیوریتیز گفت: همه چیز به مسئله 
اشتغال که بخشی از ماموریت بانک مرکزی آمریکاست، برمی گردد. بانک مرکزی 
آمریکا تمایل دارد تورم بالاتر از حد مطلوب را نادیده بگیرد تا رشد اشتغال ضروری 
را مشــاهده کند. هیچ کس در خصوص آمار اقتصادی آمریکا هیجان زده نیست. 
آمار خرده فروشی ماه گذشته ضعیفتر از حد مطلوب بود و به نظر می رسد به این 

زودی برنامه محرک اقتصادی جدیدی داشته باشیم.
اقتصاد آمریکا ممکن است برای بازگرداندن همه مشاغل از دست رفته، اوقات 

دشواری را داشته باشد. این وضعیت راحتی برای بانک مرکزی آمریکا نیست.
به گفته میلک، مقامات بانکی ممکن است تدابیر محرک مالی را تعدیل کنند اما 

سیاست انبساطی همچنان برای مدت طولانی ادامه پیدا خواهد کرد.
پاویلونیس پیش بینی کرد ســطح ۱۸۰۰ دلار نقطه مقاومتی قوی برای طلا 
مانده است و تا زمانی که این فلز ارزشمند نتواند بالای این سطح بسته شود، بعید 
است صعود چندانی پیدا کند. باید طلا به بالای ۱۸۰۰ دلار صعود کند تا اوضاع را 
بتواند به نفع خود تغییر دهد. اگر موفق به شکستن قیمت ۱۸۰۰ دلار نشود در این 

صورت به سمت ۱۶۷۰ دلار عقب نشینی خواهد کرد.
میلک هم صعود اونس طلا به بالای ۱۸۰۰ دلار را نشانه بهتر شدن اوضاع برای 
این فلز ارزشمند می داند اما طلا باید ابتدا مقاومت در سطح ۱۷۹۳ را بشکند که در 
صورت مطلوب نبودن آمار اقتصادی هفته جاری چنین اتفاقی می تواند روی دهد.

 صعود خفیف رمزارزها
ارزش بازار ارزهای دیجیتالی رشــد کمی را تجربه کرد.  برخی از صرافی ها به 
دنبال اخذ مجوز برای فعالیت قانونی در بازار هستند که این مساله می تواند اطمنیان 
خاطر معامله گران را نسبت به امنیت سرمایه شان افزایش دهد. صرافی یورکس 
مستفر در آلمان از برنامه ریزی برای راه اندازی اولین ETF مبتنی بر بیتکوین اروپا 
خبر داده که در صورت تایید نهاد ناظر در بورس فرانکفورت لیست خواهد شد. پیش 

از این، چنین صندوق هایی در برخی کشورها ازجمله کانادا راه اندازی شده بود.
پس از آن که شمار زیادی از کشورها و قانون گذاران در سراسر جهان اقداماتی 
را علیه صرافی های ارزهای دیجیتالی انجام دادند، صرافی باینانس با صدور بیانیه ای 
اعلام کرد احراز هویت برای تمامی کابران این صرافی اجباری خواهد بود و کسانی 
که این کار را انجام ندهند با محدودیت در برداشــت مواجه خواهند شد. البته به 
گفته مدیرعامل این صرافی در آینده اقدامات تنبیهی بیشتری روی کاربران احراز 

هویت نشده اعمال خواهد شد.  
یکی از بانفوذترین مدیران بانک مرکزی آمریکا به طرز بی سابقه ای از ارزهای 
دیجیتالی انتقاد کرده و این مساله باعث نگرانی معامله گران از اتخاذ رویکرد مشابه 
چین توسط فدرال رزرو در برخورد با رمزارزها شده است. نیل کاشکاری- مدیر دفتر 
منطقه ای مینیاپولیس- با بیان اینکه پنج، شش سال پیش به رمزارزها و بیتکوین 
خوشبین بود، گفت: تا جایی که من می بینم ۹۵ درصد این بازار را تقلب، سردرگمی 

و هیاهوی پوچ فرا گرفته است.
مجمــوع ارزش بازار جهانی ارزهای دیجیتالــی در حال حاضر ۲۱۱۰ میلیارد 
دلار برآورد می شود که این رقم نسبت به روز قبل ۰.۸۸ درصد بیشتر شده است.

در حــال حاضر ۴۸ درصد کل بــازار ارزهای دیجیتالی در اختیار بیت کوین و 
۱۷ درصد در اختیار اتریوم است. بیت  کوین ۱۲ سال پیش توسط گروه گمنامی 
از معامله گران بر بســتر بلاک چین ایجاد شــد و از سال ۲۰۰۹ معاملات اولیه آن 

شکل گرفت. 

 امضای موافقت نامه همکاری متقابل در امور گمرکی بین ایران و ژاپن
موافقت نامه کمک و همکاری متقابل اداری در امور گمرکی بین دولت ژاپن و 

دولت جمهوری اسلامی ایران به امضا رسید.
 سفارت ژاپن در تهران اعلام کرد: امروز مراسم امضای موافقت نامه بین دولت 
ژاپن و دولت جمهوری اسلامی ایران درباره کمک و همکاری متقابل اداری در امور 
گمرکی بین آیکاوا کازوتوشی، سفیر تام الاختیار و فوق العاده ژاپن در ایران و دکتر 
مهدی میر اشرفی معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی و رئیس کل گمرک جمهوری 
اسلامی ایران در محل وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران انجام شد. هدف 

از این موافقت نامه، حمایت اداری و همکاری متقابل در امور گمرکی می باشد.

زهرا جعفری  -   ایده روز |معاون مسکن 
و ســاختمان وزارت راه و شهرســازی گفت: 
در صورت صدور مجوزهای مربوطه از ســوی 
سازمان بورس و طبق برنامه ها، این صندوق 

از نیمه دوم سال راه اندازی می شود.
محمود محمودزاده اظهار داشت: همکاری 
میان وزارت راه و شهرســازی و بورس کالا از 
ماه ها قبل آغاز شــد که این همکاری از چند 
جنبه پیگیری شــده که تاکنون نیز نتایجی 

مثبتی در این حوزه ها حاصل شده است.
وی گفت: یکی از همکاری های مشترکی 
که قرار است با بورس کالا صورت گیرد ایجاد 
صندوق زمین و مســکن اســت که مصوبه 
اصلاح آئین نامه آن از دولت گرفته شد و به 
شــرکت های و سازمان های مرتبط با وزارت 
راه و شهرسازی ابلاغ کردیم تا طرح هایی را 
در این حوزه برای راه اندازی صندوق مذکور 

ارائه کنند.
وی افزود: استفاده از این بستر برای بخش 
خصوصی از گذشته وجود داشته، اما با ورود 
شرکت ها و سازمان های وزارت راه و شهرسازی 
که می توانند طرح هایی با مقیاس بزرگ تر را 
ارائه کنند، چشم انداز مطلوبی برای صندوق 

زمین و مسکن در بورس کالا وجود دارد.
معــاون وزیــر راه ادامــه داد: وزارت راه و 
شهرسازی به موضوع استفاده از بازار سرمایه 
به عنوان تأمین سرمایه نگاه ویژه ای می کند 
تــا بتواند کمبود منابع مالی که امروز در این 

بخــش وجــود دارد را تأمین کند و از طرفی 
مردم نیز قادر به حفظ ســرمایه های خرد با 
حضور در بازار مسکن باشند؛ در برنامه داریم 
از طریق ابزارهای مالی بازار سرمایه شرایطی 
مهیا شود تا طی مراحل چندگانه ای مردم با 
سرمایه گذاری در بخش تولید مسکن، سرمایه 
و ارزش اقتصادی سرمایه خود را حفظ کنند و 
همچنین افرادی که متقاضی مسکن هستند 
نیز بتوانند به خواسته خود برسند؛ این رویه 
با انتشــار اوراق سلف موازی مسکن یا همان 

فروش متری مســکن در بورس نیز قابلیت 
پیاده سازی دارد.

محمودزاده در پاســخ به این پرسش که 
اجرایی شــدن همکاری با بــورس کالا برای 
راه اندازی صندوق زمین و مسکن چه زمانی 
عملیاتی می شود؟ گفت: این پروژه بر اساس 
برنامه زمان بندی موجود در نیمه دوم ســال 
جاری اجرایی خواهد شد که البته بورس کالا 
باید مجوزهای قانونی را از ســازمان بورس و 

اوراق بهادار اخذ کند.

 املاک و مســتغلات دولتی در راه 
بورس کالا

معاون وزیر راه و شهرســازی در خصوص 
عرضه املاک و مســتغلات دولت و نهادهای 
مختلــف در بــورس کالا نیز گفــت: در این 
خصوص تصمیمی وزارت امــور اقتصادی و 
دارایی مطرح کرده است، که نهادهای مختلف 
به جای برگزاری مزایده به شیوه های سنتی، 
باید املاکشان را از طریق بورس کالا به فروش 
برسانند که با توجه به اینکه وظیفه فروش اموال 

مازاد دستگاه های دولتی به عهده وزارت اقتصاد 
است، این موضوع نیز توسط وزارت اقتصاد در 

حال پیگیری است.

 اتحاد برای تولید یک میلیون واحد 
مسکن

معاون مســکن و ســاختمان وزارت راه 
و شهرســازی به اقداماتی که بهتر اســت از 
ســوی دولت سیزدهم در جهت ایجاد تعادل 
در معاملات مســکن انجام شود اشاره کرد و 
گفت: بر اساس برنامه های مطرح شده از سوی 
رئیس جمهور منتخب، حوزه مسکن نیازمند 
انسجام بین دستگاهی به صورت ویژه است تا 
بتوان زمینه تولید یک میلیون واحد در سال 
که شامل بخش خصوصی، مسکن شهری و 
مسکن روستایی و مجموع تولید مسکن کشور 

می شود را فراهم کرد.
محمــودزاده گفت: امیدواریم با توجه به 
قانونی شدن و تشکیل شورای عالی مسکن 
بر اســاس قانون جهش تولید، هماهنگی ها 
بین همه دســتگاه های دولتی و غیر دولتی 
از وزارتخانه ها گرفته شود تا شهرداری ها و 
باقی سازمان ها و دستگاه هایی که در بخش 
مسکن درگیر هستند به صورت ویژه و بیشتر 
از قبل صورت بگیرد تا شاهد سرعت بیشتر 
تولید مسکن در کشــور همزمان با قیمت 
معقول و قابل پرداخت توســط متقاضیان 

مسکن باشیم.

معاون وزیر راه خبر داد؛ 

 راه اندازی صندوق زمین و ساختمان در بورس کالا از نیمه دوم سال

 یک کارشــناس بازار ســرمایه گفت: تغییر عملیات 
بازارگردانــی شــرکت ها و انجــام آن با هــدف افزایش 
نقدشوندگی، تحدید نوســانات و کاهش اختلاف قیمت 
ســفارش های خرید و فروش انجام شده که به طور حتم 

می تواند در وضعیت فعلی بازار سهام مفید باشد.
»مهدی عبدی« با اشاره به تغییرات جدید اعمال شده 
در دستورالعمل بازارگردانی و واگذاری آن به شرکت بورس 
و فرابورس افزود: پس از نوسانات بازار سرمایه در سال ۹۹، 
وجود بازارگردان برای تمام نمادهای معاملاتی الزامی شد 
اما فعالیت بازارگردان ها به دلیل ایجاد برخی از محدودیت 
ها با مشــکلاتی همراه شد، در حالی که اکنون اصلاحات 
ایجاد شــده در دستورالعمل جدید باعث جبران برخی از 

کمبودها  شده است.
وی گفت: در دستورالعمل جدید، صدور مجوز فعالیت 
بازارگردانی در اختیار بورس ها قرار گرفته اســت که این 
اتفــاق به طور حتم منجر به تســهیل فرآیند اخذ مجوز 
فعالیت بازارگردانی برای متقاضیان می شود. تعیین طبقات 
نقدشــوندگی برای نمادهای معاملاتی توسط هر بورس از 
دیگر مواردی است که در دستورالعمل جدید لحاظ شده 
و می تواند در تعیین پارامترهای بازارگردانی متناســب با 
شرایط معاملاتی خاص هر سهم نقش به سزایی داشته باشد. 
کارشناس بازار ســرمایه به دیگر مزایای دستورالعمل 
جدید بازارگردانی اشــاره کــرد و گفت: تقاضای برگزاری 
حراج در صورتی که نماد طی ۵ روز متوالی با صف خرید 
یا فروش مواجه باشد، یکی از مهمترین مزایایی است که در 
این دستورالعمل برای بازارگردان ها در نظر گرفته شده است.

 مشکل تشکیل صف های سنگین فروش برای 
بازارگردان ها

وی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه این تغییرات چه 
کارکرد تشویقی برای بازارگردان ها خواهد داشت، گفت: از 

جمله مشکلاتی که همیشه بازارگردان ها به ویژه در نیمه 
دوم سال گذشــته با آن مواجه بودند، تشکیل صف های 
سنگین فروش در نمادهای موضوع بازارگردانی بود که باعث 
می شــد روند معاملات آنها با توجه به حجم مبنای بالای 
برخی از سهم ها، محدودیت دامنه نوسان و ایفای تعهدات 
بازارگردانی با تغییر چندانی در قیمت ســهام همراه نشود 
و با وجود صرف منابع توسط بازارگردان، معاملات نماد به 

مرحله تعادل نرسد. 
عبدی خاطرنشان کرد: تقاضای برگزاری حراج که در 
دســتورالعمل جدید بازارگردانی در نظر گرفته شده است 
می تواند به بازارگردان ها کمک کند تا معاملات نمادها با 
استفاده از منابع کمتر و معقول تر به تعادل برسد که البته 
همراهی ناظر معاملات هر یک از شرکت های بورسی در 

موثر واقع شدن آن نقش به سزایی خواهد داشت.
کارشــناس بازار سرمایه وجود محدودیت ها در تامین 
نقدینگی برای ایفای تعهدات بازارگردانی را از جمله مشکلات 
بازارگــردان ها اعلام کرد و افزود: با توجه به وجود چنین 
مشکلی، اعطای فرصت در نظر گرفته شده در دستورالعمل 

جدید می تواند  به فعالیت ها بازارگردان ها کمک کند. 

وی ادامــه داد: بر این اســاس چنانچــه بازارگردان با 
محدودیتی در زمینه تامین منابع بازارگردانی مواجه باشد 
می تواند تعهدات خود را با موافقت بورس مربوطه تا حداکثر 

۱۰ روز کاری و تا ۵۰ درصد کاهش دهد.
عبدی خاطرنشــان کرد: از ســوی دیگــر مطابق این 
دستورالعمل، بورس ها موظف به ارزیابی عملکرد بازارگردان 
ها به صورت هفتگی و ارائه رتبه بندی برای این شرکت ها 
هســتند که کارمزد دریافتی آنها بر اساس این رتبه بندی 
متغیر خواهد بود. این کارشناس بازار سرمایه اظهار داشت: 
در این صورت شرکت های بازارگردانی از یک سو به منظور 
جذب مشتریان جدید و از سوی دیگر برای افزایش کارمزد 
دریافتی تمام تلاش خود را به کار خواهند گرفت تا عملکرد 
مطلوبی را به ثبت برسانند. وی به مسئولیت بازارگردان در 
تامین منابع نقدینگی اشــاره کرد و گفت: در صورتی که 
شــرکت ها و سهامداران آنها در این مورد همکاری لازم را 
با بازارگردان نداشته باشند، به طور حتم چالش هایی برای 
آنها ایجاد خواهد شد، این موضوع از جمله مسایلی بود که 
عمده بازارگردان ها در زمان اصلاح بازار در سال گذشته با 

آن دست به گریبان بودند.

های  تاثیر دســتورالعمل جدید شــرکت   
بازارگردانی بر کل معاملات بورس

عبدی بــه تاثیر دســتورالعمل جدید شــرکت های 
بازارگردانی در عملکرد این شــرکت هــا و کل معاملات  
بــورس تاکید کرد و گفت: ایجاد زمینــه های لازم برای 
فعالیت آسان تر بازارگردان ها منجر به افزایش نقدشوندگی 
سهام و معاملات روان در بازار خواهد شد؛ بنابراین اجرای 
این دستورالعمل می تواند در بهبود عملکرد بازارگردان ها 
, مؤثر باشــد. به گفته این کارشناس بازار سرمایه، تعیین 
طبقات نقدشوندگی باعث می شود پارامترهای بازارگردانی 
برای هر یک از نمادها براســاس حجم معاملات و درصد 

سهام شناور متفاوت باشد.

 ویژگی هــای مثبت دســتورالعمل جدید 
بازارگردانی 

وی به یکی دیگر از ویژگی های مثبت دســتورالعمل 
جدید بازارگردانی اشــاره کرد و گفت: از ویژگی های موثر 
این دستورالعمل بر روند معاملات، می توان به الزام حضور 
بازارگردان در مواقع گره معاملاتی اشاره کرد که  نمادهای 
معاملاتی در چنین شــرایطی به صورت مطلوب تری به 
تعادل خواهند رسید. عبدی با بیان اینکه تعدیل پارامترهای 
بازارگردانی در صورت افزایش سرمایه شرکت ها باعث تغییر 
این پارامترها با توجه به شرایط جدید خواهد شد، افزود: در 
مجموع انتظار می رود  دستورالعمل جدید در صورت همراهی 
شرکت ها و سهامداران آنها در زمینه تامین به موقع و مناسب 
نقدینگی، باعث افزایش نقدشوندگی و تعمیق معاملات سهام 
شود. در چند روز گذشته مدیر نظارت بر بورس های سازمان 
بورس و اوراق بهادار از تصویب تغییرات در دســتورالعمل 
بازارگردانــی خبــر داد و گفت: براســاس دســتورالعمل  
 مصوب شــده، صدور مجوز فعالیت بازارگردانی در اختیار

 بورس ها قرار گرفت.

تغییر و اعمال دستورالعمل بازارگردانی به نفع معاملات بورس

تعداد چک های ثبت شده در سامانه صیاد به ۱۰ میلیون فقره رسید
طبق اطلاعات بانک مرکزی از ابتدای ســال جاری تا 
نیمه مرداد بالغ بر ۱۰ میلیون فقره چک جدید در سامانه 
صیاد ثبت صدور شده که این میزان، بالغ بر ۱۶ درصد از 

کل برگ چک های جدید توزیع شده است.
 از ابتدای فروردین تا نیمه مرداد ســال ۱۴۰۰ بالغ بر 
۲ میلیون و ۴۶۰ هزار دسته چک مشتمل بر حدود ۶۲ 
میلیون برگ چک طرح صیادی جدید در کشــور توزیع 
شــده  که از این تعداد حدود ۹۴ درصد دســته چک ها 
متعلق به اشــخاص حقیقی و ۶ درصد دسته متعلق به 

اشخاص حقوقی است.
بر این اساس، در این مدت بالغ بر ۱۰ میلیون فقره چک 
جدید در سامانه صیاد ثبت صدور شده که این تعداد حدود 
۱۶ درصد برگ چک های جدید است؛ همچنین حدود ۸۰ 
درصد از چک های ثبت شده، معادل ۸ میلیون برگه چک 

توسط گیرندگان تائید شده اند.
از ابتدای ســال جاری تا پایان تیر نســبت چک های 
قدیمی برگشت داده شده به چک های قدیمی مبادله شده 
حدود ۸.۷ درصد و این آمار در مدت مشــابه درخصوص 

چک های جدید حدود ۴ درصد است.
 اعتبارســنجی مشتریان در سامانه صیاد هنگام ثبت 
صدور چک علاوه بر زمان  تخصیص دسته چک، بررسی 

سوابق صادرکننده چک در زمان ثبت صدور چک در سامانه 
صیاد به لحاظ سابقه چک برگشتی و  ممانعت از صدور 
چک توسط اشخاص دارای سابقه چک برگشتی رفع سوء 
اثر نشده در کاهش آمار چک برگشتی موثر واقع شده است.

همچنین بانک مرکزی اخیراً سرویس استعلام اقلام 
اطلاعاتی چک را رونمایی کرده است که این سرویس با 
کاربری ساده و بدون نیاز به احراز هویت، گیرنده چک را 
از ثبت چک دریافتی توسط صادرکننده مطلع می کند. این 

سرویس در راستای ارائه خدمات ارزش افزوده و تسهیل 
مبادلات از طریق چک ارائه شده و پیش بینی می شود به 
زودی برنامک های موبایلی به این سرویس مجهز شده و 

این خدمت به صورت پیامکی نیز ارائه شود.
اقدام بعدی بانک مرکزی در این خصوص رونمایی از 
خدمت ثبت، تائید، انتقال و استعلام چک به صورت پیامکی 
خواهد بود که با همکاری ســازمان فناوری اطلاعات و از 
طریق سرشماره ۴۰۴۰۷۰۱۷۰۱ به مشتریان فاقد گوشی 

هوشمند ارائه خواهد شد. این خدمت پیچیدگی های فنی 
و زیرساختی برخوردار بوده و علت تاخیر در ارائه چنین 

خدمتی حصول اطمینان از نحوه کارکرد سامانه است.
در راستای اجرای تبصره ۱ ماده ۲۱ مکرر قانون اصلاح 
قانون صدور چک، مصوب ســال ۱۳۹۷ مجلس شورای 
اسلامی زیرساخت های فنی لازم برای اجرای این قانون 
توســط بانک مرکزی فراهم و با فعال سازی برنامک های 
موبایلی به منظور ایجاد زمینه های فرهنگی و آموزش و 
اطلاع رسانی، فاز آزمایشی ثبت نقل و انتقالات چک در 

سامانه صیاد از سال گذشته آغاز شد.
از ابتــدای ســال جاری و با توزیع دســته چک های 
جدید بانک مرکزی مرحله عملیاتی ثبت چک در سامانه 
صیاد و ممنوعیت صدور چک در وجه حامل را از طریق 
برنامک های موبایلی، درگاه های نوین شبکه بانکی )اینترنت 
بانک و موبایل بانک( و به صورت خدمت حضوری در شعب 
تکمیل کرده است.استفاده از دسته چک های جدید مستلزم 
ثبت صدور و تائید در ســامانه صیاد است و ظهرنویسی 
چک ها در مرحله انتقال به ثبت سیستمی انتقال در سامانه 
صیاد، منوط شده است. به موجب قانون چک های جدید 
نمی توانند در وجه حامل  صادر شوند و ثبت اطلاعات هویت 

گیرنده چک به انضمام تاریخ و مبلغ چک الزامی است.

قیمت گذاری دستوری، عمده ترین مشکل صنایع مختلف است
مدیرعامل شرکت بورس اوراق بهادار تهران عمده ترین 
مشکل صنعت خودرو و دیگر صنایع کشور را قیمت گذاری 
دستوری عنوان کرد و گفت: مدیران صنایع مختلف به ویژه 
خودرو ساز باید پیگیر موارد قانونی و حقوقی به منظور برون 
رفت از مشکلات مربوط به قیمت گذاری دستوری شوند.

»علی صحرایی« اصلاح عملکردها و صورت های مالی 
برای شــرکت های خودروسازی را یک ضرورت دانست و 
اضافه کرد: شرکت ها باید به این امر آگاه بوده و دارایی هایی 
که در راســتای زنجیره فعالیت آنها نیست را در شرایط 

مساعد بازار به فروش برسانند.

وی با اشاره به اینکه سهامداران برای سرمایه گذاری 
نگاه خاص به بازار سرمایه دارند،  افزود: مدیران با سیاست 
گذاری و برنامه های مدون مانع دخالت دولت در بخش 

قیمت گذاری شوند.
صحرایی در بخش دیگری از ســخنان خود افزود: با 
توجــه به  وجود ابزارهای لازم در حوزه تامین مالی، گروه 
بهمن خودرو طی چند ماه گذشــته حدود ۸۰۰ میلیارد 
تومان مجوز تأمین مالی گرفته که۵۰۰ میلیارد تومان آن 

را محقق کرده است.
مدیرعامل شرکت بورس اوراق بهادار تهران تاکید کرد: 

برای آنکه ســهامدار خرد  یا صندوق ها در تامین مالی 
مشارکت کنند شرکت ها موظف به اصلاح ساختارهای خود 
هستند. صنعت خودرو مورد استقبال سهامداران خرد است 
اما از آنجا که این امر دائمی نخواهد بود، اصلاح عملکردها 
و صورت های مالی یک ضرورت اســت و شرکت ها باید 
به این امر آگاه بوده و دارایی هایی که در راستای زنجیره 
فعالیت آنها نیســت، را در شرایط مساعد بازار به فروش 
برسانند تا هزینه های تامین مالی کاهش یافته و تلاش برای 
ایجاد بازار رقابتی صورت گیرد. دو خودروساز بزرگ؛ ایران 
خودرو و سایپا طی دو سال متوالی زیان های انباشته بالایی 

داشتند که این زنگ خطر بزرگی برای آنها محسوب می 
شود، شرکت خودروسازی پارس نیز طی سه سال متوالی 
زیان های قابل توجهی داشته که با اصلاح ساختارها می 

توان به بهبود شرایط آن امیدوار شد.
 در چند روز گذشته رییس سازمان بورس و اوراق بهادار 
یکی از کارکردهای بازار سرمایه را کمک به تأمین مالی 
زنجیره تولید در صنعت خودروسازی دانست و گفت: بازار 
سرمایه علاوه بر اوراق و ابزارهای موجود این امکان را دارد 
تا از طریق طراحی ابزارهای جدید و متناســب با صنعت 

خودرو و قطعه سازی به این صنعت کمک کند.
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1197
کارت ملــی هوشــمند بــه شــماره ۱۵۲۰۳۸۳۳۶۳ متعلــق بــه سوســن ضاربــی فرزنــد ســلام الــه در تاریــخ 

 ۱۴۰۰/۰۵/۱۰مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

1501

شناســنامه و کارت ملــی بــه شــماره ۲۵۰۰۳۰۱۷۳۷ و کارت پایــان خدمــت متعلــق بــه مجتبــی مجللــه 
فرزند حاتم در تاریخ ۱۴۰۰/۰۵/۰۱ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

ــخ  ــت در تاری ــد نعم ــدی راد فرزن ــدی احم ــه ه ــق ب ــماره ۲۵۱۱۹۱۴۴۶۸ متعل ــه ش ــی ب کارت مل
ــد. ــی باش ــاقط م ــار س ــه اعتب ــده و از درج ــود گردی  ۱۴۰۰/۰۳/۲۸مفق

1506

کارت ملــی بــه شــماره ۲۳۸۰۴۹۰۵۶۲ متعلــق بــه مجیــد انصــاری فرزنــد غلامرضــا در تاریــخ 
 ۱۴۰۰/۰۵/۲۴مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد

کارت ملــی بــه شــماره ۲۵۴۹۷۰۱۲۷۵ متعلــق بــه حســن باقــری فرزنــد جعفــر در تاریــخ۱۴۰۰/۰۴/۰۱  
مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد

ــخ  ــد در تاری ــد محم ــعید داودی فرزن ــید س ــه س ــق ب ــماره ۱۲۰۹۱۰۹۸۲۴ متعل ــه ش ــی ب کارت مل
ــی باشــد ــاقط م ــار س ــده و از درجــه اعتب ــود گردی ۱۴۰۰/۰۵/۰۱ مفق

1866

کارت ملــی بــه شــماره ۱۷۵۷۵۴۰۰۷۵ متعلــق بــه میــلاد کشــاورز فرزنــد داریــوش در تاریــخ 
 ۱۴۰۰/۰۳/۰۱مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

ــه دو  ــه پای ــه شــماره ۱۸۱۶۷۷۴۷۸۲ و کارت شناســایی سازمانیشــرکت نفــت و گواهینام ــی ب کارت مل
بــه شــماره ۱۸۱۶۷۷۴۷۸۲ وکارت اتوبــوس واحداصفهــان ویــک کیــف پولــی چرمــی قهــوه ای  متعلــق 
بــه اصغــر  علــی اکبــری فرزنــد عوضعلــی در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۵/۲۳ مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار 

ســاقط مــی باشــد.

کارت ملــی  بــه شــماره ۱۹۲۰۰۰۸۵۴۳ و کارت پایــان خدمــت بــه شــماره ۸۲۰۹۲۳۲۲۹۴۷متعلــق بــه 
ســامان حیــدری فرزنــد حمیدرضــا در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۴/۲۰ مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط 

مــی باشــد.

کارت ملــی هوشــمند بــه شــماره ملــی ۵۵۶۰۳۳۱۸۱۳ متعلــق بــه مرجــان قدمــی فــرد فرزنــد حســین  
در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۵/۲۸ مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

کارت ســوخت موتــور بــه شــماره پــلاک ۸۱۲۶۶ایــران۶۱۹ متعلــق بــه ســمیه زمانــی فرزنــد حســین و 
ــا شــماره ملــی ۱۲۹۰۷۲۰۴۸۷ فرزنــد ســید  ــام ســید جعفــر موســوی ب ــه ن کارت شناســایی نظامــی ب

قاســم  در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۵/۰۱ مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

کارت ملــی بــه شــماره ملــی ۰۰۲۱۵۲۰۳۳۱ متعلــق بــه محمدرضــا  شــمس الاحــراری فرزنــد محســن 
در تاریــخ ۱۳۹۹/۱۲/۲۴ مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

2032

ــخ  ــی در تاری ــد گرگعل ــتگل  فرزن ــران  دش ــه ای ــق ب ــه شــماره ۵۲۷۹۸۱۳۲۹۱ متعل ــی ب کارت مل
 ۱۴۰۰/۰۵/۰۱مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد

2048

کارت هــای عابــر بانــک ســامان و ســپه و ملــی و کارت معافیــت و گواهینامــه پایــه دو بــه متعلــق بــه 
بهــروز  عباســی بــا کــد ملــی ۱۵۳۴۱۲۱۳۴۱ فرزنــد عطــاالله در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۵/۱۱ مفقــود گردیــده و 

از درجه اعتبار ساقط می باشد.

2065
کارت ملــی بــه شــماره ۰۴۲۰۵۷۲۸۸۰ و گواهینامــه پایــه ســه بــه شــماره ۰۴۲۰۵۷۲۸۸۰ متعلــق بــه 
کبــری عــرب حلوایــی فرزنــد حســن در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۴/۳۱ مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط 

می باشد.

2084
ــخ  ــود در تاری ــد محم ــال زاده فرزن ــل زین ــه جلی ــق ب ــماره ۱۶۵۰۶۷۷۰۵۷ متعل ــه ش ــی ب کارت مل

۱۴۰۰/۰۵/۳۰ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

کارت ملــی بــه شــماره ۱۱۶۰۳۵۱۴۰۶ متعلــق بــه نگیــن ســادات حیــدری فرزنــد ســیدجمال در تاریــخ 
 ۱۳۹۸/۱۲/۰۱مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

کارت ملــی بــه شــماره ۰۴۴۰۵۷۵۹۷۴ و گواهینامــه پایــه دو بــه شــماره ۰۴۴۰۵۷۵۹۷۴ متعلــق بــه مــژده 
بیگدلــی فرزنــد رشــید در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۳/۰۱ مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

ــخ  ــه در تاری ــب ال ــد حبی ــی فرزن ــود کریم ــه محم ــق ب ــماره ۵۳۸۹۶۳۵۹۵۷ متعل ــه ش ــی ب کارت مل
ــی باشــد. ــار ســاقط م ــده و از درجــه اعتب ــود گردی  ۱۴۰۰/۰۵/۲۵مفق

کارت ملــی بــه شــماره ۰۱۵۰۰۱۲۸۶۱ متعلــق بــه فــراز محمودیــان فرزنــد مجیــد در تاریــخ 
ــد. ــی باش ــاقط م ــار س ــه اعتب ــده و از درج ــود گردی  ۱۴۰۰/۰۵/۲۵مفق

کارت ملــی بــه شــماره ۰۰۶۶۱۰۸۸۹۶ و گواهینامــه پایــه دو بــه شــماره ۰۰۶۶۱۰۸۸۹۶ و کارت ماشــین 
ــماره  ــه ش ــایر ب ــران۲۲ و س ــماره ۲۶ط۴۶۴ای ــه ش ــوخت ب ــران۲۲ و کارت س ــماره ۷۴د۸۸۵ای ــه ش ب
ــد محــرم در تاریــخ  ــو فرزن ــه رضــا اجورل ــو بانــک اینــده متعلــق ب ــام رضــا اجورل ــه ن کارت عابربانــک ب

۱۴۰۰/۰۵/۲۹ مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

ــخ  ــلام در تاری ــی اس ــد عل ــدزاده فرزن ــم اح ــه قاس ــق ب ــماره ۱۶۰۰۵۶۹۱۷۱ متعل ــه ش ــی ب کارت مل
ــی باشــد. ــار ســاقط م ــده و از درجــه اعتب ــود گردی  ۱۳۹۸/۰۱/۰۱مفق

کارت ملــی بــه شــماره ۰۰۶۰۰۸۷۹۳۵ و گواهینامــه پایــه دو بــه شــماره ۰۰۶۰۰۸۷۹۳۵ متعلــق بــه وحیــد 
حیــدری فرزنــد احمــد در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۵/۱۵ مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

کارت ملــی بــه شــماره ۰۰۲۱۶۱۷۶۵۱ متعلــق بــه محمدمهــدی نعمــت الهــی فرزنــد عبــاس در تاریــخ 
 ۱۴۰۰/۰۵/۱۵مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

کارت ملــی بــه شــماره ۰۰۶۸۵۵۹۱۵۱ و کارت پایــان خدمــت بــه شــماره ۰۰۶۸۵۵۹۱۵۱ و گواهینامــه 
ــوخت  ــران۷۷ و کارت س ــماره ۹۱د۵۶۹ای ــه ش ــین ب ــماره ۰۰۶۸۵۵۹۱۵۱ و کارت ماش ــه ش ــه دو ب پای
بــه شــماره ۹۱د۵۶۹ایــران۷۷ متعلــق بــه امیرحســام بهمنــی فرزنــد ولــی الــه در تاریــخ۱۴۰۰/۰۵/۲۶  

مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

کارت ملــی بــه شــماره ۱۸۱۸۷۷۱۴۰۳ متعلــق بــه علــی میرســعیدی فرزنــد حســن در تاریــخ 
ــد. ــی باش ــاقط م ــار س ــه اعتب ــده و از درج ــود گردی ۱۴۰۰/۰۵/۱۵ مفق

2090
کارت ملــی بــه شــماره ۰۴۵۳۴۹۳۷۴۲ متعلــق بــه ســید رضــی ســید عظیمــی فرزنــد ســید جلیــل در 

تاریخ ۱۴۰۰/۰۵/۱۸ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

کارت ملــی بــه شــماره ۱۵۳۳۸۱۲۸۱۰ متعلــق بــه شمســعلی فهیمــی ممــان فرزنــد بیاضعلــی در تاریــخ 
۱۴۰۰/۰۵/۲۱ مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

2301
کارت ملــی هوشــمند بــه شــماره ملــی ۲۱۱۰۷۷۰۶۶۱ ، تاریــخ تولــد۱۳۷۷/۰۹/۲۶  و کارت عابــر بانــک 
شــهر ، رســالت ، ملــی ، تجــارت  متعلــق بــه حســین طهماســبی فرزنــد مهــدی در تاریــخ۱۴۰۰/۰۵/۰۱  

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

ــد  ــخ تول ــنامه ۴۸۵۳ ، تاری ــماره شناس ــی ۲۱۲۲۵۹۸۰۹۳ ، ش ــماره مل ــه ش ــمند ب ــی هوش کارت مل
 ۱۳۶۵/۰۸/۱۳و کارت ملــی قدیمــی متعلــق بــه یعقــوب مردانــی فرزنــد احمدعلــی در تاریــخ 

ــد. ــی باش ــاقط م ــار س ــه اعتب ــده و از درج ــود گردی ۱۴۰۰/۰۵/۲۵ مفق

ــه اســراء  ــق ب ــد  ۱۳۷۹/۰۵/۱۹متعل ــخ تول ــه شــماره ملــی ۲۱۱۰۸۶۱۹۵۹ ، تاری کارت ملــی هوشــمند ب
نیشــابوری فرزنــد اســماعیل در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۵/۲۵ مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

ــد  ــخ تول ــنامه ۱۴۷۳ ، تاری ــماره شناس ــی ۲۱۲۲۵۶۴۲۹۶ ، ش ــماره مل ــه ش ــمند ب ــی هوش کارت مل
ــی  ــماره مل ــه ش ــی ب ــد نظرعل ــری فرزن ــزه صف ــام فائ ــه ن ــمند ب ــی هوش  ۱۳۶۴/۰۶/۲۹و ) کارت مل
۲۱۱۰۳۸۴۵۵۷ ( متعلــق بــه مهــدی قامتــی فرزنــد رمضــان در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۵/۱۷ مفقــود گردیــده و 

ــار ســاقط مــی باشــد. از درجــه اعتب

ــد  ــخ تول ــنامه ۱۵۸۶ ، تاری ــماره شناس ــی ۳۶۷۱۰۲۶۸۲۰ ، ش ــماره مل ــه ش ــمند ب ــی هوش کارت مل
 ۱۳۳۷/۰۲/۰۱و کارت عابــر بانــک ســپه ، کوثــر و کارت نیــروی انتظامــی  متعلــق بــه نورعلــی دادزری 

ــد مــوم خــان در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۵/۰۴ مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد. فرزن

2302
ــدل ۹۹  ــد م ــی ۲۱۲۲۵۰۶۸۳۰ و کارت ســوخت ماشــین پرای ــه شــماره مل ــی هوشــمند ب کارت مل
متعلــق بــه محمدرضــا ســدنی  فرزنــد مرتضــی  در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۵/۲۰ مفقــود گردیــده و از درجــه 

اعتبار ســاقط می باشد.

کارت ملــی هوشــمند بــه شــماره ملــی ۲۱۲۱۹۶۸۰۲۴ متعلــق بــه ســمیه  کمانگــر  فرزنــد 
ــد. ــی باش ــاقط م ــار س ــه اعتب ــده و از درج ــود گردی ــخ ۱۳۹۹/۱۲/۱۳ مفق ــینعلی در تاری حس

کارت ملــی هوشــمند و گواهینامــه پایــه ســه و کارت پایــان خدمــت بــه شــماره ملــی ۲۱۱۰۶۹۴۹۳۹ 
ــده و از  ــخ ۱۴۰۰/۰۵/۰۱ مفقــود گردی ــد  در تاری ــد امی ــه شــهریار  هــادوی اســتراباد فرزن ــق ب متعل

درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

2501
کارت ملــی بــه شــماره ۱۱۴۲۲۴۳۲۰۶ و کارت عابــر بانــک ملــی و مســکن متعلــق بــه مرتضــی  کریمــی 

اندانی  فرزند احمد  در تاریخ ۱۴۰۰/۰۵/۲۴ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

2503
کارت ملــی بــه شــماره ۱۲۷۳۶۵۰۶۸۹ متعلــق بــه ســجاد فــرخ نــژاد فرزنــد مهــدی در تاریــخ 

۱۴۰۰/۰۵/۲۵ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

ــود  ــخ ۱۴۰۰/۰۱/۲۵ مفق ــا در تاری ــد علیرض ــان فرزن ــران مرادی ــه مه ــق ب ــک  متعل ــه ی ــه پای گواهینام
گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

کارت ملــی بــه شــماره ۵۱۱۰۴۸۵۰۵۴ و شناســنامه متعلــق بــه محمــد بیــدرام فرزنــد حیــدر در تاریــخ 
۱۴۰۰/۰۲/۰۱ مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

کارت ملــی بــه شــماره ۱۷۵۷۴۴۷۵۱۲ و شناســنامه و دفترچــه بیمــه متعلــق بــه نیمــا محمــدی فرزنــد 
ســلطان مــراد در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۵/۲۵ مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

ــد  ــه محمــد قاســمی  فرزن ــرای نظــام متعلــق ب شناســنامه و پوشــه ســفید حــاوی مــدارک پزشــکی ب
اکبــر در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۵/۱۵ مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

ــی   ــهیلی انارک ــادق  س ــه ص ــق ب ــه دو متعل ــه پای ــماره ۱۲۴۰۰۳۲۷۸۱ و گواهینام ــه ش ــی ب کارت مل
ــار ســاقط مــی باشــد. ــده و از درجــه اعتب ــخ ۱۴۰۰/۰۴/۲۵ مفقــود گردی ــد محمــود در تاری فرزن

گواهینامــه پایــه دو  متعلــق بــه مرتضــی  حــری زفــره فرزنــد محمــد در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۵/۲۰ مفقــود 
گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

ــد  ــی فرزن ــری بلطاق ــه صغــری جهانگی ــق ب ــه شــماره ۶۲۱۹۷۳۹۶۸۱ و شناســنامه  متعل ــی ب کارت مل
حســین در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۴/۰۴ مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

 سفیر ایران در برزیل از روند تولید و فرآوری پنبه بازدید کرد
سفیر ایران در برازیلیا در بازدید از یکی از مجتمع های بزرگ کشاورزی در جریان 

آخرین وضعیت تولید پنبه در برزیل قرار گرفت.
حسین قریبی سفیر ایران در برزیل با توجه به فصل برداشت پنبه در این کشور، 
به دعوت یکی از مجتمع های بزرگ کشاورزی و با همراهی و توضیحات فنی پروفسور 
باربوزا، یکی از اساتید صاحب نام کشاورزی برزیل، از روند برداشت پنبه و فرآوری 

آن تا مرحله صادرات بازدید کرد.
کشــت پنبه به عنوان کشــت دوم پس از برداشت ســویا طی سال های اخیر 
پیشــرفت های چشم گیری داشته است. این پیشرفت ها در زمینه تولید گونه های 

جدید با بهره وری بالا، مقاوم در برابر آفت و مصرف پایین آب است.
برزیل به طور کلی بهره وری بالایی در تولید کشــت پنبه دیم در دنیا دارد؛ به 
صورتی که طی پنج دهه گذشته میزان برداشت پنبه دوازده برابر شده است و از 

۱۴۳ کیلوگرم در هکتار در دهه ۱۹۷۰ به ۱۷۰۰ کیلوگرم رسیده است.
برزیل با تکیه بر این دســتاوردها از یک کشور واردکننده پنبه به دومین صادر 
کننده بزرگ پنبه دنیا تبدیل شــده اســت؛ این کشور طی یک سال گذشته ۲.۴ 
میلیون تن صادرات پنبه داشــته است. بیش از نود درصد صادرات برزیل به قاره 

آسیا و به کشورهای چین، ویتنام، بنگلادش، پاکستان و اندونزی انجام می شود.
موسسه تحقیقات کشاورزی برزیل، امبراپا، نقش بی بدیلی در ارتقای وضعیت 
کشاورزی این کشور داشته است. اخیرا تفاهم نامه ای میان این موسسه و موسسه 
تحقیقات کشــاورزی ایران منعقد شده و انتظار می رود این دو موسسه در زمینه 

تولید پنبه هم با یکدیگر همکاری کنند.

  تولید هندوانه در جوین کاهش یافت
 مدیر جهاد کشاورزی جوین گفت: بیش از سه هزار و ۲۰۰ تن هندوانه امسال 
از مزارع شهرستان جوین برداشت شد که این میزان نسبت به سال گذشته کاهش 

چشمگیری داشته است.
علی اکبر قارزی گفت: امسال سطح زیر کشت هندوانه در شهرستان جوین ۹۰ 
هکتار بود که به طور میانگین با تولید ۳۵ تن در هر هکتار ســه هزار و ۲۰۰ تن 

محصول در این شهرستان برداشت شد.
وی اضافه کرد: کاهش سطح زیر کشت، بحران خشکسالی و گرمای هوا سبب 

کاهش ۲ برابری تولید هندوانه در شهرستان جوین شده است.
مدیر جهاد کشــاورزی جوین گفت: به دلیل شــرایط آب و هوایی، آب و خاک 
حاصلخیز، این شهرســتان با کیفیت ترین محصول هندوانه را تولید و روانه بازار 

می کند.
قارزی افزود: کشــاورزان جوینی به خاطر صرفه جویی در مصرف آب، هندوانه 
را به صورت کشت زیر پلاستیک انجام می دهند و نوع آبیاری این محصول نیز به 

صورت قطره ای است.
وی ادامه داد: همچنین در بخش هندوانه دیم و تولید تخمه معروف به تخمه 
جابانی )ژاپنی( کشــت این محصول در ســطح هزار و ۵۰۰ هکتار انجام شده که 

میانگین تولید این نوع تخمه ۲۳۰ کیلوگرم در هر هکتار است.
وســعت زمین های باغی و زراعی جوین ۳۵ هزار هکتار و محصولات عمده آن 
گندم، جو، چغندر قند، پیاز، انگور و پسته است. این شهرستان ۱۲ هزار بهره بردار 

در بخشهای کشاورزی، باغداری، دامپروری و طیور دارد.

فاطمه صغری حجازی امیری  -   ایده روز  | 
 عضو هیأت علمی مؤسسه تحقیقات علوم 
باغبانی کشور اعلام کرد: پنج گام اساسی در 
مدیریت حفظ نباتات کشور برای دستیابی به 

کشاورزی پایدار لازم اجرا است.
 »مسعود لطیفیان« افزود: با در نظر گرفتن 
اینکه استفاده از آفت کش های شیمیایی برای 
حفاظــت از گیاهان از نظر زیســت محیطی 
اقدامی در جهت ناپایداری سیستم های بهره 
برداری کشــاورزی است، دستیابی به اهداف 
کلیدی سیاست های گیاه پزشکی کشور تنها با 
در نظر گرفتن اصول حفاظت از محیط زیست 
و سلامت انسان دارای ویژگی »پایداری« است.

وی اضافه کرد: طبق ماده ۳۱ قانون برنامه 
ششم توســعه فراهم نمودن امکانات مصرف 
بهینه سموم، دفع آفات نباتی و مبارزه زیستی 
و تدویــن ضوابط آن برعهده ســازمان حفظ 
نباتات می باشــد؛ برای این منظور مدیریت 
کاهش مصرف آفت کشــهای شیمیایی باید 
بســیار بلندپروازانه تر، خاص تر و شفاف تر از 

وضع کنونی باشد.
عضو هیأت علمی مؤسسه تحقیقات علوم 
باغبانی کشور با بیان اینکه ایران در جایگاه دهم 
مصرف ســم در دنیا قرار دارد، گفت: مصرف 
جهانی سم به ازای هرکیلوگرم محصول ۴۴۴ 
گرم می باشد که این میزان در ایران ۳۳ گرم 
اســت و طی سه سال گذشته ۱۵۰ قلم آفت 
کش هــای جدید کم خطر با غلظت مصرف 
پایین در هیأت نظارت بر سموم و۴۲ آفت کش 

بیولوژیک به تصویب رسیده است.
به گفتــه وی، منطقی ترین اســتراتژی 
مدیریت کنترل آفات در کشــاورزی پایدار، 
شامل روش های زیست بوم شناختی هستند 
که علاوه بر پایداری، با استاندرادهای سلامت 
جهانی غذا نیز ســازگار باشــند، برای ترویج 
اصولی«توسعه پایدار کشاورزی« در حفاظت 
از گیاهانیک رویکرد تلفیقی برای همه زمینه 
های مربوط به سیاست کاهش مصرف سموم 
بر اساس پنج گام اساسی زیر توصیه می شود.

وی پنج گام را به حداقل رساندن استفاده 
از آفت کشهای شیمیایی با اصلاح قوانین ملی 
حفظ نباتات، شناسایی ، اندازه گیری و حذف 
»نقاط کور« در ارزیابی مخاطرات آفت کش 
های شیمیایی، بهینه سازی مدیریت ریسک 
مخاطرات آفت کشهای شــیمیایی، جبران 
اثرات اجتناب ناپذیر اثرات غیر مستقیم آفت 
شیمیایی و توجه به بعد پایداری اجتماعی در 
مدیریت کنترل آفات باعث کشاورزی پایدار 

می شود.

  حداقل رساندن استفاده از آفت 
کشهای شیمیایی با اصلاح قوانین ملی 

حفظ نباتات
لطیفیــان افــزود: در  گام اول به صورت 
قانونی دفعات اســتفاده از آفت کشهای های 
شیمیایی و مقادیر مورد استفاده باید به حداقل 
برسد. با وجود فشار شدید اقتصادی دربخش 
تولیدات گیاهی و قیمت های مناسب برایآفت 
کشهایشمیایی، انگیزه هایکافی برای کشاورزان 
در اتخاذ رویکرد صحیح کاهش مصرف سموم 
وجود نداشته و تنها راه آنوضع الزامات قانونی 
برای به حداقل رساندن مصرف آفت کشهای 
شیمیایی اســت. این امر همچنین نیازمند 
تعامل سریع بین متخصصان و سیاست گذاران 
در مورد »قانون حداقل استفاده از آفت کش 
های شــیمیایی« از منظــر جامعه  ذینفعان 
است. این الزام را می توان تحت عنوان »قانون 
عملکرد خوب برای حفاظت از گیاهان« مورد 
بررسی و تصویب مراجع قانونگذاری قرار داد 
که براساس آنالزام رعایتقانون در مورد استفاده 

از آفت کشهایشیمیایی فراهم گردد.

 شناســایی، اندازه گیری و حذف 
آفت  ارزیابی مخاطرات  در  »نقاط کور« 

کش های شیمیایی
عضو هیأت علمی مؤسسه تحقیقات علوم 
باغبانی کشور گفت: در گام دوم ما اساساً متعهد 
به استفاده از علم روز برای به حداقل رساندن 
مخاطرات آفت کشــهای شیمیایی هستیم. 
برایآفت کشهایشیمیایی  فرآیندصدور مجوز 
مستلزم حذف »نقاط کور« و ضعف در ارزیابی 

خطرات زیست محیطی آنها است. عدم قطعیت 
قابل ملاحظه ای در مورد نمایان بودن نتایج 
محاســبات باقی مانده آفت کشهایشیمیایی 
در خاک، آبهای زیرزمینی و آبهای ســطحی 

وجود دارد.
به گفته وی، بهبود ارزیابی ریســک های 
زیست محیطی مستلزم توسعه مستمر اصولی 
است که بر اساس آنپیاده سازی تحولات علمی 
در الزامات آزمایش مناســب اثرات جانبی و 
زیســت محیطی آفت کشــها در نظر گرفته 
شود.. مســئولیت این موضوع، با اصلاح روند 
صدور مجوزهای مصرف آفت کشها، بر عهده 
واحدهای دولتی است که در سلامت جامعه و 

محیط زیست وظیفه مند می باشند.

ریسک  مدیریت  بهینه ســازی   
مخاطرات آفت کشهای شیمیایی

وی دربــاره گام ســوم مبــارزه بــا آفات 
اظهارداشت: اگر استفاده از آفت کشهای های 
شیمیایی در شرایط تولید برخی از محصولات 
استراتژیک برای دفاع از امنیت غذایی  اجتناب 
ناپذیر است، باید از آنها با کاربرد فناوری های 
مناسب موجود و با در نظر گرفتن کلیه گزینه 
های اقتصادی توجیــه پذیربر مبنای اصول  
مدیریت ریســک در مدیریت تلفیقی آفات 
استفاده بهینه کرد. برای کاهش آلودگی محیط 
زیست، هیچ گونه استراتژیبدون در نظر گرفتن 

اثرات جانبی آننباید اتخاذ شود. 
کلیه گزینه های موجود به خصوص مواردی 
کــه طی برنامه نوآورانه حاصل از تحقیقات و 
شــرکت های دانش بنیان معرفی می شوند 

می بایست باحمایت از طریق پرداخت یارانه 
مناسب یا اعطای اعتبار مالیاتیکه برای پذیرش 
فناوری مدرن ضروری هستند، در نظر گرفته 

شوند.

 جبران اثرات اجتناب ناپذیر اثرات 
غیر مستقیم آفت شیمیایی

عضو هیأت علمی مؤسسه تحقیقات علوم 
باغبانی کشــور تصریح کرد: یکــی از اثرات 
غیر مســتقیم اســتفاده ازآفت کشهایهای 
شیمیایی کاهش تنوع زیستی در چشم انداز 
کشاورزیپایدار است. حذف شدید علف های 
هرز مزرعه توسط علف کش ها و حشرات زمین 
های کشاورزی توسط حشره کش ها منجر به 
کاهش منابع غذایی حیوانات وحشی می شود. 
در نتیجه، آنها قادر به تولید مثل موفق نیستند 

و جمعیت آنها کاهش می یابد.
لطیفیان اظهارداشــت: در گذشته، چنین 
تأثیراتی بر روی شبکه های غذایی و زیستگاه 
ها نادیده گرفته می شد یا ارتباط آنها دست کم 
گرفته می شد اما در سالهای اخیر مورد توجه 
بیشتری قرار گرفته اند. با این حال ، هنوز هیچ 
روش هماهنگی در سطح کشور برای ارزیابی 
تأثیرات غیر مستقیم آفت کشهای ها بر تنوع 

زیستی وجود ندارد. 
تصویب الزامات قانونی برای حفاظت از تنوع 
زیستی در برابر اثرات غیر مستقیم آفت کشها 
باید فوراً در دستور کار قرار گیرد. پیش شرط 
استفاده از آفت کشهای ها با خطر بالای آثار 
غیر مستقیم بر تنوع زیستی باید وجود مناطق 
جبران اکولوژیکی باشد که شامل مناطقی در 

سطح مزرعه است که کنترل شیمیایی اعمال 
نمی شود.

به گفتــه وی، چنین مناطق جبرانی می 
تواند شامل مناطق کنار گذاشته شده، حاشیه 
هایمزارع و مناطق کاشته شده محدود شده 
باشد. مناطق جبران خسارت زیست محیطی 
باید حداقــل فون و فلور معمولی زمین های 
کشاورزی را برای تغذیهدر شبکه غذایی زیست 

بوم منطقه ارائه دهند.

 توجه به بعد پایداری اجتماعی در 
مدیریت کنترل آفات

عضو هیأت علمی مؤسسه تحقیقات علوم 
باغبانی کشور گفت: در گام پنجم فعالیتهای 
بخش خصوصی ممکن اســت در بسیاری از 
موارد منافع کلان اقتصادی را به همراه داشته 
باشد، اما می تواند هزینه هایی را برای عموم 
مردم به دنبال داشته باشد. در حالت ایده آل، 
کشاورزی پایدار بایدبتواند توزیع عادلانه منافع 
و هزینه های فعالیتهای کنترل آفات را برای 
جامعه امروز و نسلهای آینده به حداکثر برساند.

وی اضافه کرد: این که آیا آفت کشــهای 
شیمیایی فعلی این الزام را برآورده می کند یا 
خیر موضوع بحث داغی اســت که لازم است 
در برنامه ریزی کلان حفظ نباتات کشور مورد 

توجه ویژه قرار گیرد. 
سئوالات اساســی عبارتند از: آیا مزایای 
اجتماعی بیشــتر از هزینه هــای اجتماعی 
اســت؟ آیا منافع و هزینه ها به طور عادلانه 
بین ذینفعانشامل تولیدکنندگانآفت کشهای 
شیمیایی، کشاورزان، تجار، مصرف کنندگان 
وهمه شــهروندان ، مالیات دهندگان و نسل 

های آینده توزیع می شود؟
به گفته لطیفیان، توجــه تنها به مزایای 
کلان اقتصادی بــدون در نظر گرفتن هزینه 
های اجتماعی »اثــرات رفاهی مثبت« آفت 
کشهای شیمیایی را در کشاورزی پایدار نشان 
نمی دهد. زیرا این هزینه ها به طور کامل در 

قیمت مواد غذایی منعکس نمی شوند.
 یکی از دلایل اصلی این است که چرا قیمت 
خرده فروشی مواد غذایی معمولی بسیار پایین 
تر از قیمت محصولات غذایی ارگانیک است این 
است که اکثر مصرف کنندگان هنگام انتخاب 
کالاهای ارزان قیمت و معمولیاز هزینه ای که 
قبلا با از دســت دادن سلامت خود پرداخت 
کرده اند آگاه نیستند.مصرف کنندگان و عموم 
شهروندان در نهایت بهای غیرمستقیمی که می 
پردازند  به طور قابل توجهی بیشتر از قیمت 

نقدی غذای خریداری شده است.

یک مقام مسئول اعلام کرد:    

اجرای پنج گام اساسی برای دستیابی به کشاورزی پایدار
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کارت ملــی بــه شــماره ۴۱۷۱۲۳۲۳۳۳ متعلــق بــه شــهرام خانجانــی فرزنــد پرویــز در تاریــخ 
ــد. ــی باش ــاقط م ــار س ــه اعتب ــده و از درج ــود گردی  ۱۴۰۰/۰۵/۱۵مفق

کارت ملــی   و گواهینامــه پایــه دوو دفترچــه بیمــه  و کارت ماشــین بــه شــماره ۲۳م۵۳/۸۸۹ و کارت 
ــخ  ــد در تاری ــد محم ــناس  فرزن ــق ش ــین ح ــه حس ــق ب ــین متعل ــه ماش ــه نام ــت  و بیم ــان خدم پای

ــار ســاقط مــی باشــد. ــده و از درجــه اعتب  ۱۴۰۰/۰۵/۳۰مفقــود گردی

کارت ملــی بــه شــماره ۳۸۰۱۵۱۵۳۴۶ متعلــق بــه امنــه اشــتریان فرزنــد عباســعلی در تاریــخ 
ــد. ــی باش ــاقط م ــار س ــه اعتب ــده و از درج ــود گردی  ۱۴۰۰/۰۵/۰۱مفق

2504
کارت ملــی هوشــمند بــه شــماره ملــی ۱۸۳۰۴۸۲۸۶۶ متعلــق بــه پرویــن کیانــی فرزنــد دلاور در تاریــخ 

 ۱۳۹۹/۰۱/۰۱مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

ــد  ــد فرزن ــی بختیارون ــه ابراهیــم زمان ــه شــماره ملــی ۴۶۲۰۲۵۳۴۶۴ متعلــق ب کارت ملــی هوشــمند ب
محمــود در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۵/۲۰ مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

2507
کارت ملــی هوشــمند بــه شــماره ۱۲۷۳۲۱۵۷۴۵ و گواهینامــه پایــه ســه بــه شــماره ۱۲۷۳۲۱۵۷۴۵ و 
کارت ســوخت بــه شــماره ۷۳ ق ۲۷۸ ایــران ۱۳  و کارت دانشــجویی دانشــگاه ازاد نجــف ابــاد بــه شــماره 
ــده و از  ــود گردی ــخ ۱۴۰۰/۰۵/۲۹ مفق ــر در تاری ــد اکب ــری فرزن ــران قیص ــه مه ــق ب ۳۹۸۰۳۹۵۱ متعل

درجه اعتبار ساقط می باشد.

ــی  ــه رمضانعل ــق ب ــماره ۱۱۹۹۴۹۲۶۵۵ متعل ــه ش ــمند ب ــی هوش ــماره ۴ و کارت مل ــه ش ــنامه ب شناس
ــار  ــه اعتب ــده و از درج ــود گردی ــخ ۱۴۰۰/۰۲/۳۱ مفق ــم در تاری ــد ابوالقاس ــادی فرزن ــی اب ــی عل صادق

ســاقط مــی باشــد.

ــد محســن در  ــه مهــدی شــمایی زاده فرزن ــه شــماره ۱۲۷۲۸۸۴۲۰۱ متعلــق ب کارت ملــی هوشــمند ب
تاریــخ ۱۴۰۰/۰۵/۲۳ مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

ــماره ۱۲۷۲۶۶۶۴۱۷  ــه ش ــت ب ــان خدم ــماره ۱۲۷۲۶۶۶۴۱۷ و کارت پای ــه ش ــمند ب ــی هوش کارت مل
متعلــق بــه رســول حیــدری فرزنــد محمــد در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۴/۲۰ مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار 

ســاقط مــی باشــد.

ــد  ــورجه فرزن ــم زاده ش ــرام هاش ــه احت ــق ب ــماره ۱۸۱۵۳۶۳۷۰۳ متعل ــه ش ــمند ب ــی هوش کارت مل
ــی باشــد. ــار ســاقط م ــده و از درجــه اعتب ــود گردی ــخ ۱۴۰۰/۰۵/۱۴ مفق ــرث در تاری کیوم

گواهینامــه پایــه دو بــه شــماره ۱۲۹۳۲۶۴۸۴۹ متعلــق بــه محبوبــه میرزاخانــی جــزی فرزنــد مصطفــی 
در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۵/۱۶ مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

2508
ــخ  ــد در تاری ــد محم ــی فرزن ــته  میرعلائ ــه فرش ــق ب ــماره ۱۲۷۲۳۲۴۲۵۷ متعل ــه ش ــی ب کارت مل

 ۱۴۰۰/۰۲/۰۱مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

کارت ملــی بــه شــماره ۱۱۲۹۸۰۲۹۳۰ متعلــق بــه ســیدمحمد  هاشــمی فرزنــد ســیدمرتضی در تاریــخ 
 ۱۴۰۰/۰۳/۰۱مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

ــخ  ــی در تاری ــد محمدعل ــری  فرزن ــحر  جعف ــه س ــق ب ــماره ۱۲۷۲۸۶۳۹۵۶ متعل ــه ش ــنامه ب شناس
ــی باشــد. ــاقط م ــار س ــده و از درجــه اعتب ــود گردی  ۱۳۹۹/۰۸/۰۱مفق

کارت ملــی بــه شــماره ۱۲۸۲۳۸۵۲۶۷ متعلــق بــه مرتضــی  معینــی موســی آبــادی فرزنــد هدایــت الــه  
در تاریــخ۱۴۰۰/۰۴/۰۱  مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

2603
ــخ  ــر در تاری ــی اکب ــد عل ــاری فرزن ــی افتخ ــه عل ــق ب ــماره ۰۹۲۳۰۶۰۹۲۸ متعل ــه ش ــنامه ب شناس

 ۱۴۰۰/۰۴/۲۰مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

2701
کارت ملــی بــه شــماره ۱۵۳۲۷۲۵۳۸۸ متعلــق بــه آرش نجفلــو فرزنــد عــوض در تاریــخ۱۴۰۰/۰۵/۱۵  

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

2801
کارت ملــی بــه شــماره ۲۲۱۰۲۹۰۱۳۹ و گواهینامــه پایــه ســه بــه شــماره ۲۲۱۰۲۹۰۱۳۹ متعلــق بــه 
مصطفــی وفائــی نــژاد فرزنــد مســعود در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۴/۰۱ مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط 

می باشد

ــخ  ــاس در تاری ــد عب ــی فرزن ــی اشــکور کیائ ــه فتحعل ــق ب ــه شــماره ۲۲۷۹۵۴۲۲۲۶ متعل ــی ب کارت مل
 ۱۴۰۰/۰۵/۲۷مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد

2901
کارت ملــی بــه شــماره ۰۰۵۹۰۸۲۵۴۲ متعلــق بــه مصطفــی خضراتــی کوچــک عبــدال فرزنــد جــواد در 

تاریخ ۱۴۰۰/۰۳/۲۵ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

کارت ملــی بــه شــماره ۳۹۲۰۷۹۷۷۱۱ متعلــق بــه آیــدا تاجــوک فرزنــد حمیــد در تاریــخ۱۴۰۰/۰۵/۰۱  
مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

پایــه ســه بــه شــماره  کارت ملــی بــه شــماره ۰۰۲۰۰۸۴۳۲۳ وکارت ســوخت و  گواهینامــه 
ــده و از  ــود گردی ــخ ۱۴۰۰/۰۵/۱۰ مفق ــی در تاری ــد عل ــری فرزن ــه حســین م ــق ب ۰۰۲۰۰۸۴۳۲۳ متعل

ــی باشــد. ــار ســاقط م درجــه اعتب

ــخ  ــی  در تاری ــد عل ــری فرزن ــد  ناص ــای حمی ــه آق ــق ب ــماره ۴۵۸۰۳۱۳۹۱۷ متعل ــه ش ــی ب کارت مل
ــار ســاقط مــی باشــد. ــده و از درجــه اعتب  ۱۴۰۰/۰۲/۱۵مفقــود گردی

ــور  ــلاک ۶۶/۹۲۴ط۸۵ و شــماره شاســی ۲۴۲۳۹۵۸۲ و شــماره موت ــه شــماره پ ــرگ ســبز خــودرو ب ب
ــود  ــخ ۱۴۰۰/۰۳/۰۱ مفق ــن در تاری ــد حس ــی فرزن ــه صادق ــم فاطم ــه خان ــق ب ۱۲۴۸۵۱۴۴۱۸۹ متعل

گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

ــخ ۱۴۰۰/۰۵/۳۰  ــین در تاری ــد حس ــاری فرزن ــدی بختی ــه مه ــق ب ــماره ۱۶۲۰ متعل ــه ش ــنامه ب شناس
مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

ــه دو  و بیمــه نامــه ماشــین و کارت ماشــین  ــه شــماره ۰۰۱۰۹۶۶۵۸۷ و گواهینامــه پای ــی  ب کارت مل
ــور  ــماره موت ــی NAF۸۲۱۱۰۰HH۱۱۲۵۱۹۴ وش ــماره شاس ــلاک۸۶۵/۱۰ م۳۵ و ش ــماره پ ــه ش ب
M۱۵/۸۵۰۳۸۷۴  و برگــه ی حــق طــلاق و ســند خانــه بــه پــلاک ثبتــی اصلــی ۴۶۷۸ و فرعــی ۴۸۲۶۱ 
واقــع در تهــران خیابــان ذوالفقــاری )اتابــک( خیابــان رضائــی خیابــان خیرعلــی عباســی نبــش کوچــه 
غفــاری پــلاک ۴۳ متعلــق بــه خانــم مهدیــه ســادات موســوی فرزنــد ســیدهادی در تاریــخ۱۴۰۰/۰۵/۲۰  

مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

کارت ملــی بــه شــماره ۰۰۱۹۵۴۹۲۵۳ متعلــق بــه علیرضــا زنــد فرزنــد ناصــر در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۵/۲۹ 
مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

ــه  ــه پای ــماره ۰۰۲۲۵۶۸۱۸۲ و گواهینام ــه ش ــنامه ب ــماره ۰۰۲۲۵۶۸۱۸۲ و شناس ــه ش ــی ب کارت مل
ــه شــماره ۱۴۱/۷۵۵۹۳  ــه شــماره ۰۰۲۲۵۶۸۱۸۲ و کارت ســوخت و بیمــه نامــه و کارت موتــور ب دو ب
متعلــق بــه محمدمعیــن طــزری فرزنــد نعمــت الله در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۵/۳۰ مفقــود گردیــده و از درجــه 

اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

کارت ملــی بــه شــماره ۰۰۷۲۸۱۲۲۸۱ و گواهینامــه پایــه ســه بــه شــماره ۰۰۷۲۸۱۲۲۸۱ متعلــق بــه 
محمدتقــی میرزائــی فرزنــد لطفعلــی در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۵/۲۶ مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط 

مــی باشــد.

ــخ  ــیدرضا در تاری ــد س ــی فرزن ــیدمهدی خاتم ــه س ــق ب ــماره ۰۰۷۵۹۷۱۱۱۹ متعل ــه ش ــی ب کارت مل
ــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.  ۱۴۰۰/۰۴/۰۱مفقــود گردی

ــد علــی در تاریــخ  ــم طاهــره عنبرســتانی  فرزن ــه خان ــه شــماره ۰۰۶۴۰۴۱۶۷۰ متعلــق ب کارت ملــی ب
 ۱۴۰۰/۰۵/۳۰مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

ــخ  ــت الله در تاری ــد نی ــرادی فرزن ــا م ــم مهس ــه خان ــق ب ــماره ۰۰۱۹۵۵۸۷۷۵ متعل ــه ش ــی ب کارت مل
 ۱۴۰۰/۰۵/۱۰مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

کارت ســوخت و بیمــه نامــه و کارت موتــور بــه شــماره  ۱۲۲/۵۳۴۲۳متعلــق بــه ســیدمحمدرضا خــوش 
اقبــال فرزنــد ســیدمجید در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۵/۲۸ مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

کارت ملــی بــه شــماره ۰۰۲۰۷۳۷۰۱۷ و گواهینامــه موتورســیکلت بــه شــماره ۰۰۲۰۷۳۷۰۱۷ متعلــق 
بــه ســیدعلیرضا خــوش اقبــال فرزنــد ســیدمجید در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۵/۲۸ مفقــود گردیــده و از درجــه 

اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

بیمــه نامــه و کارت اتحادیــه و معاینــه فنــی و کارت ملــی بــه شــماره ۰۵۵۹۵۳۲۶۰۱ و کارت ماشــین 
بــه شــماره ۴۴ط۹۴۵ /۳۳ متعلــق بــه لطــف الــه  محمــدی فرزنــد رضــا در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۵/۳۱ مفقــود 

گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

کارت ملــی بــه شــماره ۰۵۱۹۵۰۷۶۶۵ و گواهینامــه پایــه ســه بــه شــماره ۰۵۱۹۵۰۷۶۶۵ متعلــق بــه 
محمدعلــی عبدالمحمــدی فرزنــد غلامعلــی در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۵/۲۰ مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار 

ســاقط مــی باشــد.

شناســنامه بــه شــماره ۱۲۱۸ و کارت ملــی بــه شــماره ۱۴۶۳۴۶۷۵۹۱ متعلــق بــه خانــم رفعــت نجفــی 
صومعــه فرزنــد حیــدر در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۵/۲۰ مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

بــه شــماره  پایــه ســه  بــه شــماره ۰۰۲۴۷۰۹۳۶۰ و گواهینامــه  کارت ســوخت و کارت ملــی 
۰۰۲۴۷۰۹۳۶۰ و کارت دانشــجویی بــه شــماره ۰۰۲۴۷۰۹۳۶۰ متعلــق بــه نیمــا قطبــی فرزنــد ســعید 

ــد. ــی باش ــاقط م ــار س ــه اعتب ــده و از درج ــود گردی ــخ ۱۴۰۰/۰۵/۲۷ مفق در تاری

ــور  ــوخت  و کارت موت ــیکلت  و کارت س ــه موتورس ــماره ۰۰۵۲۵۱۹۳۳۳ و گواهینام ــه ش ــی ب کارت مل
بــه شــماره پــلاک ۱۳۵/۴۵۱۹۴ و شــماره شاســی ۱۲۳۲۵ و شــماره موتــور ۸۸۸۳۳ متعلــق بــه آقــای 
ــاقط  ــار س ــده و از درجــه اعتب ــود گردی ــخ ۱۴۰۰/۰۵/۲۵ مفق ــی در تاری ــد مصطف ــی فرزن علیرضــا قدم

مــی باشــد.

کارت ماشــین بــه شــماره پــلاک۷۸۱/۵۵ د۴۴ و شــماره شاســی NAAA۳۶AA۸۹G۸۴۴۰۸۴ و 
ــخ  ــد ابوالقاســم در تاری ــل فرزن ــد ذاکــری باوی ــای وحی ــه آق ــق ب ــور ۱۱۴۸۸۰۱۱۲۷۷ متعل شــماره موت

ــار ســاقط مــی باشــد. ــده و از درجــه اعتب  ۱۴۰۰/۰۱/۰۱مفقــود گردی

ــخ  ــدالله در تاری ــد عب ــی فرزن ــی قائم ــای نق ــه آق ــق ب ــماره ۰۴۵۰۸۰۴۹۲۵ متعل ــه ش ــی ب کارت مل
ــد. ــی باش ــاقط م ــار س ــه اعتب ــده و از درج ــود گردی  ۱۳۹۹/۱۱/۰۱مفق

ــخ  ــا در تاری ــد ذکری ــدی فرزن ــای داوود احم ــه آق ــق ب ــماره ۰۰۷۵۳۴۸۲۸۴ متعل ــه ش ــی ب کارت مل
ــی باشــد. ــار ســاقط م ــده و از درجــه اعتب ــود گردی  ۱۳۹۹/۱۲/۰۱مفق

ــم  ــه خان ــق ب ــماره ۶۵۸۰۰۵۴۶۲۱ متعل ــه ش ــنامه ب ــماره ۶۵۸۰۰۵۴۶۲۱ و شناس ــه ش ــی ب کارت مل
فاطمــه قربانــی فومشــی فرزنــد حبیــب الله در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۵/۲۵ مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار 

ســاقط مــی باشــد.

ــه آقــای محمــد رضــا  پــور صالحــی  فرزنــد حســین بــه کدملــی  شناســنامه بــه شــماره ۱۵ متعلــق ب
۰۰۴۵۵۸۲۸۱۵ در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۵/۳۰ مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

کارت ملــی بــه شــماره ۰۰۱۸۷۵۷۲۲۷ و گواهینامــه موتورســیکلت  و کارت ســوخت  و بیمــه نامــه موتور 
 ۱۵۰S۹۵۰۰۹۵۴***NBE ســیکلت و کارت موتــور بــه شــماره پــلاک۲۱۹۶۱/۱۴۴ و شــماره شاســی
ــد محمــود در تاریــخ  ــه آقــای حســین محمــدی فرزن ــور ۰۱۴۹NBE۰۵۷۰۷۸ متعلــق ب وشــماره موت

 ۱۴۰۰/۰۵/۲۶مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

2903
ــد  ــه فرزن ــپهر عطاءال ــه س ــق ب ــماره ۰۰۱۸۳۷۲۳۱۷ متعل ــه ش ــی ب ــمند و کارت بانک ــی هوش کارت مل

صادق در تاریخ ۱۳۹۹/۰۵/۰۱ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

مهدی محرری -   ایده روز |ســخنگوی 
صنعت برق کشور با اشاره به اختلاف ۷۵۰۰ 
مگاواتی مصرف برق کشور در عاشورای امسال 
و سال گذشته، از افزایش مصرف برق در دو 
هفته اول شهریور و لزوم همکاری مشترکان 

خانگی و اداری خبر داد.
مصطفی رجبی مشهدی با اشاره به کاهش 
مصرف برق در روزهای گذشته گفت: با توجه 
به تعطیلی اغلب مشــاغل، کسب و کارها و 
ادارات و سازمانها و همچنین روزهای تاسوعا 
و عاشــورا که معمولاً روزهای کم باری برای 
صنعت برق محسوب می شوند، مصرف برق 
در روز عاشــورا به ۴۹ هــزار و ۶۰۸ مگاوات 
رسید و اگرچه این میزان از هفتم خرداد ماه 
بــه بعد که هیچ یک از پیک بارهای ما کمتر 
از ۵۰ هزار مگاوات نبود، کمتر اســت؛ اما ۷ 
هزار و ۵۰۰ مگاوات از عاشــورای سال قبل 

بیشتر شده است.
ســخنگوی صنعت برق ادامه داد: گرچه 
دما هــم در این روز ۲ درجه گرم تر از مدت 
مشابه در سال گذشته بود که افزایش مصرف 
معادل آن حدود ۲۴۰۰ مگاوات بوده به نظر 
می رسد ۵۰۰۰ مگاوات عددی است که رشد 
قابل توجهی نسبت به سال گذشته را نشان 

می دهد.
وی در همین زمینه تصریح کرد: حدود ۲ 
هزار مگاوات افزایش مصرف ناشی از مشترکان 
جدید صنعت برق داریم، اما ۳ هزار مگاوات 

دیگر می تواند منشــأ دیگری داشته باشدکه 
باید کانون توجه ما به سمت رمزارزها باشد 
که در کشور به صورت غیرمجاز در کشور در 

حال فعالیت هستند.
رجبی مشــهدی با بیان این که در طی 
۶ روز گذشــته با توجه به کاهش بار شبکه 
توانســتیم گشــایش هایی را در تأمین برق 
بخش صنعت داشــته باشــیم، اضافه کرد: 
خوشبختانه صنایع توانستند در این چند روز 
بدون وجود محدودیتی جدی فعالیت داشته 

باشند، به طوری که در بخش صنعت سیمان 
محدودیتی وجود نداشته و به جز در ساعات 
اوج مصرف که آن هم متناســب با سالهای 
گذشته بوده است، ۷۵ درصد نیاز برق این 
بخش تأمین شــده و در بخــش فولاد نیز 
بیش از ۷۰ درصد برق مورد نیاز در روزهای 
اخیر تأمین شده و برای روزهای آتی سعی 
می کنیم شــیفت شبانه صنعت فولاد بدون 
محدودیت باشــد اما طی روز در حد توان و 
به اندازه ای که برای تولید اکســیژن در این 

بخش برق مورد نیاز است را تأمین کنیم.
ســخنگوی صنعت برق در ادامه گفت: 
از امروز تا انتهــای هفته روند افزایش دما 
را داریم که لازم اســت مشــترکان عمده 
همــکاری لازم را بــا صنعت برق داشــته 
باشند و ما هم سعی خواهیم کرد به تدریج 
متناسب با کاهش دما و به تبع آن کاهش 
مصرف برق؛ تمهیدات لازم را برای تأمین 
بیشتر برق برای این بخش از صنعت کشور 
کــه همکاری خوبی با صنعت برق دارند را 

اتخاذ کنیم.
به گفتــه وی، برای روزهــای پیش رو 
متناســب با شــرایط عمدتاً در ساعات اوج 
مصرف محدودیت ها جدی است و برطرف 
نشده و لازم است علاوه بر مشترکان عمده 
کــه همکاری خیلی خوبی بــا صنعت برق 
دارند، مشترکان خانگی و بخش عمومی نیز 
همکاری شایســته ای با صنعت برق داشته 
باشند و مصوبات هیأت دولت که در آنها پیش 
بینی شده ادارات مصرف برق خود را به ۵۰ 
درصد دوره مشابه سال قبل خود برسانند را 
حتماً رعایت کنند، به ویژه در ساعات ۱۲ تا 
۱۸ و ۲۰ تا ۲۳ که ساعات اوج مصرف روز و 
شب است همکاری ۱۰۰ درصدی با صنعت 
برق داشــته باشــند تا محدودیتی نداشته 
باشــیم و یا اگر ناچار بــه اعمال محدودیت 
شدیم هم میزان آن کم باشد و هم به سرعت 

برطرف شود.
رجبی مشــهدی همچنین تاکید کرد: از 
همکاران بخش توزیع خواسته ایم که نظارت 
و پایش از مصرف برق ادارات و دســتگاه ها 
بیشــتر کنند تا بدون محدودیت این روزها 

را پیش ببریم.
سخنگوی صنعت برق در پایان با بیان این 
که پیش بینی ها حاکی از افزایش دما در دو 
هفته اول شهریور است، ابراز امیدواری کرد 
با کاهش دمای هوا شــرایط عادی تر شده و 

محدودیت ها به تدریج برطرف شوند.

 سخنگوی صنعت برق خبر داد؛

کاهش محدودیت های تامین برق صنایع

 چهار سد خوزستان امکان تولید برق ندارند
سخنگوی صنعت برق جنوب غرب کشور گفت: تراز آبی عمده سدهای برق آبی 
کاهش یافته است. به طور مثال سدهای کارون ۴، کارون ۳، شهید عباسپور و گدار 

امکان تولید ندارند یا به صورت محدود می توانند تولید کنند.
کیومرث زمانی اظهار کرد: در روزهای گذشته به علت کاهش دمای هوا به حدود 
۴۶ درجه سانتیگراد، شاهد کاهش مصرف در شبکه برق خوزستان بودیم و بار شبکه 
استان به حدود ۷۷۰۰ مگاوات رسید که این عدد نسبت به پیک امسال که حدود 

۸۵۰۰ مگاوات بود، ۱۰ درصد کاهش داشته است.
وی افزود: این شرایط در حالی است که صنایع بزرگ استان خوزستان به طور 

کامل در حال مصرف برق و در روند تولید بودند.
سخنگوی صنعت برق جنوب غرب کشور که در یک برنامه تلویزیونی صحبت 
می کــرد، گفت: از مردم می خواهیم همچنان به برنامه های مدیریت مصرف ادامه 
دهند زیرا تراز آبی عمده سدهای برق آبی کاهش یافته است. به طور مثال سدهای 
کارون ۴، کارون ۳، شهید عباسپور و گدار امکان تولید ندارند یا به صورت محدود 

می توانند تولید کنند.

 سد گاوشان آب مورد نیاز کرمانشاه را تا 15 سال آینده تامین می کند
مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای کرمانشــاه اعلام کرد: تامین آب شرب بلند 
مدت شهر کرمانشاه تا افق ۱۴۱۵ از طریق سد گاوشان در نظر گرفته شده است.

»محمدرضا شهلایی« افزود: براساس برنامه ریزی های بلند مدت انجام شده سالانه 
حدود ۶۳ میلیون متر مکعب معادل ۲ هزار لیتر در ثانیه آب شرب کرمانشاه توسط 

این سد تامین خواهد شد.
وی عنوان کرد: از ســال ۹۲ تاکنون به منظور تامین آب شرب شهر کرمانشاه 
حدود هزار لیتر بر ثانیه آب سدگاوشــان تحویل تصفیه خانه شــهید نظری این 

شهرستان شده است.
مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای کرمانشاه با اشاره به وارد مدار شدن تصفیه 
خانه غدیر به صورت اضطراری برای تامین آب شهر کرمانشاه افزود: با بهره برداری 
این تصفیه خانه در روستای سراب خشکه ظرفیت تصفیه و انتقال آب شرب از سد 

گاوشان تا ۲ هزار و ۶۰۰ لیتر در ثانیه افزایش یافت.
شــهلایی با اشــاره به اینکه آب ذخیره شده در سد گاوشــان در صورت تدام 
خشکسالی تا سه سال نیاز کرمانشاه را مرتفع می کند، گفت: در زمان انتقال آب 
به تصفیه خانه غدیر تعدادی از شیرهای آب دچار شکستگی شدند که اکنون در 

حال تعمیر آنها هستیم.
وی به انتشار برخی شایعات در فضای مجازی مبنی بر آلودگی آب شهر کرمانشاه 
اشاره کرد و افزود: هیچگونه آلودگی در آب شرب تحویلی به مشترکین و همشهریان 

کرمانشاهی وجود ندارد.
مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای کرمانشاه تاکید کرد: نیروهای شرکت آب و 
فاضلاب کرمانشاه و دانشگاه علوم پزشکی استان، آب را در ۲ نوبت مورد آزمایش و 
کنترل کیفی قرار می دهند و تا آب شرب مشترکین بدون هیچ مشکلی به منازل 

آنان برسد. 
برای تکمیل تصفیه خانه آب شهر کرمانشاه در سال جاری حدود ۳۵۰  میلیارد 
تومان اعتبار اختصاص یافته است. آب شرب دراز مدت شهر کرمانشاه از طریق سد 

گاوشان در شهرستان کامیاران در استان کردستان تامین می شود.

اعلام آمادگی بندر امیرآباد برای سوآپ نفت کشورهای حاشیه خزر
مدیرکل بنادر و دریانوردی امیرآباد از آمادگی این بندر 
برای صادرات نفت کشورهای حاشیه خزر از طریق سوآپ 

نفتی از خاک ایران خبر داد.
محمدعلی اصل ســعیدی پور در یادداشــتی کوتاه 
پیرامــون اهمیت دریای خــزر در اقتصاد منطقه گفت 
تجارت هم افزا و همگرا کشــورهای حاشیه دریای خزر 
با یکدیگر، یکی از نقش هــای مهم این دریا در اقتصاد 
دنیا به شــمار می آید که بررســی و مطالعه بر موقعیت 
اســتراتژیکی بنادر واقع در نوار ساحلی این دریا، روند 
تأثیرپذیری بر منافع کشــورهای مشترک المنافع را به 

خوبی نشان خواهد داد.
وی نقــش نواحی شــرقی دریای خــزر را به دلیل 
وجــود بنــدر امیرآبــاد در توســعه اقتصادی کشــور 
مهــم ارزیابی کــرد و همکاری های اقتصــادی ایران و 
 کشورهای حوزه دریای خزر را عامل مهمی برشمرد که

 منجر به افزایش قابل ملاحظه مراودات و مبادلات تجاری 

دوجانبه با این کشورها می شود. 
مدیــرکل بندر امیرآباد از ســویی دیگــر، به تمایل 
کشــورهای حوزه خزر بــه تنوع بخشــی در صادرات 

بــا توجه به جایــگاه ویژه ژئوپولیتیکــی مهم ایران و 
 استفاده از ظرفیت راهبردی بنادر شمالی به ویژه بندر

 امیرآباد اشــاره کرد و اظهار داشت: جمهوری اسلامی 

ایران می تواند در کنار صادرات غلات، چوب و ســایر 
کالاهای غیر نفتی کشــورهای حاشــیه دریای خزر و 
نیازشــان به صادرات نفت از طریق ســوآپ به ایران، 
به سبب عدم دسترســی به آبراه های آزاد بین المللی 
و هزینــه بالای صادرات نفت از طریق راه های زمینی، 

منافع اقتصادی خود را تأمین کند.
وی به موقعیت اســتراتژیک ایران که از شــمال به 
دریای خزر و از جنوب به خلیج فارس و دریای عمان و 
 همچنین دارا بودن بیش از ۱۵۰۰ کیلومتر مرز ساحلی از

 بندر ترکمن تا آستارا، اشاره و بر ایجاد ظرفیت های فوق 
العاده جهت توسعه روابط اقتصادی و تجاری کشورهای 
ساحلی دریای خزر با دیگر کشورهای منطقه، همزمان 

با تأمین منافع اقتصادی کشور تاکید کرد.
ســعیدی پور ابراز امیدواری کرد: با تقویت اتحاد و 
اعتماد جمعی کشورهای منطقه، شاهد ایجاد یک بلوک 

اقتصادی- سیاسی قوی در دریای خزر باشیم.
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ایده روز 
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شماره : 1169
  سه کشتی حامل روغن خوراکی به بندر امام خمینی رسیدند

 مدیرکل غله و خدمات بازرگانی خوزستان گفت: سه فروند کشتی اقیانوس پیما 
حامل روغن خام خوراکی به بندرگاه امام خمینی رسیدند.

امید جهان نژادیان افزود: مجموع محموله های روغن خام خوراکی)آفتابگردان و 
سویا( حدود ۱۰۲هزار است که به تدریج  از کشتی ها تخلیه خواهد شد.

وی گفت:این محموله های روغن خوراکی که به سفارش شرکت مادر تخصصی 
بازرگانی دولتی ایران بوده پس از بارگیری به کارخانه های تصفیه روغن سراســر 
کشور حمل خواهد شد. مدیرکل غله و خدمات بازرگانی خوزستان بااشاره به اینکه 
روند واردات پایدار و مستمر روغن خام خوراکی از بندر امام خمینی با هدف تامین 
نیازهای داخلی کشــور ادامه خواهد یافت افزود:هــم اکنون روغن مصرفی مردم 
)خانگی و صنعتی( در بازار در حد وفور وجود دارد و با قیمت مصوب توزیع می شود.   
حدود ۸۵تا ۹۰ درصد حجم روغن مورد نیاز کشــور از خارج وارد می شود که 

بیشترین آن از کشور اوکراین است.

 آرتمیای دریاچه ارومیه منبع درآمد میلیون دلاری برای کشور است
نماینده مردم ارومیه در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه به پرورش آرتمیا در 
درایچه ارومیه بی توحهی شده است، گفت: ارزش بهره برداری از آرتمیای دریاچه 
ارومیه به اندازه ای بالا بوده و حتی در صورت صادرات، منبع درآمد میلیون دلاری 

برای کشور محسوب می شود.
ســید سلمان ذاکر با بیان اینکه تاکنون ۹ گونه آرتمیا در دنیا به ثبت جهانی 
رسیده است، افزود: یکی از مهمترین گونه های آرتمیای ثبت شده به نام » آرتمیا 

اورمیانا« است که در دریاچه ارومیه زیست می کند.
وی با بیان اینکه مرکز آرتمیای کشور نیز در بندر گلمانخانه ارومیه واقع شده است، 
اظهار داشت: شرایط و زیرساخت طبیعی برای پرورش آرتمیا در دریاچه ارومیه مهیا 
بوده ولی استفاده ای از آن نمی شود. نماینده مردم ارومیه در مجلس شورای اسلامی 
با اشاره به اینکه آرتمیا یکی از منابع غذایی اصلی ماهی های زینتی و خاویار است، 
گفت: با پرورش آرتمیا در کشور نه تنها می توان مانع خروج ارز از کشور شد بلکه 

با صادرات آن میلیون ها دلار ارز وارد کشور می شود.
وی با تاکید بر ضرورت پرورش آرتمیا در کشور و حمایت از بخش خصوصی در این 
راستا، بیان کرد: پرورش مصنوعی آرتمیا در جنوب کشور نیز باید مدنظر قرار گیرد.

پیش تر نیز رییس مرکز تحقیقات آرتمیای کشور قیمت هر کیلوگرم آرتمیا با 
کیفیت متوسط را حدود ۳۵ میلیون ریال عنوان کرده و مدعی شده بود که بهره 
برداری از ظرفیت کامل آرتمیای دریاچه ارومیه می تواند آذربایجان غربی را از اتکا 
به بودجه دولتی بی نیاز کند. ایران هم اکنون یکی از وارد کنندگان آرتمیا محسوب 
می شود؛ طبق ارزیابی از ظرفیت متوسط دریاچه ارومیه در سال ۱۳۹۸، ذخایر دریاچه 
ارومیه در حالت عادی می تواند علاوه بر تامین نیاز داخلی، سالانه منجر به صادرات 

۱۸۰ تن سیست و ۱۲۰ تن آرتمیای زنده به کشورهای دیگر شود.
به دلیل اینکه دریاچه ارومیه، منبع اصلی و طبیعی پرورش آرتمیا در ایران شناخته 
می شــود، بازگشت و زاد و ولد این سخت پوست ریزنقش می تواند خبر خوشی از 
احیای این پهنه آبی و بازتولد زیبایی ها و جاذبه های آن در ســال های پیش رو 
باشد؛ چرا که منبع اصلی غذای بسیاری از پرندگان مهاجر همچون فلامینگوها نیز 

همین آرتمیا به شمار می رود.

 علت مرگ ماهیان قنات حسن آباد مهریز در دست بررسی است
 رییس اداره حفاظت محیط زیســت مهریز گفت: علت تلف شدن تعدادی از 
ماهیان قنات حسن آباد شهرستان با ارسال نمونه به آزمایشگاه از سوی کارشناسان 

در دست بررسی است.
محمدرضا خواجه بدون اشاره به نوع ماهی موجود در قنات و تعداد آنها افزود: 
بعد از بررسی و اعلام نظر کارشناسان ذی ربط علت تلف شدن ماهیان قنات یادشده 

اطلاع رسانی می شود.
وی ادامه داد: در چند روز اخیر تعدادی از ماهیان قنات به علت نامشخصی تلف 
شدند که شــهروندان رسیدگی آن را خواستار شدند .در بالا دست و مظهر قنات 
همواره برخی مسافران و شهروندان از آب موجود  برای شستن وسایل نقلیه شخصی 
و فرش منزل استفاده می کنند .  هرچند شهروندان از مواد شوینده برای شستن  

وسایل نقلیه استفاده می کنند،  هنوز علت تلف شدن ماهیان مشخص نیست.
در شماری از قنات های استان یزد تعدادی ماهی از نوع کپور زندگی می کند 
و قنات حسن آباد که مربوط به قرن هشتم است به شماره ۲۹۹۷۶ در فهرست آثار 
ملی کشور به ثبت رسید. آب قنات یادشده متعلق به برخی اهالی شهرستان مهریز 
و یزد اســت و از محدوده کوه های غربال بیز مهریز آغاز و پس از گذر از منطقه تا 
روســتای دهنو، حسن آباد و مریم آباد یزد ادامه می یابد. مرکز شهرستان ۵۵ هزار 

نفری مهریز در ۳۰ کیلومتری جنوب شهر یزد قرار دارد.

 نظارت ویژه شرکت توزیع برق پایتخت بر تامین برق مجلس شورای 
اسلامی

 معاون اموربرق جنوب شرق توزیع نیروی برق تهران اعلام کرد: نظارت ویژه ای 
برای تامین برق ساختمان مجلس شورای اسلامی در زمان برگزاری نشست های اخذ 
رای اعتماد وزرای پیشنهادی دولت اعمال کرده ایم. »علیرضا رضایی« به حساسیت 
برگزاری نشست های تعیین صلاحیت و رای اعتماد وزرای پیشنهادی دولت سیزدهم، 
اشــاره کرد و گفت: با تمهیدات در نظر گرفته شــده به صورت ویژه بر تامین برق 
ساختمان مجلس شورای اسلامی نظارت خواهد شد تا خللی در اجرای این جلسات 
ایجاد نشــود. همزمان تمامی ظرفیت های ممکن نیز به منظور تامین برق مراکز 
درمانی و بیمارستانی به عنوان اولویت تامین برق پایتخت، تخصیص داده شده است.

سیدمحمد قیصری -   ایده روز| نایب 
رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی 
البرز انتظار بخش های تولید اســتان و دیگر 
نقاط کشور از دولت تازه نفس را پشتیبانی از 
خود اتکایی و حمایت از استراتژی جایگزینی 

واردات عنوان کرد.
یداله مالمیر اعتماد دولت ســیزدهم  به 
توانایی اســاتید، جوانان نخبه و شرکت های 
دانــش بنیان بــا هدف رهایــی تدریجی از 
وابســتگی به واردات بی رویه را مورد تاکید 

قرار داد. 
وی گفت: اســتان البرز از وجود  نیروهای 
بســیار توانمند ، با اســتعداد و نخبه فراوانی 
برخوردار است که با پشتیبانی و حمایت دولت 
قادرخواهند بود در خلــق فناوری روز نقش 
آفرینی کنند و بستر را برای رقابت تنگاتنگ با 

برندهای روز دنیا فراهم آورند.  
وی تکیــه بر خودباوری و رهایی تدریجی 
از وابستگی به واردات کالاهایی که توان تولید 
آن در کشور وجود دارد را  اقدامی راهگشا در 
تامین بسیاری از نیازهای بخش تولید و حرکت 

در مسیر پویایی اقتصاد دانست. 
مالمیر گفت:  دولت جدید در شــرایطی 
وارد صحنه خدمت به جامعه شــده است که 
انبوه مشــکلات انباشته شده ناشی از تحریم 
ها ، شــیوع کرونا ، خشکسالی و اثرات زیانبار 
ناشی تصمیمات سلیقه ای و کارشناسی نشده 

،  اقتصاد کشور را احاطه کرده است. 
وی رفع تدریجی این چالش ها را   مستلزم 
اســتقرار یک تیم اقتصادی کاردان و قوی در 
دولت عنوان کرد و افزود: امید است این تیم 

اقتصادی در نخستین اقدام دستور العمل های 
ناکارآمد در بستر تولید، صادرات و  واردات را 

حذف و مصوبات اصولی را جایگزین نماید. 

 اســاتید علم اقتصــاد برای رفع 
مشکلات اقتصادی وارد صحنه شوند 

نایب رییــس اتاق بازرگانــی البرز گفت: 
ضروری است اساتید علم اقتصاد، دانش بنیان 
ها و کارشناسان مجرب بخش خصوصی با ارائه 
نظرات و راهکارهای کارآمد وارد صحنه شوند و 
دولت سیزدهم را در رفع انبوه دست اندازهای 
غیر طبیعی در مســیر رونق تولید، صادرات 

، واردات و ایجاد  اشتغال پایدار یاری دهند

 تجربه مهار فساد در قوه قضاییه 
سلامت در بدنه دولت را درپی دارد 

مالمیر  با اشاره به تجربیات موفق آیت الله 
رییســی در قوه قضاییه به ویژه در برخورد با 
کانون های فساد اقتصادی، اظهار امیدواری کرد 
با تکرار این سیاست در قوه مجریه مشکلات 
ناشی از آلودگی به رانت و  پارتی بازی در برخی 
دستگاه های دولتی برطرف و سلامت کامل در 

بدنه دولت حاکم شود. 

 رفع مشــکلات اقتصادی نیازمند 
تحول در امور اداری است 

وی عملیاتی شــدن  وعده رییس دولت 

سیزدهم در خصوص ضرورت ایجاد تحول و 
تغییرات اساســی در ریل اداره امور اجرایی و 
اقتصادی کشور را گامی مهم در رفع مشکلات 
اقتصادی عنوان کرد.  وی اظهار امیدواری کرد 
با تحقق این وعده مهم ، بستر برای رفع معضل 
مانع تراشی و پارتی بازی ها در برخی دستگاه 
های اجرایی فراهم شود و کارآفرینان و فعالان 
اقتصادی بدون دغدغه ، اتلاف وقت و سرگردانی 

در مسیر رونق اقتصاد جامعه هدایت شوند. 

 توزیــع ارز ترجیحی زمینه ایجاد 
رانت را فراهم کرد 

نایب رییس اتاق بازرگانی البرز  توزیع ارز 

ترجیحی در استان البرز و سایر نقاط کشور را  
تجربه ای تلخ و ناگوار و زمینه ساز ایجاد رانت 
و فساد عنوان کرد و ضرورت تغییر این تصمیم 

در بستر اقتصاد را مورد تاکید قرار داد. 
مالمیر گفت: جای تاســف است که طی 
سال های اخیر با وجود مشاهده موارد فراوان 
سواستفاده های کلان از ناحیه ارز ترجیحی ، 
روند اجرای این تصمیم فساد زا همچنان ادامه 
یافت و موجب تشــدید تورم و کاهش قدرت 

خرید مردم شد.
دولت به بزرگترین کارفرما تبدیل شده است 
نایب رییس اتاق بازرگانی البرز کم توجهی 
دولت ها در واگذاری وظیفه تولید به مردم را که 
مورد تاکید قانون اساسی است از مواردی عنوان 
کــرد که همواره مورد گلایه بخش خصوصی 
بوده است. حضور هرچند ناموفق دولت ها در 
عرصه تولید به مرزی رسیده است  که  امروز 
از  دولت به عنوان  بزرگترین کارفرمای کشور 

نام برده می شود. 

  ضرورت چابک ســازی دولت و 
نظارت عالی بر امور جامعه 

وی نظارت عالیه دولت بر امور جامعه را از 
وظایف اساسی  دولت  ذکر کرد و گفت: تجربه 
نشان داده است ورود دولت ها به عرصه تولید 
کمرنگ شدن نظارت ها را در پی داشته است  
و نمونه های بــارز آن در نحوه تامین برخی 
نیازهای اساسی ، گرانی  و گرانفروشی ، احتکار 
و کاهش ارائه برخی خدمات اجتماعی کاملا 
مشهود است. استان البرز بیش از سه هزارو۵۰۰ 

واحد تولیدی و صنعتی دارد.

نایب رییس اتاق بازرگانی البرز:   

انتظار بخش تولید البرز از دولت تازه نفس، حمایت از خوداتکایی است

عملیات تخریب اراضی ملی سروآباد متوقف شد
 رییس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری سروآباد گفت: 
عملیات تخریب اراضی ملی توســط یک دســتگاه بیل 
مکانیکی با قصد تغییر کاربری و تبدیل به ملک شخصی 

در روستای بیساران این شهرستان متوقف شد.
مسلم مرادی اظهار داشت: در پی گشت زنی نیروهای 
یگان حفاظت از منابع طبیعی از عرصه های ملی و جنگلی 
شهرستان در ایام تعطیلات، تخریب اراضی ملی در یکی از 

روستاهای بخش مرکزی کشف و شناسایی شد.
وی افــزود: نیروهای یگان حفاظت از منابع طبیعی با 
حضور در محل مشــاهده کردند یک فرد متخلف با سوء 
استفاده از تعطیلات ایام کرونا اقدام به تخریب اراضی ملی 
در روستای بیساران از توابع بخش مرکزی این شهرستان 
کرده که با هوشــیاری نیروهای یگان حفاظت از منابع 

طبیعی عملیات تخریب متوقف شد .
وی اضافــه کرد: این فرد متخلف با یکدســتگاه بیل 
مکانیکی در حدود یک هکتار از اراضی ملی را تخریب کرده 

بود و قصد داشــت که در این منطقه یک ملک شخصی 
احداث کند که خوشــبختانه با حضور به موقع نیروهای 
یــگان حفاظت از منابع طبیعی نــاکام ماند و از تخریب 

بیشتر اراضی ملی این منطقه جلوگیری شد.
رییس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری شهرســتان 
سروآباد یادآور شد: بعد از مختصات برداری و مستند سازی 

منطقه تخریب شده، پرونده تخلف این متخلف تشکیل و 
بعد از سیر مراحل اداری جهت برخورد قانونی به مراجع 
قضایی ارسال می شود.حفاظت از عرصه های ملی و جنگلی 
خط قرمز اداره منابع طبیعی است و هرکسی بخواهد به این 
خط قرمز ضربه یا آسیبی وارد کند با برخورد قانونی روبرو 
می شود و در این راستا با هیچ کسی مماشت نمی شود.

وی ادامه داد: نیروهای یگان حفاظت از منابع طبیعی 
به صورت شبانه روزی از عرصه های ملی و جنگلی بازدید 
و سرکشی می کنند و متخلفان بدانند اداره منابع طبیعی 
ایام تعطیل و غیر تعطیل نمی شناسند و مواظب باشند به 

عرصه های ملی و جنگلی صدمه وارد نکنند.
از مساحت ۱۱۷ هزار هکتاری شهرستان سروآباد ۷۰ 
هزار هکتار آن را جنگل، ۳۵ هزار هکتار را مرتع و ۱۲ هزار 
هکتار آن را اراضی کشاورزی و باغی تشکیل می دهد. این 
شهرستان دارای پوشش جنگلی وسیع است که جنگل های 

آن از نوع بلوط است.
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آتــش زدن بوته های »گَــوَن« از مهمترین گونه های 
مرتعی کوهپایه ای آذربایجان غربی، بلایی اســت که این 
روزها برجان مراتع استان افتاده است و در کنار خشکسالی 
ها می تواند عواقب وخیم و غیر قابل تصوری را برای مناطق 

مختلف در برداشته باشد.
 آتش زدن گون ها در مراتع، بیش از ۲ میلیون هکتار 
از اراضی مرتعی و کوهستانی آذربایجان غربی را تهدید می 
کنــد؛ این بار در دوربین های کوهنوردان و جوامع محلی 
دوستدار محیط زیست به ثبت رسیده و آنان را به واکنش 

و اعتراض واداشته است.
یکی از کوهنوردان و دوستداران محیط زیست که ساکن 
ارومیه است، در این زمینه گفت: چندی قبل به کوه رفته 
بودیم در ارتفاعات »کلاشــین«، »هه وارخاتون«، »هه وار 
گوچان« اشنویه و همینطور »دالامپر« ارومیه که با صحنه 

تاسف بار آتش زدن گون ها مواجه شدیم.
شفیع بهرامیان با بیان اینکه نبود آموزش مهمترین علت 
انجام این کار توسط چوپانان و جوامع محلی است، افزود: 
رد پای نامیمون انســانها در این عرصه های طبیعی که با 

سوزاندن گون ها به جای مانده،  زشت و دلخراش است.
وی ادامه داد: ارتفاعات کلاشــین و ســیاه کوه در ۱۵ 
کیلومتری شهر اشنویه هستند و ۲۰ دقیقه راه تا رسیدن به 
مناطق از شهر وجود دارد که بالای ۱۰۰ مورد آتش سوزی 
هر کدام به وسعتی بسیار در این منطقه می توان مشاهده 

کرد. وی با بیان اینکه باید منتظر حوادث تلخی در آینده 
برای محیط زیست و شهروندان بود، گفت: مشاهده شده و 
بعد از مدتی به علت زمستان های سرد و سخت زمین دچار 
ترک خوردگی می شــود و آبهای روان نیز موجب شسته 
شــدن خاک های کوهپایه ها می شود و پوشش گیاهی 

منطقه از بین می رود.
عبداله زکی از چوپانانی اســت که در این کوهپایه ها 
همواره در حال رمه گردانی است طبق اظهارات وی، چوپانان 
برای تفریح گاهــی این گون ها را آتش می زنند و گاهی 

برای گرم شدن و بعد فراموش می کنند، خاموش کنند.
وی با بیان اینکه گمان چوپانان برخشــک شدن گون 

هاســت وگرنه اقدام به ســوزاندن آنها نمی کنند،  افزود: 
ماموران منابع طبیعی گاهی به این مناطق سر می زنند و 
مراقبت می کنند. گاهی هم برخی از روستاییان با آتش زدن 
این کوهپایه ها که در نزدیکی روستاست، آنها را تصاحب 
می کنند و شروع به کاشت انواع محصولات جالیزی موقت 

می کنند.
مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداری آذربایجان غربی 
در این زمینه با استناد به قانون گفت: گون ها گونه هایی 

هستند که قطع آنها ممنوعیت دارد.
هادی قاسمی با بیان اینکه گون تا ۱۰ برابر حجم خود 
قادراست آب جذب کند، ادامه داد: این گیاه تا ۲۰ برابر از 

فرسایش خاک جلوگیری می کند و گونه ای ارزشمند است.
براساس اظهارات قاسمی گون ریشه هایی عمیق دارد و 
مانند آرماتور به هم تنیده اند که نقش مهمی در جلوگیری 
از رسوب گذاری دارد. برخی افراد برای واگذاری اراضی ملی 
به آنان مراجعه می کنند و وقتی با مخالفت منابع طبیعی به 
علت محدودیت های واگذاری مواجه می شوند، با تطمیع 
چوپانان کوهها را آتش می زنند و وقتی کارشناسان منابع 
طبیعی به محل مراجعه می کنند، با عرصه های وسیعی از 

مراتع سوخته مواجه می شوند.
قاسمی با بیان اینکه دمای احتراق گون بالاست، ادامه 
داد: مشــاهده نشده چوپانان به صورت گسترده از گون ها 

برای استفاده شخصی بهره برداری کنند.
مدیر کل منابع طبیعی و ابخیزداری آذربایجان غربی با 
بیان اینکه امســال ۲۷۰ هکتار از مراتع استان دچار آتش 
سوزی شده است، افزود: این میزان در قالب ۲۵ فقره بوده 

و ۳۱ پرونده برای این موضوع تشکیل شده است.
وی اظهــار داشــت: کاهش بارندگی هــا دلیلی دیگر 
برافزایش آتش سوزی هاست چرا که به خاطر خشکسالی 
در مراتع احتمال آتش سوزی ها نیز رو به رشد گذاشته است.

بنا به گفته قاســمی امســال در مراتــع و جنگل های 
شهرستانهای سردشت، ارومیه، شاهین دژ و پیرانشهر آتش 
سوزی هایی رخ داده که با تلاش مسوولان استانی و یگان 

حفاظت این اداره کل و جوامع محلی خاموش شده اند.

آتش زدن بوته های مرتعی، تهدیدی برای عرصه های ملی آذربایجان غربی

کارت ملــی هوشــمند بــه شــماره ۰۰۴۹۴۴۰۷۶۴ متعلــق بــه ناهیــد  امیــن آزاد  فرزنــد رحیــم در تاریــخ 
 ۱۴۰۰/۰۴/۰۱مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

ــرخ در  ــد ف ــه ســعید شــیرازی خــواه فرزن ــق ب ــه شــماره ۰۰۷۸۷۴۹۷۰۰ متعل ــی هوشــمند ب کارت مل
تاریــخ ۱۳۹۸/۰۱/۰۱ مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.
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ــه  ــق ب ــی S۱۴۱۲۲۸۵۸۵۶۰۷۷ متعل ــماره شاس ــران۹۱۴ص۵۴ و ش ــماره ۵۵ای ــه ش ــین ب کارت ماش
فرهــاد کاظــم زاده حقیقــی  فرزنــد حســین در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۵/۲۰ مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار 

ساقط می باشد.

و   NAS۴۵۱۱۰۰M۴۹۲۹۴۲۴ و شــماره شاســی بــه شــماره ۳۰ایــران۸۵۳ن۱۴  ماشــین  کارت 
ــماره  ــه ش ــین ب ــه ماش ــه نام ــماره ۳۹۸۰۱۳۲۲۵۰  و بیم ــه ش ــوم  ب ــه س ــه پای ــی وگواهینام کارت مل
۱۱۱۰۲۱۰۱۴۰۳۹۹۰۷۱۲۸۶ متعلــق بــه بهمــن رســتمی رحمتیــان فرزند ســتار در تاریــخ۱۴۰۰/۰۵/۲۳  

مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.
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کارت ملــی بــه شــماره ۱۶۲۱۹۶۷۶۹۷ و گواهینامــه پایــه ســه بــه شــماره . و کارت ماشــین بــه شــماره 
ــه شــماره  ــه شــماره ۹۱ج۹۹۵ایــران ۳۰ و بیمــه نامــه ماشــین ب ۹۱ج۹۹۵ایــران ۳۰ و کارت ســوخت ب
ــه  ــق ب ــران ۳۰ متعل ــماره ۹۱ج۹۹۵ای ــه ش ــه ب ــائط نقلی ــی وس ــه فن ــند معاین ــران ۳۰ و س ۹۱ج۹۹۵ای
خداویــردی یحیــی زاده فرزنــد قدیــر در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۵/۲۳ مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط 

می باشد.

ــه  ــان خدمــت ب ــه شــماره . و کارت پای ــه دو ب ــه پای ــه شــماره ۵۵۶۰۲۲۰۶۶۳ و گواهینام ــی ب کارت مل
ــده و از  ــود گردی ــخ ۱۴۰۰/۰۴/۳۰ مفق ــبزعلیپ در تاری ــد س ــفی فرزن ــام یوس ــه بهن ــق ب ــماره . متعل ش

درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

5111

کارت ملــی بــه شــماره ۶۱۷۹۲۸۹۶۴۶ و کارت ســوخت بــه شــماره ۷۷ایــران ۹۵۴م ۳۹ و کارت ماشــین 
بــه شــماره ۷۷ ایــران ۹۵۴م ۳۹ و ســایر بــه شــماره عابــر بانــک پارســیان و ســپه و کارت ماشــین بــه 
شــماره ۷۷ایــران ۷۷۳ل ۵۵ متعلــق بــه رضــا مردانــی فرزنــد امیــر قلــی در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۵/۲۰ مفقــود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

شناســنامه بــه شــماره ۰۲۵۱۹۵۱۹۱۱ متعلــق بــه کســری مرادی فرزنــد حمیــد در تاریــخ۱۴۰۰/۰۳/۲۸  
مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

5554

شناســنامه بــه شــماره ملــی ۰۸۶۵۱۲۶۷۳ متعلــق بــه قــدرت الله  صحرایــی تقــی آبــاد  فرزنــد محمــود  
در تاریخ ۱۳۹۷/۱۲/۱۸ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

ــخ  ــرالله  در تاری ــد نص ــی فرزن ــی  صادق ــه عل ــق ب ــی ۰۹۲۲۸۱۸۴۸۷ متعل ــماره مل ــه ش ــنامه ب شناس
ــی باشــد. ــار ســاقط م ــده و از درجــه اعتب ــود گردی  ۱۴۰۰/۰۴/۰۵مفق

کارت خــودرو پــژو روآ مــدل ۱۳۸۹ نقــره ای متالیــک بــه شــماره پــلاک ۴۳ ق ۵۱۷ ایــران ۷۴ وشــماره 
شاســی NAAB۴۱PM۲BH۲۸۶۴۹۲ و شــماره موتــور ۱۱۸۸۹۰۲۲۱۱۵ متعلــق بــه علیرضــا صفابیــن 

فرزنــد محمــد  در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۵/۰۱ مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

کارت ملــی بــه شــماره ۰۹۲۳۳۶۹۰۰۷ و کارت موتورهنــدا مــدل ۱۳۸۰ بــه شــماره پــلاک۷۳۳۹۴/۷۷۳  
ــده و از  ــود گردی ــخ ۱۴۰۰/۰۴/۲۸ مفق ــد  در تاری ــد محم ــژاد فرزن ــزدی ن ــی  بردباری ــه مجتب ــق ب متعل

درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

7009

ــخ  ــی در تاری ــد رجبعل ــدی فرزن ــرا اس ــم زه ــه خان ــق ب ــماره ۰۰۵۸۲۳۵۹۶۵ متعل ــه ش ــه ب گواهینام
 ۱۴۰۰/۰۵/۱۰مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

7011

کارت ملــی بــه شــماره ۴۳۱۱۲۳۵۲۴۰ و کارت پایــان خدمــت بــه شــماره ۴۳۱۱۲۳۵۲۴۰ و گواهینامــه 
ــخ  ــی در تاری ــد رمضانعل ــی فرزن ــا کاظم ــه حمیدرض ــق ب ــماره ۴۳۱۱۲۳۵۲۴۰ متعل ــه ش ــه ب ــه س پای

 ۱۴۰۰/۰۵/۲۸مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

ــخ  ــی در تاری ــد رمضانعل ــدی فرزن ــاس وحی ــه عب ــق ب ــماره ۲۷۲۱۷۹۴۶۵۵ متعل ــه ش ــی ب کارت مل
ــد. ــی باش ــاقط م ــار س ــه اعتب ــده و از درج ــود گردی  ۱۴۰۰/۰۳/۰۱مفق

7014

کارت ملــی بــه شــماره ۴۶۸۹۸۳۲۰۶۴ و کارت ماشــین بــه شــماره ۷۱/ ۳۴۸س۲۸ متعلــق بــه بهلــول 
ــه  ــین ب ــه ماش ــه نام ــماره ۴۶۸۰۱۱۸۴۵۸ و بیم ــه ش ــه دو ب ــه پای ــی و گواهینام ــد روزعل ــی فرزن بهمن
ــماره  ــه ش ــجویی ب ــماره ۷۱/ ۳۴۸س۲۸ و کارت دانش ــه ش ــوخت ب ــماره ۷۱/ ۳۴۸س۲۸ و کارت س ش
۴۶۸۰۱۱۸۴۵۸متعلــق بــه امیــر حســین بهمنــی فرزنــد بهلــول در تاریــخ ۱۴۰۰/۰۵/۱۲ مفقــود گردیــده 

و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
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روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران

ایده روز 
دوشنبه  1400/06/01

شماره : 1169

با پایان تعطیلی و محدودیت سراسری شش 
روزه در کشور به دلیل مقابله با شیوع ویروس 
کرونا، مشــاغل مرتبط با فعالیت باشگاه های 
ورزشی از امروز )۳۱ مرداد ۱۴۰۰( می توانند 
مطابــق با رنگ بندی کرونا در نقاط مختلف، 

فعالیت کنند.
 در پــی آخرین مصوبات ســتاد ملی کرونا 
مبنــی بر تعطیلــی از دوشــنبه)۲۵ مرداد 
۱۴۰۰( تا پایان روز شنبه)۳۰ مرداد ۱۴۰۰( 
در اطلاعیه ای اعلام شد که تنها گروه شغلی 
یــک در محدودیت جدید امــکان فعالیت 
دارند و فعالیت ســایر مشاغل ممنوع است و 
این گونه بر اساس اعلام فدراسیون پزشکی 
ورزشی، صرفا تیم های ملی و لیگ های برتر 
در رشته های مختلف در شهرهای قرمز از نظر 
شیوع ویروس کرونا، مجوز فعالیت داشتند و 
تمامی فعالیت های مرتبط با ورزش در گروه 
شــغلی یک شامل اســتخر روباز، تیراندازی 
)اهــداف پــروازی، فضای بــاز(، تیروکمان، 
چوگان، دوومیدانی، سوارکاری، قایقرانی )به  
جز دراگون بوت(، کوهنوردی، موتورسواری و 
اتومبیل رانی، دوچرخه سواری نیز در شهرهای 

قرمز ممنوع اعلام شد.
با پایان محدودیت های سراسری )۳۰ مرداد 
۱۴۰۰( مشاغل مرتبط با فعالیت باشگاه های 
ورزشی می توانند از امروز )۳۱ مرداد ۱۴۰۰( 
بر اساس تقسیم بندی صورت گرفته از سوی 
ســتاد ملی مقابله با کرونا که بر اساس رنگ 
بندی شهرهای کشور مطابق با شیوع ویروس 

کرونا انجام شده است، فعالیت کنند.
بر اســاس آخرین اصلاحیــه طرح مدیریت 
هوشمند محدودیت های متناسب با وضعیت و 

روند بیماری کووید - ۱۹ در شهرهای کشور، 
مصوبه پنجاه و دومین جلسه ستاد ملی مبارزه 
با کرونا، مشــاغل گروه یک )مجاز به فعالیت 
در تمام شهرستان ها حتی در شرایط قرمز(، 
مشاغل گروه دو )مجاز به فعالیت در شهرهای 
نارنجی(، مشاغل گروه سه )مجاز به فعالیت 
در شهرهای زرد( و مشاغل گروه چهار )مجاز 

به فعالیت تنها در شهرهای آبی( هستند.
طبق بازنگری و ویرایش طرح جامع هوشمند 
محدودیت، فهرســت تغییرات ایجاد شــده 
در گروه بنــدی مشــاغل مرتبط بــا فعالیت 
باشــگاه های ورزشی گروه اول شامل استخر 
روباز، تیراندازی )اهداف پروازی، فضای باز(، 
تیروکمان، چوگان، دوومیدانی، ســوارکاری، 
قایقرانی )به جــز دراگون بوت(، کوهنوردی، 
موتورسواری و اتومبیل رانی، دوچرخه سواری 

است.
گروه دوم را بدنسازی و پرورش اندام، اسکی، 
بولینگ و بیلیارد، تنیــس روی میز )داخل 
سالن(، شمشیربازی )ســالنی(، ورزش های 
ســه گانه، تیرانــدازی ســالنی، بدمینتون، 
فوتبال سالنی، ورزش های روستایی )سالنی(، 
والیبال )سالنی( قایقرانی دراگون بوت تشکیل 
می دهد و گروه سوم شامل انجمن ورزش های 
رزمی، بوکس )ســالنی( شــنا )استخرهای 
سرپوشیده و پارک های آبی( تکواندو )سالنی( 
جانبازان و معلولین، ژیمناســتیک )سالنی( 
هاکی )سالنی( کاراته )سالنی( کبدی )سالنی( 
کشتی )ســالنی( کونگ فو و هنرهای رزمی 
)سالنی( نابینایان، ناشــنوایان، نجات غریق 
)ســالنی( ورزش های رزمی، ووشو )سالنی( 

و ورزش های زورخانه ای )سالنی( می شود.

 ورزش هــای آزاد در مناطــق زرد، 
نارنجی و قرمز

با اعلام رنگ بندی جدید شــهرها به تبعیت 
از وضعیت کرونا، فعالیت در بخش اســتخر 
روباز، تیراندازی )اهداف پروازی، فضای باز(، 
تیروکمان، چوگان، دوومیدانی، ســوارکاری، 
قایقرانی )به جــز دراگون بوت(، کوهنوردی، 
موتورسواری و اتومبیل رانی و دوچرخه سواری 
در تمامی شــهرهای کشور حتی شهرهای با 

وضعیت قرمز کرونا منعی ندارد.

 ورزش های آزاد در مناطق نارنجی و زرد
بر اســاس تغییرات جدید صــورت گرفته، 
فعالیت در حوزه مشاغل بدنسازی و پرورش 
اندام، اســکی، بولینگ و بیلیارد، تنیس روی 
میز )داخل سالن(، شمشــیربازی )سالنی(، 

ورزش های ســه گانــه، تیراندازی ســالنی، 
فوتبــال ســالنی، ورزش های  بدمینتــون، 
روســتایی )ســالنی(، والیبال )ســالنی( و 
قایقرانی دراگون بوت در شــهرهای با رنگ 
نارنجی از نظر شیوع ویروس کرونا آزاد است 
و این رشته ها صرفا مجوز فعالیت در شهرهای 

قرمز  را نخواهند داشت.

 ورزش های آزاد در مناطق زرد
هم چنین طبق فهرست جدید تغییرات ایجاد 
شده در گروه بندی مشاغل مرتبط با فعالیت 
باشــگاه های ورزشی، رشــته های مربوط به 
انجمن ورزش های رزمی، بوکس )ســالنی( 
شــنا )استخرهای سرپوشــیده و پارک های 
آبی( تکواندو )ســالنی( جانبازان و معلولین، 
ژیمناستیک )سالنی( هاکی )سالنی( کاراته 
)ســالنی( کبدی )ســالنی( کشتی )سالنی( 
کونگ فو و هنرهای رزمی )سالنی( نابینایان، 
ناشنوایان، نجات غریق )سالنی( ورزش های 
رزمــی، ووشــو )ســالنی( و ورزش های زور 
خانه ای )سالنی( صرفا در شهرهای با رنگ زرد 
از نظر شیوع ویروس کرونا امکان بازگشایی 
دارنــد و فعالیت آن ها در شــهرهای با رنگ 

نارنجی و قرمز ممنوع است.

 تیم های ملی و لیگ های برتر
باید خاطرنشــان کرد بر اســاس اعلام ستاد 
مقابلــه با کرونا در ورزش به ایســنا، مصوبه 
مربوط به مجــاز بودن فعالیت تیم های ملی 
و لیگ ها در ســطح لیگ برتر در رشــته های 
مختلف در تمامی شهرســتان های کشــور، 

کماکان به قوت خود باقی است.

فعالیت مجدد مشاغل ورزشی بر اساس رنگ بندی کرونا

ســرمربی فولاد می گوید مجموعه فولاد نباید اجازه 
دهد بازیکنانی که با سرمایه گذاری مادی و معنوی این 
مجموعه به فوتبال ایران معرفی شــده اند به سادگی از 
این تیم جدا شوند.جواد نکونام در تازه ترین گفت وگوی 
خود درباره وضعیتش در فصل آینده، شرایط فولاد و جدا 

شدن چندین ستاره این تیم صحبت کرد:

 اعتبار فولاد
ابتدا از هواداران فولاد تشــکر می کنم، به خاطر مهر 
و محبتی که داشــتند. ما در فولاد مثل سرباز بودیم و 
از روز اول گفتــم باید به خاطر این مردم نهایت تلاش 
خود را کنیم. خوشحالم در سال اول موفق شدیم کسب 
سهمیه کنیم و در سال دوم هم به قهرمانی جام حذفی 
رسیدیم. پشت این ویترین زیبا، تلاش های زیادی نهفته 
بود. اینجا باید یک بار دیگر از تک تک بازیکنانم تشکر 
کنم. همینطور از مسئولان باشگاه و اعضای کادر فنی. 
بدون کار تیمی ممکن نبود ما به موفقیت برسیم. حالا 
فــولاد دوباره اعتبار و قدرت بالایی به دســت آورده و 

امیدوارم قدر این سرمایه دانسته شود.

 بعضی از اصلی تریــن مهره های خود را به 
راحتی از دست دادیم

به نظر من فولاد و به طور کلی خوزستان سرمایه های 
مهمی به ویژه در فوتبال هستند. خوشحالم که امروز اکثر 
باشــگاههای مطرح لیگ برتر به دنبال جذب بازیکنان 
فولاد هستند؛ بازیکنانی که در دو سال گذشته با کمترین 
قرارداد در فولاد بازی کردند. این نشان دهنده اعتبار تیم 
ماســت. فولادی درست کردیم که ستاره نداشت، بلکه 
یــک تیم بود. تک تک بازیکنان در این مجموعه تیمی 
فوق العاده کار کردند. همین حالا می تواند چند ملی پوش 

داشته باشد. چندین سال بود که فولاد در تیم ملی بازیکن 
نداشــت. از همان شروع کارم در فولاد گفتم چرا نباید 
این باشگاه ملی پوش داشته باشد و امروز خوشحالم بعد 
از دو ســال کار، به بیشتر اهدافی که داشتیم رسیدیم. 
 فولاد باید همین مســیر درســت را پیــش برود. برای

 اینکار باید برنامه ریزی درست داشته باشیم. باید هزینه 
شــود. اگر فولاد می خواهد بین مدعیان باشد، نباید از 

قافله عقب بیفتد.

 مراقب باشید
ما در دو ســال گذشــته با کمبودهای زیادی روبرو 
بودیم. با بازیکنانی کار را جلو بردیم که خوشحالم حالا 
در لیست خرید مربیان زیادی هستند. ولی نباید این را 
فراموش کرد که بازیکنان فولاد سرمایه های این باشگاه 

هستند. متاســفانه بعضا اقدامات خوبی صورت نگرفت. 
بعضی از بازیکنان اصلی را به راحتی از دســت داده ایم. 
این اتفاق خوبی نیســت. مســئولان فولاد باید مراقب 
باشند تا سرمایه هایمان از دســت نروند. این بازیکنان 
نتیجه سرمایه گذاری مجموعه بزرگ فولاد است و باید 
از این ســرمایه ها بهتر مراقبت می شد. ما سال گذشته 
با تلاش و کوشــش زیاد، اختلاف خود را با بعضی تیم 
های ثروتمند کمتر کردیم. با تیمهایی رقابت ســایه به 
سایه داشــتیم که هیچ محدودیتی نداشتند. به جرات 
می گویم کادر فنی، مســئولان باشگاه و بازیکنان جان 
خود را گذاشتند تا در شرایط خاص اهواز تیم از رقبای 
متمول خوب عقب نیفتد. متاســفانه امسال هم شرایط 
پیچیده شــده و امیدوارم حداقل بازیکنانی که تا الان 
جدا نشده اند حفظ شوند. همین حالا چند بازیکن دیگر 

پیشنهادات خوبی دریافت کرده اند. رقم های پیشنهادی 
هم بالاست. مردم اهواز به فولاد امید دارند و انتظارشان 
بعد از موفقیت های دو ســال اخیر و دو صعود پیاپی به 
آسیا بالا رفته اســت. تیم امسال در لیگ قهرمانان هم 
حضور خواهد داشــت. فولاد با حفظ سرمایه های خود، 
 نیاز دارد بازیکنان جدیدی هم جذب کند که خواسته های

 طرفداران را برآورده کنند.

 پیشنهادهای 10 تا 15 میلیاردی
بعد از فصل سخت و طاقت فرسایی که داشتم، چند 
روز بــه تعطیلات رفتم ولی پیگیر وضعیت تیم بودم. با 
مســئولان تیم هم در ارتباط داشتم. با آقای گرشاسبی 
مدیرعامل جدید باشگاه هم جلســه ای برگزار کردیم. 
حرف هایمان را زدیم. فکر می کنم در یکی دو روز آینده 
تکلیف برای آینده مشخص شود. به آقای گرشاسبی هم 
گفتم اگر می خواهیم از رقبا عقب نیفتیم، باید هم پای 
دیگر باشگاهها پیش برویم. نباید فرصت را از دست داد. 
ما در همین دو سه روز بازیکنانی از دست دادیم که حالا 
باید بــرای جایگزین کردن آنها ۲۰، ۳۰ میلیارد تومان 
هزینه کنیم، تازه اگر در این بازار بازیکنی گیر بیاید که 
خوب باشد و خواسته های فولاد را برآورده کند. همین 
حالا هم پیشنهادات زیادی به دیگر بازیکنان ما شده. رقم 
هایی گفته اند که کار را سخت می کند. از ۱۰ میلیارد 
تا ۱۵ میلیارد تومان. چه کادر فنی ما باشــد چه نباشد، 
باشگاه نباید اجازه جدایی بازیکنان را بدهند. همانطور 
که گفتم اینها سرمایه های فولاد هستند. برای آنها زمان 
و هزینه صرف شده تا نام شان مطرح شود. بازیکنانی داریم 
که شاید تا سال گذشته کمتر کسی آنها را می شناخت 
ولی با عملکرد خوبی که در مجموعه تیمی داشتند حالا 

باشگاههای مطرح به دنبال شان هستند.

سرمربی تیم ملی هندبال مردان گفت: خوشحالم و افتخار می کنم که در میان 
خانواده هندبال ایران هستم.

 مانوئل مونتایا فرناندز، ســرمربی اســپانیایی تیم ملی هندبال مردان ایران 
صبح یک شنبه در نشست خبری اش با عرض سلام و صبح بخیر با زبان ایرانی 
اظهار کرد: اول از همه احساس خوشحالی و افتخار می کنم که در میان جامعه 
هندبال ایران هستم. در چند روزی که آمدم رفتار مهربانانه زیادی دیده ام و از 

این بابت خوشحالم.
سرمربی تیم ملی هندبال مردان درباره عملکرد و شرایط ملی پوشان دعوت 
شده به تیم ملی گفت: امیدوارم که از همه ظرفیت های هندبال بتوانم استفاده کنم. 
بازی های کمی را در این مدت حضورم در ایران دیدم. لیگ ایران سطح خوبی 
دارد و بازیکنان جوان خوبی دارد. باید بتوانم فاز دوم لیگ را ببینم تا اطلاعاتم 
کامل شود. باید بگویم که من واقعا سورپرایز شدم از سطحی که هندبال ایران 

و بازیکنان آن دارند.
او در ادامه گفت: قطعا وقتی یک مربی خارجی ۶ هزار کیلومتر از خانه خودش 
دور می شود یک پتانسیل را دیده است و من می دانم که ایران شرایطش را دارد. 
من بازیکنان ایرانی را خصوصا آن ها که در خارج بازی می کنند میشناسم. برای 
من مهم نیست که بازیکن در لیگ داخلی و یا خارجی بازی می کند؛ مهم این 
است که او را با بهترین عملکرد و توانش قبل از مسابقات در اختیار داشته باشم. 
همه بازیکنان یک هدف مشترک دارند و می خواهند به یک هدف برسند. من با 
رافائل صحبت کردم و در مورد هندبال ایران حرف زدیم. در مورد نقاط قوت و 
ضعف صحبت کردیم و امیدوارم با همراهی او کمک خوبی به ایران داشته باشیم.

فرناندز در مــورد اخلاق بازیکنان ایرانی گفت: گفت: من بازی های کمی را 
دیدم و نمی توانم قضاوت زیادی در مورد حاشیه و رفتار بازیکنان داشته باشم. 
اما این ها مرا نگران نمی کند چون من باید بتوانم بازیکنانم را در مسابقات کنترل 
کنم. مطمئن باشید که هیچ گاه این موضوعات در تیم ملی من رخ نخواهد داد. 
این ها بحثی نیست که بخواهیم روی آن تمرکز کنیم. نظرم این است که باید در 

هندبال کنترل شده پیش رفت.
سرمربی اسپانیایی تیم ملی هندبال مردان درباره شناختش از ایران و لژیونرها 
گفت: واقعیت این است که من تیم ملی ایران را خوب می شناسم از سال ۲۰۱۳ 

که در تیم قطر بودم دوست داشتم حریفان را خوب بشناسم. با اطمینان می گویم 
تیم ملی ایران را خوب می شناسم. من قرارم این است که با  بهترین های کار کنم. 
اگر این نیاز وجود داشته باشد که لژیونرها می توانند به تیم ملی کمک کنند از 
آن ها استفاده خواهم کرد. من قبل از این هم با لژیونرها در ارتباط بودم و می دانم 
که می خواهند به ایران کمک کنند. زمانی که به تورنمنت آسیا نزدیک شویم اگر 

لژیونرها فرم بدنی لارم را داشته باشند قطعا از آن ها هم استفاده خواهم  کرد.
فرناندز گفت: البته باید بگویم که اطلاعات من از بازیکنانی که در لیگ ایران 
بازی می کنند کم است. هدف من هم اول برای حضور در ایران این بود که لیگ 
ایران را ببینم تا بازیکنان را بشناسم. در این شرایط هم بازیکنان با روش هندبال 

من آشنا شوند و من نیز از آن ها شناخت پیدا کنم.
او درباره موضوع بازیکن سالاری در تیم ملی هندبال ایران گفت: من نمی دانم 
قضاوتی در خصوص گذشته نمی کنم. نمی دانم و به آن ورود نمی کنم. من قوانین 

خاصی دارم و مطمئنم نیمکتی که من مربی آن باشم این گونه نخواهد بود.
این مربی اسپانیایی درباره شرایط مالی و مبلغ قراردادش گفت: چون خیلی 
رک از من سوال این سوال شد من هم می خواهم صریح بگویم که من در کشور 
خودم شــرایط مالی خوبی دارم و استاد تمام هستم. هیچ کاری را برای پول و 
بحث مالی قبول نکردم. اگر بحث مالی برای من مهم بود اکنون اینجا نبودم. من 

معتقدم برای هیچ مربی بحث مالی اهمیت زیادی ندارد.

وی در ادامه درباره برنامه تیم ملی و بازی های تدارکاتی گفت: اولین اردوی 
ما در آگوست برگزار شد که بیش تر برای شناخت بازیکنان بود. قرار است اردوی 
بعدی در ســمپاتمبر باشد. در ماه بعدی که تعطیلات فدراسیون جهانی است 
می توانیم از همه بازیکنان استفاده کنیم و می توانیم تیم را ببندیم. ما چند بازی 

دوستانه داریم اما بیش ترین زمان آمادگی ما در ایران خواهد بود.
او درباره نوع و روش بازی تیم ملی و اســتفاده از بازیکنان لژیونر گفت: اگر 
یک سیستم و روشی درست بوده باید همان را ادامه داد اگر نقاط ضعفی وجود 
داشته باید رفع شود. اگر بخواهیم از لحاظ دفاع بگویم دنبال بازیکنی هستم که 
بجنگد و ابتکار عمل داشته باشد. باید در عین حال روی حرکاتش کنترل داشته 
باشد. در فاز حمله هم به کار تیمی اعتقاد دارم همه بازیکنان مهم هستند. شاید 
بازیکنی که روی آن حســاب کردیم روزش نباشد. در هندبال ۷ بازیکن حضور 
داند و من می خواهم همه بدانند که در تیم مهم هستند. نقطه قوت بازیکن ایرانی 
انگیزه بالای او است و از نظر کارهای تاکتیکی در ضد حمله بازیکنان خوبی دارد.

سرمربی تیم ملی هندبال ایران درباره انتخاب کادر اسپانیایی گفت: تمام کادر 
من ایرانی خواهند بود. فدراســیون لیستی از مربیان ایرانی به من داد که من از 
میان آن ها انتخاب کردم. همه آن ها در تیم های شناخته شده هستند و خیلی 

خوب بازیکنان ایرانی را می شناسند.
وی در مورد امکان حضور ایران در المپیک ۲۰۲۴ گفت: المپیک هدف بزرگی 
اســت چون کار سختی است. نمی توان از اکنون به المپیک فکر کرد باید قدم 
به قدم پیش رفت. اکنون باید به آسیا و جهانی شدن فکر کنیم. المپیک رویای 
بزرگی است که باید به آن  نگاه کرد. من دو تجربه در المپیک دارم. اسپانیا با آن 
پتانسیل نتوانست به المپیک برسد. المپیک هدف بزرگی است باید رویا پردازی 
کرد اما هدف گذاری برای المپیک دور دست است. باید اکنون همه تمرکز روی 
اهداف پیش رو باشد. اگر قدم به قدم پیش رویم شاید اهداف بلند مدت هم قابل 
دسترس باشد.فرناندز در پایان گفت: از حضور تک تک شما کمال تشکر دارم. 
همیشــه من در دسترس هستم هم در شرایط خوب و هم در شرایط سخت با 
شما در ارتباط هستم. مسوولیت بزرگ شما این است که هندبال در سراسر دنیا 
پیشرفت کند. می توانید از طریق فدراسیون با ما در ارتباط باشید. در این شرایط 

سخت مجبور بودند که نشست خبری در سالن هندبال برگزار شود.

افشاگری درباره پیشنهادهای بالای 10 میلیاردی!

 از سطح هندبال ایران شگفت زده شدم

 مطهری در استقلال ماندنی شد
ــراردادش را  ــار دیگــر ق ــک ب ــوک اســتقلال ی  ارســلان مطهــری مهاجــم ن
بــا ایــن باشــگاه تمدیــد کردامیرارســلان مطهــری کــه صحبــت از جدایــی او از 
جمــع آبــی هــا بــود تبدیــل بــه اولیــن بازیکــن تمدیــدی اســتقلال در فصــل 

جدیــد شــد. 

 رضا اسدی رسما پرسپولیسی شد
بازیکن اسبق تراکتور راهی پرسپولیس شد.

 رضــا اســدی رســماً بــا عقــد قــراردادی بــه باشــگاه پرســپولیس پیوســت و 
جانشــین احمــد نوراللهــی در ایــن تیــم شــد.او ســابقه بــازی در تراکتــور و ســن 

پولتــن را در کارنامــه دارد.

  استقلال گلر جدید جذب کرد
ــراردادی ۲  ــا عقــد ق ــان فصــل گذشــته پیــکان، ب ــی دروازه ب علیرضــا رضای
ســاله بــه اســتقلال پیوســت.این دروازه بــان ۲۱ ســاله ســابقه دعــوت بــه تیــم 

ــان را هــم در کارنامــه خــود دارد.  ملــی جوان

 خرید جدید استقلال از فولاد آمد
عــارف آقاســی مدافــع فصــل گذشــته تیــم فوتبــال فــولاد، بــا عقد قــراردادی 
۲ ســاله بــه اســتقلال پیوســت.این مدافــع ۲۴ ســاله عــلاوه بــر فــولاد، ســابقه 

بــازی در تراکتــور را هــم در کارنامــه خــود دارد. 

 مشکلات سد راه تمدید رشید مظاهری با استقلال
ــگاه  ــی در باش ــی خوب ــه خصوص ــت: جلس ــتقلال گف ــم اس ــان تی دروازه ب

ــردم. ــزار ک ــدی برگ ــرزاد مجی ــاد و ف ــا فره ــتقلال ب اس
 رشــید مظاهــری دربــاره دلیــل حضــور خــود در باشــگاه اســتقلال اظهــار 
داشــت: جلســه خصوصــی خوبــی بــا فرهــاد و فــرزاد مجیــدی برگــزار کردیــم. 

خــدا را شــکر جلســه خوبــی بــود و رونــد مثبتــی داشــت.
وی دربــاره اینکــه آیــا صــد در صــد فصــل آینــده هــم در اســتقلال می مانــد، 
ــم شــکی  ــده هــم در اســتقلال بمان گفــت: در اینکــه دوســت دارم فصــل آین
ــاد  ــا فره ــان ب ــق صحبت های م ــه طب ــود دارد ک ــکلاتی وج ــا مش ــت ام نیس
مجیــدی، ان شــالله تــا فــردا حــل مــی شــود و بــا قــدرت ســر تمریــن مــی روم.

دروازه بــان اســتقلال در بــاره اینکــه آیــا دلیــل اختلافش با باشــگاه اســتقلال 
ایــن اســت کــه درصــدی از قــراردادش بــه دلیــل مســائل انضباطــی کســر شــده 
زیــرا باشــگاه اســتقلال مدعــی اســت ۶۰ درصــد قــرارداد مظاهــری را پرداخــت  
کــرده،  گفــت: چــرا بایــد مــن مشــکلات باشــگاه را بگویــم. اصــلا نمی خواهــم 
دربــاره مشــکلات اســتقلال صحبــت کنم.مظاهــری دربــاره اینکــه ایــن موضــوع 
مشــکل قــرارداد خــودش اســت عنــوان کــرد: چــرا بایــد مشــکل قــراردادم را 
ــر مســائلی  ــای اخی ــه در ماه ه ــورد اینک ــم اســتقلال در م ــان تی بگویم.دروازه ب
دربــاره پیشــنهادات ســپاهان و گل گهــر بــه خــودش مطــرح شــده گفــت: نباید 
مــن پیشــنهاد داشــته باشــم؟وی در خصــوص اینکــه آیــا وکیلــش بــا باشــگاه 
مذاکــرات مثبتــی داشــته گفــت: در بــاره چــه بایــد صحبــت کنــم؟ اینجــا آمدم 
و مذاکــرات خوبــی بــا باشــگاه داشــتم. امیــدوارم مشــکلاتم تــا فــردا حــل شــود. 
ــا نظــم  ــا حضــور آنه ــرزاد مجیــدی داشــتم و ب ــا فرهــاد و ف ــی ب جلســه خوب
خوبــی در باشــگاه دارم و امیــدوارم تــا فــردا مشــکلاتم حــل شــود و بــه تمریــن 

بــروم.

 رضاوند در استقلال ماندنی شد
 هافبک تیم فوتبال استقلال قراردادش را با این باشگاه تمدید کرد.

ــد  ــد یکــی از بازیکنــان مــد نظــر فرهــاد مجیــدی فصــل جدی آرش رضاون
ــد کــرد. ــرارداد خــود را تمدی ــا حضــور در ایــن باشــگاه ق امــروز ب

ــران اســتقلال  ــا مدی ــره ب ــس از حضــور در باشــگاه و مذاک ــن بازیکــن پ ای
ــرد. ــد ک ــر تمدی ــدت ۲ فصــل دیگ ــه م ــراردادش را ب ق

  بازیکن قلعه نویی در بازی محلی رباط پاره کرد!
خرید جدید گل گهر باید مدت ها بیرون از میادین باشد.

 ایمــان ســلیمی کــه چنــد روز قبــل بــا عقــد قــراردادی از تیــم تراکتــور بــه 
گل گهــر ســیرجان پیوســت، در جریــان یــک بــازی محلــی در کرمانشــاه دچــار 
 MRI مصدومیــت شــدید شــد. پــس از انجــام معاینــات پزشــکی و عکســبرداری
ــه همیــن خاطــر  ــاره شــده و ب ــن بازیکــن پ ــاط صلیبــی ای مشــخص شــد رب
ــن پشــت ســر گذاشــتن  ــت عمــل جراحــی و همچنی ــه عل ــد ماهــی را ب چن
ــه اینکــه  ــا توجــه ب ــن ترتیــب و ب ــه ای ــی از دســت خواهــد داد. ب دوران درمان
ــرارداد  ــا ق ــه آی ــد ک ــد دی ــد، بای ــی کن ــر را همراه ــلا گل گه ــد فع او نمی توان
ایــن بازیکــن بــا باشــگاه ســیرجانی فســخ می شــود یــا مســئولان ایــن باشــگاه 

تصمیــم دیگــری خواهنــد گرفــت. 

 بازیکن سابق پرسپولیس، پیشنهاد استقلال را رد کرد
ســروش رفیعــی بهتریــن پاســور لیــگ بیســتم بــا رد پیشــنهاد تیــم هــای 

اســتقلال و گل گهــر، در جمــع ســپاهانی هــا مانــدگار اســت.
ســروش رفیعــی یکــی از بهتریــن بازیکنــان لیــگ گذشــته بــود. بازیکنــی 
کــه عنــوان بهتریــن پاســور لیــگ بیســتم را از آن خــود کــرد و پــس از پایــان 
قــراردادش بــا زردپوشــان اصفهانــی در فصــل گذشــته، بازیکــن آزاد اســت و بــه 
همیــن دلیــل چندیــن تیــم از جملــه اســتقلال خواهــان بــه خدمــت گیــری 
ایــن بازیکــن شــدند.فرهاد مجیــدی کــه بــرای تقویــت خــط میانــی تیــم خــود 
دســت روی ایــن بازیکــن ســابق پرســپولیس گذاشــته اســت، از مدیران باشــگاه 
ــه  ــران اســتقلال ب خواســتار جــذب هافبــک ســپاهانی هــا شــد و حتــی مدی
ــه  ــن ب ــن بازیک ــی ای ــره شــدند ول ــی وارد مذاک ــا رفیع ــز ب ــی نی صــورت تلفن
ــه  ــی ک ــت های ــرا طــی صحب ــی داد.ظاه ــواب منف ــان ج ــی پوش پیشــنهاد آب
رفیعــی بــا محــرم نویدکیــا داشــته، بــه ســرمربی ســپاهان قــول داده اســت کــه 
ــه همیــن  قــراردادش را تمدیــد کنــد و بهتریــن پاســور لیــگ گذشــته نیــز ب
دلیــل بــا رد پیشــنهادات ســایر تیــم هــا از جملــه اســتقلال، احتمــال فــراوان 
ــد مــی کند.یکــی  ــی هــا تمدی ــا اصفهان ــراردادش را ب ــده ق طــی روزهــای آین
دیگــر از تیــم هایــی کــه خواهــان بــه خدمــت گیــری رفیعــی بــود، گل گهــر 
اســت. امیــر قلعــه نویــی تمایــل داشــت تــا یکبــار دیگــر با شــاگرد قدیمــی اش 
و ایــن بــار در ســیرجان همــکاری کنــد امــا رفیعــی بــا رد پیشــنهاد ایــن تیــم، 
فعــلا ترجیــح داده اســت تــا بــه مذاکراتــش بــا ســپاهانی پرداختــه و قــراردادش 
را بــا ایــن تیــم تمدیــد کند.چنانچــه اتفــاق غیرمنتظــره ای رخ ندهــد، ســروش 
رفیعــی طــی روزهــای آتــی بــا مدیــران ســپاهان ســر میــز مذاکــره نشســته و 
قــراردادش را بــا ایــن تیــم تمدیــد مــی کنــد. بدیــن ترتیــب پرونــده حضــور این 

هافبــک خــلاق و توانمنــد در اســتقلال بســته شــده اســت

 بازارگرمی به سبک دانشگر
ــق  ــه تواف ــپولیس ب ــران پرس ــا مدی ــگر ب ــد دانش ــای محم ــر برنامه ه مدی
نرســید. محمــد دانشــگر مدافــع تیــم فوتبــال اســتقلال بــا حضــور در ســازمان 

ــا ایــن باشــگاه فســخ کــرد. ــه صــورت یکطرفــه ب لیــگ قــرارداد خــود را ب
مدیــر برنامــه هــای مدافــع اســتقلال پــس از فســخ قــرارداد بــا ایــن تیــم، به 
باشــگاه پرســپولیس رفــت و بــا مدیــران ســرخ دیــدار و گفتگــو کــرد. او پــس 
از عــدم توافــق بــا مدیــران پرســپولیس ســاختمان ایــن باشــگاه را تــرک کــرد.

 صداوسیما زیرپای تیم ملی را خالی می کند؟
فدراسیون فوتبال در روزهای گذشته به طور مکرر اعلام کرده اکثر موانع بر سر میزبانی تیم ملی در انتخابی جام جهانی را از بین برده و فقط پرداخت حق پخش تلویزیونی این مسابقات توسط صداوسیما باقی مانده است.

 دیدارهای انتخابی جام جهانی در قاره آســیا از ۱۱ شــهریور آغاز می شــود و تیم ملی ایران هم در نخســتین بازی خود میزبان ســوریه است. بعد از گذشت حدود دو سال قرار است بازی ها به صورت رفت و برگشت برگزار شود و 
هواداران تیم ملی در صورت مســاعد شــدن شــرایط، در انتظار تماشای بازی های شاگردان اسکوچیچ از ورزشگاه آزادی هستند ولی هنوز میزبانی ۵ بازی تیم ملی در این مرحله نهایی نشده است.علت اصلی این مشکل، به نواقص و 
مشــکلات موجود در میزبانی ایران و همین طور ورزشــگاه آزادی مربوط می شــد که بعد از بازدید نماینده فیفا، همه موانع جز یک مانع بســیار بزرگ حل و فصل شده است! در واقع آن طور که فدراسیون فوتبال از رییس تا دبیرکل و 

اعضای هیات رییسه اعلام کرده اند، بحث میزبانی در گرو پرداخت حق پخش تلویزیونی این مسابقات از سوی صداوسیما به AFC است؛ اتفاقی که در این سال ها محل مناقشه میان دو طرف بوده است.
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 | نشانی : تهران ، میدان انقلاب ،  ابتدای 

خیابان آزادی، كوچه جنتی، پلاك 7  
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 | چاپ : نگار نقش 

 |  توزیع : نشر گستر امروز 
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امام حسین علیه السلام :

ن یخَافُ  إیاّكَ أن تکَونَ مِمَّ
عَلَی العِبادِ مِن ذُنوبهِِم ویأَمَنُ 
العُقُوبةََ مِن ذَنبِهِ؛
مبادا از كسانی باشی كه به 
سبب گناهانِ بندگانِ خدا بر 
سرنوشت آنان بیمناك است 
، ولی خود را از سزای گناه 
خویش ایمن می داند .

گزیده تحف العقول، ص 37
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افزایش قیمت پراید حالا حالا جا دارهافزایش قیمت پراید حالا حالا جا داره

فناوریفناوری
  هند به نخستین واكسن كرونا از نوع DNA مجوز اضطراری داد

سازمان ناظر دارویی هند به واکسن کرونا شرکت هندی »زیدوس کایدلا« 
)Zydus Cadia(، نخســتین واکسن کرونای از نوع DNA برای بزرگسالان و 
کودکان بالای ۱۲ سال مجوز اضطراری داد. به نقل از الجزیره، سازمان ناظر 
 ،)Zydus Cadia( »دارویی هند به واکسن کرونا شرکت هندی »زیدوس کایدلا
مجوز استفاده اضطراری داد.این واکسن کرونا نخستین واکسن کرونای از نوع 
DNA اســت و  رگولاتوری هند با استفاده از آن برای بزرگسالان و کودکان 
بالای ۱۲ ســال موافقت کرد.این واکسن به نام ZyCoV-D از بخشی از ماده 
ژنتیکی ویروس اســتفاده می کند که دستور ساخت پروتئین خاصی را می 
دهد که دســتگاه ایمنی آن را شناســایی می کند و به آن پاسخ می دهد.

تصویب اســتفاده اضطراری از این واکسن  به برنامه واکسیناسیون هند که 
قصد دارد تا ماه دسامبر همه افراد بالغ واجد شرایط را واکسینه کند سرعت 
می بخشــد و به نخستین واکســن تزریقی برای افراد زیر ۱۸ سال  تبدیل 
می شود؛، این کشور هنوز برای مهار شیوع ویروس در برخی ایالت ها تلاش 
می کند.مطالعات فاز سوم آزمایش بالینی این واکسن روی بیش از ۲۸ هزار 
داوطلب در 50 سایت بالینی صورت گرفته و میزان اثربخشی 66.6 درصد 

را نشان داده است.

 التهاب قلبی از عوارض تاییدشده واكسن
ســازمان غذا و داوری آمریکا قصد دارد، روز دوشنبه هفته جاری تأیید 
کامل واکســن فایــزر را اعلام کند. این در حالی اســت که مرکز کنترل و 
پیشگیری از بیماری های آمریکا و آژانس دارویی اروپا عوارض این واکسن 
مانند التهاب قلبی را تأیید کرده اند.به نقل از نیویورک تایمز، ســازمان غذا 
و داوری آمریکا تصمیم دارد، روز دوشــنبه هفته جاری تأیید کامل واکسن 
فایزر را اعلام کند. ســازمان غذا و داروی آمریکا با هدف برانگیختن اعتماد 
عمومی به واکسیناسیون، برنامه خود برای تأیید کامل واکسن کرونا فایزر/

بیون تک را تسریع کرده است. این سازمان در حالی تصویب واکسن شرکت 
فایزر را بررسی می کند که مرکز کنترل و پیشگیری از بیماری های آمریکا 
و آژانــس دارویی اروپا ارتباط برخی از عوارض مانند التهاب قلبی را با این 
واکسن را تأیید کرده اند. همچنین طبق اعلام رسانه های آمریکا، برخی از 
موارد مرگ و میر مرتبط با تزریق واکســن نیز در حال بررسی است.منابع 
آگاه  گفته انــد، مقامات نظارتی اف دی ای قصد داشــتند تا روز جمعه این 
فرایند را به پایان برسانند، اما همچنان در حال کار بر روی حجم زیادی از 
کاغذبازی و مذاکره با شــرکت فایزر بودند.بر اساس این گزارش، مهلت غیر 
رسمی برای تأیید کامل واکسن، در 6 سپتامبر تعیین شده بود؛  این تصویب 
می تواند کمپین های ضد واکسیناسیون را متقاعد کند که این واکسن موثر 
اســت و در عین حال به مقامات محلی درباره اجرای قوانین واکسیناسیون 

آزادی عمل دهد.

 چین برای حفظ حریم شــخصی اتبــاع خود قانون جدید 
وضع كرد

کنگره ملی خلق چین روز جمعه به طور رسمی قانون جدیدی وضع کرد 
تا از حریم شخصی و داده های کاربران در فضای مجازی محافظت شود.

 به نقل از رویترز، قرار است این قانون از اول نوامبر اجرایی شوند. چین 
در مــاه های اخیر تلاش خود برای قانون گذاری در مورد فضای مجازی را 
شدت بخشیده و بر علیه شرکت های بزرگ فناوری در چین که رویه های 

انحصارطلبانه دارند، وارد عمل شده است.
دولت چین از شــرکت های فناوری خواسته تا برای ذخیره سازی داده 
های کاربران خود به شکلی ایمن تمهیدات بهتری اتخاذ کنند و این در حالی 
است که اعتراض عمومی به سوءمدیریت و سوءاستفاده از داده های خصوصی 
افراد توسط شرکت های فناوری در چین روز به روز در حال افزایش است.

بر اســاس قانون جدید، رسیدگی و مدیریت اطلاعات شخصی افراد باید 
به شکل شفاف و مسئولانه انجام شود و دسترسی به داده های کاربران باید 
محدود به رفع نیازهای ضروری باشــد. در قانون یادشــده ملزومات و رویه 
های جمع آوری داده های شخصی افراد مشخص شده و توضیح داده شده 
که این کار باید با رضایت افراد انجام شــود و دســتورالعملی نیز به منظور 
انتقال داده های کاربران چینی به خارج از این کشور مشخص شده است.

همچنین بر اســاس قانون یادشــده هر مجموعه و شــرکتی باید فردی 
را به عنوان مســئول حفاظت از اطلاعات شــخصی کاربــران تعیین کند 
و از ایــن افــراد بخواهد تا در ایــن زمینه به طور دقیق بــر مبنای قانون 
عمــل کنند. قانون حفاظت از اطلاعات شــخصی کاربــران و قانون امنیت 
 داده چین دو رکن اساســی این کشــور برای مدیریــت اینترنت در آینده 

محسوب می شوند.

 روسیه از اپل و گوگل خواست یک اپلیکیشن را پاك كنند
رگولاتوری روسیه از گوگل و اپل خواست تا اپلیکیشنی متعلق به الکسی 
ناوالنی را از فروشگاه های آنلاین خود حذف کنند. وی از مخالفان سیاسی 

دولت روسیه محسوب می شود.
 به نقل از رویترز، رگولاتوری روســیه موسوم به Roskomnadzor از دو 
شــرکت فناوری گوگل و اپل خواســته تا هر چه زودتر اپلیکیشن مذکور را 
حذف کنند.دادگاهی در روســیه ناوالتی را به سازماندهی یک گروه افراطی 
برای مقابله با دولت روسیه متهم کرده و از همین رو اپلیکیشن تلفن همراه 
وی را غیرقانونی دانسته است. همفکران ناوالتی اخبار و مطالب مدنظر وی 
را از طریق این اپلیکیشــن منتشــر می کردند.دولت روسیه در سال های 
اخیر شــرکت های فناوری آمریکایی را بارها به علت عدم تبعیت از قوانین 
داخلی این کشــور در حوزه ســایبری و فناوری اطلاعات جریمه و محکوم 
کرده است. بخش عمده این محکومیت ها ناشی از عدم ذخیره سازی داده 
های خصوصی کاربران روسی توسط گوگل، اپل، فیس بوک و غیره در داخل 
آمریکا و نیز حذف نشــدن مطالب تهدیدکننده امنیت ملی روســیه توسط 

شرکت های مذکور بوده است.

 آمار تلفات روزانه ازمرز 1000 نفر گذشت
آمریکا برای دومین روز در هفته اخیر، بیشتر از ۱000 مورد تلفات ناشی 
ازکرونا را گزارش کرد. این آمار به طور میانگین نشان دهنده حدود ۴۲ مرگ 

در هر ساعت بوده که با گسترش کرونای نوع دلتا در حال افزایش است.
به نقل از رویترز، آمریکا برای دومین روز در هفته اخیر، بیشتر از ۱،000 

مرگ ناشــی از کوید-۱۹ را گزارش کرد. این آمار به طور میانگین نشــان 
دهنده حدود ۴۲ مرگ در هر ساعت است که با گسترش کرونای نوع دلتا 
در حال افزایش است.مانند بسیاری از دیگر کشورها، ویروس نوع دلتا چالش 
بزرگی را برای این کشور ایجاد کرده است. دولت آمریکا در نظر دارد برای 
مســافرانی که با هواپیما، قطار و اتوبوس سفر می کنند تا ماه ژانویه الزامات 

بیشتری برای  استفاده از ماسک اعمال کند.
طبق آمار رسمی اعلام شده از سمت دولت، مرگ و میر ناشی از ویروس 
کرونا در ماه گذشــته در این کشــور به میانگین ۷6۹ نفر در روز رسید که 
از اواســط ماه آوریل، این میزان به بالاترین حد خود رسیده است. مقامات 
ایالات متحده در دو هفته ی گذشته به فرایند واکسیناسیون شتاب داده اند 
تا با این چالش پرمخاطره مقابله کنند. تعداد کودکان بستری شده به علت 
ویروس کرونا در این کشــور در حال افزایش اســت و بر اســاس دپارتمان 
خدمات بهداشــت و سلامتی این کشــور، از ابتدای فراگیری، این تعداد به  
۱،۸۳۴ کودک می رســد. کارشناسان بهداشت گزارش می دهند که ویروس 
کرونا نوع دلتا بیشــتر از نوع اولیه آن سبب ابتلای کودکان به این بیماری 
می شود.از ابتدای فراگیری، آمریکا نزدیک به 6۲۳،000 هزار نفر فوتی ناشی 
از کوید-۱۹ داشــته است. این تعداد، بیشترین آمار فوتی ویروس کرونا در 

میان همه کشورهای جهان  است.  

 نیویورك تایمز: آمار بستری ها در آمریکا رو به افزایش است
کادر درمان و مقامات بهداشت در ایالات متحده می گویند نوع سرسخت 
دلتا، تعداد واکسیناسیون ناکافی و بازگشت مردم به فعالیت های اجتماعی 
قبل، سبب شده این بیماری با سرعت زیاد و غیر قابل پیش بینی گسترش 

یابد.
به نقل از نیویورک تایمز آمار بســتری کوید-۱۹ در ۴5 ایالت آمریکا در 
حال افزایش است، اگر چه هنوز روندها در وضعیت پایین تر از پیک گذشته 
قرار دارد. در ایالت هایی مانند آرکانزاس، فلوریدا، لوئیزیانا، می سی ســی پی، 
میسوری و نوادا  آمار بستری ها با سرعت بیشتری افزایش پیدا کرده است.

کادر درمان  و مقامات بهداشــت در این مناطق می گویند نوع سرسخت 
دلتا، تعداد واکسیناسیون ناکافی و بازگشت مردم به فعالیت های اجتماعی 
قبل از فراگیری سبب شده این بیماری با سرعت زیاد و غیر قابل پیشبینی 
گسترش یابد.در یکی از بیمارستان های ایالت مسیوری ،کادر بیمارستان اعلام 
کرده اند آمار بســتری های کرونا پنج برابر بیشتر از پاییز پارسال بوده است. 
تنها در عرض یک ماه، آمار بیماران کرونایی این بیمارســتان از ۲6 نفر  به 
۱۱5 نفر افزایش پیدا کرده  و برای مدت کوتاهی بیمارستان با کمبود دستگاه 
تنفسی مواجه بوده است. طبق گزارش کادر بیمارستان، حدود نیمی از افراد 
بســتری کمتر از 60 سال دارند.میزان بســتری بیماران کرونایی در برخی 
ایالت ها با شــیب تند در حال افزایش است.دکتر توماس، استادیار دانشگاه 
هاروارد در این رابطه می گوید: »نوع دلتا بسیاری مسری تر از ویروس اولیه 
اســت و همچنان که به افراد با سطح ایمنی کم آسیب می زند،  افراد سالم 
را نیز بیشــتر از نوع اولیه ویروس درگیر می کند.«کادر درمانی آمریکا  ابراز 
ناراحتی می کنند باوجود دردســترس بودن واکسن برای اغلب آمریکایی ها 
و داشــتن ابزار مقابله با این بیماری، هنوز افراد زیادی در سنین مختلف با 

ابتلا به این بیماری در رنج و دشواری به سر می برند.

 احتمال فلج بل صورت پس از واكسیناسیون با سینوواك
طبق مطالعه ای جدید که در نشــریه پزشکی لنست منتشر شده، خطر 
کلی فلج بل بعد از واکسیناســیون با کروناواک، واکســن شــرکت چینی 

سینوواک افزایش می یابد.
به نقل از رویترز، طبق مطالعه ای جدید که در نشــریه پزشــکی لنست 
منتشر شده، از ۴5۱ هزار فردی که اولین دز واکسن کرونا کروناواک، ساخت 

شرکت سینوواک چین را دریافت کرده اند، ۲۸ نفر دچار فلج بل شده اند.
در این مطالعه آمده است: اثرات مفید و محافظتی واکسن غیر فعال شده 
کووید ۱۹ سینوواک بسیار بیشتر از خطر این عارضه جانبی است.فلج بل در 
اثر فلج عصب زوج هفتم مغزی یا عصب صورتی رخ می دهد. در این حالت 
عضلات صورت به صورت ناگهانی و به طور موقت فلج می شــوند، اغلب تنها 

یک طرف صورت را گرفتار می کند. 
ایــن مطالعه که در هنگ کنگ صورت گرفته، آثار منفی واکســن کرونا 
در ۴۲ روز اول را مورد بررســی قرار داده و شــامل ۲۸ مورد فلج بل تایید 
شده پس از دریافت واکسن سینوواک در بین تقریبا ۴5۲ هزار فرد دریافت 
کننده اولین دز واکســن و ۱6 مورد تایید شده پس از نخستین دز واکسن 
فایزر در 5۳۷ هزار نفر است.لنست نوشته است: »یافته های ما نشان می دهد 

که خطر کلی فلج بل بعد از واکسیناسیون با کروناواک افزایش می یابد«.
ایــن مطالعه اذعان داشــت که مکانیســم فلج بل در بیمــاران پس از 
واکسیناســیون مشخص نیست و نیاز به تحقیقات بیشتر دارد. لیو پیچنگ،   

نماینده ســینوواک در این راستا اظهار داشته: فلج بل بعد از واکسیناسیون 
نادر است و اکثر علائم خفیف بوده و خود به خود بهبود می یابد.

 تست دسته جمعی راه حل كنترل كرونا
در شــهر یانگژو در شرق چین یک آزمایشــگاه موقت آزمایش ویروس 

کرونا ایجاد شده که قابلیت بررسی روزانه یک و نیم میلیون نفر را دارد.
 به نقل از ســی جی تی ان، در شهر یانگژو در شرق چین یک آزمایشگاه 
موقت آزمایش ویروس کرونا ایجاد شده تا با تکرار تست های دسته جمعی 

به کنترل شیوع کرونا کمک کند.
این آزمایشگاه، بزرگترین آزمایشگاه موقت در چین است که تنها در ۳6 
ســاعت راه اندازی شده و به شهر در انجام دورهای متعدد آزمایش کووید 

۱۹ کمک می کند و  مبتنی بر فناوری روز ایجاد شده است
شی جیانگتائو، رئیس آزمایشگاه می گوید: این آزمایشگاه دارای دو منطقه 
آزمایشی است که هریک دارای پنج کابین است. آزمایشگاه می تواند روزانه 

از یک میلیون و 500 هزار نفر تست بگیرد.
رسانه های دولتی در چین، شیوع فعلی ویروس کرونا را که باعث اعمال 
قرنطینه  های محلی، آزمایش های جمعی و محدودیت های سفر شده است، 
شــدیدتر از زمان ظهور این ویروس در اواخر ســال ۲0۱۹ در شهر ووهان 
توصیف کرده اند. مقامات شــهر یانگژو  به عنوان جدیدترین شهر چین پس 
از شناســایی مواردی از مبتلایان جدید داخلی دستور »در خانه بمانید« را 

صادر کردند.

پژوهشــگران انگلیســی روش جدیدی برای آزمایش سریع بیماری کووید 
۱۹ ابداع کرده اند که نتیجه را در زمانی کمتر از ۱0 دقیقه مشخص می کند.

به نقل از دیلی میل، پژوهشگران انگلیسی روش جدیدی برای آزمایش سریع 
بیمــاری کووید ۱۹ ابداع کرده اند که نتیجــه را در زمانی کمتر از ۱0 دقیقه 
مشــخص می کند. محققان در دانشگاه بیرمنگام می گویند نتایج این تست به 
اندازه تست های معمول پی سی آر و ال ای ام پی که امروزه استفاده می شود دقیق 

بوده و در همان حال سریع تر از آن ها هم هست.
به گفته محققان، این کیت تا سه ماه دیگر وارد بازار می شود؛ در حال حاضر  
روش های ســریعی برای بررسی وضعیت ابتلای افراد به ویروس کرونا توسعه 
یافته که در کمتر از نیم ســاعت  می تواند ابتلای افراد را تشــخیص دهد، اما  

عمده این روش ها از قابلیت اطمینان کمتری برخوردار هستند.
مطالعه آزمایش جدید که با نام »RTF-EXPAR« شــناخته می شــود نشان 
داد که دقت این آزمایش معادل  تســت پی ســی آر اســت و نتیجه صحیح را 
بسیاز سریع تر از این تست رایج در اختیار قرار می دهد. در روش جدید نمونه 

ســواب گلو و بینی در دســتگاهی قرار داده می شود و مواد ژنتیکی ویروس را 
جستجو می کند.

محققان این پژوهش یادآور شــدند، هزینه این تســت ارزان تر از تســت 
پی سی آ خواهد بود.

دقتبرابرباپیسیآراماارزانتر

اداره امنیت حمل و نقل ایالات متحده آمریکا الزامات خود مبنی بر استفاده 
مردم از ماسک صورت در هواپیماها، اتوبوس ها و قطارها و همچنین فرودگاه ها 

را تا سال میلادی جدید تمدید کرد. به نقل از یو اس نیوز، اداره امنیت حمل 
و نقل ایالات متحده آمریکا  الزامات خود مبنی بر اســتفاده مردم از ماســک 
صورت در هواپیماها، اتوبوس ها و قطارها و همچنین فرودگاه ها را تا ۱۸ ژانویه 

) سال میلادی جدید( تمدید کرد.
پیش از این نیز، مرکز کنترل و پیشگیری بیماری آمریکا به منظور کنترل 
بیماری کووید۱۹ دستور استفاده از ماسک صورت در حمل و نقل عمومی را 
صادر کرده بود.در این فرمان آمده است: »لزوم زدن ماسک در سیستم حمل 
و نقل عمومی، موجب حفاظت از مردم آمریکا می شــود و اطمینان می دهد 
که ما بار دیگر، حتی در طول همه گیری می توانیم با خیال راحت سفر کنیم«.

براساس آمارهای موجود، آمریکا  برای چندمین روز در هفته گذشته، بیشتر 
از یک هزار مرگ ناشی از کوید ۱۹ را گزارش کرد که این آمار به طور میانگین 
نشــان دهنده حدود ۴۲ مرگ در هر ساعت است که با گسترش کرونای نوع 

دلتا در حال افزایش است.

انگلیسبهعلتانحصارطلبیجلویخرید»انویدیا«رامیگیرد

ابتلایشدیدسالمندانبهکرونادراسرائیل

مقامات انگلیسی می گویند از بیم انحصارطلبی شرکت »ان ویدیا« و بر هم 
زدن قواعد رقابتی بازار فعلا جلوی خرید شرکت »ای آر امِ« را توسط این موسسه 

آمریکایی گرفته اند.
 به نقل از رویترز، ان ویدیا ۴0 میلیارد دلار برای خرید شرکت انگلیسی ای 
آر ام کنار گذاشته بود که در زمینه تولید تراشه های رایانه ای فعالیت می کند. 
اما رگولاتوری انگلیس معتقد است خرید مذکور به توان رقابت دیگر شرکت ها 

در بازار آسیب می زند و رقبا را تضعیف می کند.
در نهایــت انگلیس قصد دارد تحقیقاتی را در این زمینه انجام دهد و انتظار 
می رود این تحقیقات مدت زمان قابل توجهی طول بکشد. ای آر ام مهم ترین 
شرکت فناوری انگلیس محســوب می شود و ان ویدیا نیز بزرگ ترین سازنده 
تراشــه های گرافیکی و هوش مصنوعی در جهان اســت و تلاش ان ویدیا برای 
خرید ای آر ام موجب اختلاف نظرها و بحث هایی میان سیاســتمداران، رقبای 

حرفه ای و مشتریان شده است.
انگلیســی ها قبلا تصریح کرده بودند، عملیاتی شدن این خرید رقابت را در 

بازارهای جهانی فناوری اطلاعات و به خصوص در حوزه های مراکز داده، اینترنت 
اشیا، اتوماسیون و بازی کاهش می دهد و باعث محدودشدن دسترسی شرکت 

های دیگر فناوری به فناوری های کلیدی می شود.

پزشکان رژیم صهیونیستی شاهد ابتلای شدید بیماران مسن به ویروس کرونا 
هستند، 600 نفر از این افراد در بیمارستان ها بستری شده  و نیمی از آنها هر دو 

دز واکسن فایزر را دریافت کرده اند.
به نقل از رویترز، پزشکان رژیم صهیونیستی شاهد ابتلای شدید بیماران مسن 
به ویروس کرونا هستند؛ در بخش هایی از این رژیم، پزشکان در حال بررسی این 
موضوع هستند که کدام بیماران واکسینه شده بیشتر در معرض ابتلای شدید 
به کرونا هستند.در عین حال نیز  نگرانی ها در درباره واکسن هایی که محافظت 
کمتری در برابر بدترین اشکال بیماری کووید ۱۹ ایجاد می کند رو به افزایش است.

براساس داده های موجود، تقریباً نیمی از 600 بیمار مبتلا به کرونای شدید 
که در بیمارستان بستری هستند، هر دو دوز  فایزر را دریافت کرده اند. اکثر این 
بیماران حداقل دو ماه قبل دو دز واکسن  فایزردریافت کرده اند، بالای 60 سال 
ســن دارند و همچنین دارای بیماری های مزمن هســتند که می توانند عفونت 
ناشــی از ویروس کرونا را تشــدید کنند.بر اســاس مصاحبه های رویترز با ۱۱ 
پزشک، متخصص بهداشت و مقامات، مبتلایان شدید به کرونا از دیابت گرفته 
تــا بیماری های قلبی و ریه و همچنین ســرطان ها و بیماری های التهابی که با 

داروهای سرکوب کننده سیستم ایمنی درمان می شوند، متفاوت هستند.ایالات 
متحده با استناد به داده های رژیم صهیونیستی و سایر یافته ها، روز چهارشنبه 
)۱۸ اوت( اعلام کرد که از ماه سپتامبر دزهای تقویت کننده را در اختیار همه 
آمریکایی ها قرار می دهد. سایر کشورها از جمله فرانسه و آلمان  تاکنون برنامه  دز 
تقویت کننده را محدود به افراد مسن و افرادی با سیستم ایمنی ضعیف کرده اند.

الزاماستفادهازماسکدرآمریکا

چین انتظار دارد تا پایان ســال ۲0۲۱ بتواند ۸0 درصد از جمعیت خود را در 
برابر ویروس کرونا واکســینه کند و از این طریــق به ایمنی جمعی در برابر این 

ویروس دست یابد.
 به نقل از ســی جی تی ان، ژانگ نانشان از متخصصان برجسته بیماری های 

تنفســی در چین در این مورد در پنجمین نمایشگاه مشترک چین و کشورهای 
عربی در روز جمعه گفته است: دستیابی به ایمنی دسته جمعی به میزان کارآیی 
و موثر بودن واکسن ها و نیز قابلیت انتقال ویروس یادشده و تغییرات رخ داده در 

این زمینه بستگی دارد.
وی افزود: اثربخشی واکسن های ساخته شده در چین حدود ۷0 درصد است 
، بنابراین این کشور قبل از ایجاد مصونیت دسته جمعی به تزریق واکسن به بیش 

از ۸0 درصد جمعیت خود نیاز دارد.
این متخصص پیش بینی کرد برای ایجاد مصونیت جمعی در جهان در برابر 
ویروس کرونا به دو تا سه سال همکاری جمعی در تمامی کشورها نیاز است. این 
نوع مصونیت تنها زمانی به وجود می آید که اکثریت ۷0 درصدی جهان واکسن 
کرونا تزریق کنند و در نتیجه از انتشــار ویروس مذکور در جهان از فردی به فرد 
دیگر جلوگیری شود.ژانگ نانشان در پایان گفت: واکسن های چینی هنوز در برابر 
ویروس کرونا و گونه های جدید آن موثر هستند و میزان مصونیت سازی آن در 
برابر گونه دلتا نزدیک به 60 درصد، در برابر ظهور علائم متوسط آن ۷0 درصد و 

در برابر موارد شدید این ویروس ۱00 درصد است.

ایمنیجمعیدربرابرکروناتاسال2021درچین


	1169-01
	1169-02
	1169-3-6
	1169-07
	1169-08

